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Bosna Hersek İle Ticaret 
Hacmimizi Kısa Zamanda 
1 Milyar Dolara 
Çıkarmayı Hedefliyoruz

Dışişleri Bakanı 
Mevlüt Çavuşoğlu'nun 
Kırgızistan'a Resmi Ziyareti
"Türk ve Kırgız Dünyası" programımızın bu bölümünde 
Türkiye Cumhuriyeti Dışişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu'nun 
Kırgızistan'a yaptığı resmi ziyarete yer verdik.

Тышкы иштер министри Мевлү  т 
Чавушоглунун Кыргызстанга болгон 
расмий сапары
«Тү  рк жана Кыргыз дү  йнө  сү  нө  н» аттуу уктуруубуздун бү  
гү  нкү  бө  лү  мү  ндө  Тү  ркия Респбликасынын Тышкы 
иштер министри Мевлү  т Чавушоглунун Кыргызстанга жасаган 
расмий сапарына орун бердик.

Dışişleri Bakanı: ABD, NATO müttefikleri ile ortaklığını yenilemek istiyor

Rusya Dışişleri Bakanlığı: Washington, Putin'in Biden İle 
Görüşme Teklifini Desteklemedi
Rusya Dışişleri Bakanlığı'nın internet sitesinde yapılan açıklamada, 
"Amerikan tarafının Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin'in ABD 
Başkanı Joe Biden ile görüşme önrisini desteklemediğini üzülerek ifade 
ediyoruz" denildi.

"Brüksel'e NATO'ya 'tereddütsüz' desteği ifade etmek için geldim. İttifak’ı daha önce olduğu gibi bugünün tehditlerine karşı güçlü ve etkili 
kalması için yeniden canlandırmak istiyoruz ”dedi.

Госсекретарь: США хотят возобновить партнерство с союзниками по НАТО
«Я прибыл в Брюссель, чтобы выразить «непоколебимую» поддержку НАТО. Мы хотим оживить Альянс, чтобы он, как и 
прежде, оставался сильным и эффективным против сегодняшних угроз», - подчеркнул Блинкен.

Gürcistan'da Siyasi Kriz

Türk Dünyası Üzerine Özel Haber
Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi İstihbarat ve Haber Bölümü 
Şefi Hasan Salih Kurt ile Ukrayna Temsilcisi Özgün Şencan, 
Ukrayna ve Kırım bölgesi üzerine özel çalışmaları incelediler.

Специальный Репортаж 
О Тюркском Мире
Начальник информационного и новостного отдела 
Международной газеты “Гражданская инициатива” Хасан 
Салих Курт и представитель Украины Озгюн Шенджан изучили 
специальное исследование по Украине и Крыму. 

МИД РФ: Вашингтон не 
поддержал предложение Путина о разговоре с Байденом
«С сожалением констатируем, что американская сторона не поддержала предложение президента России Владимира 
Путина о проведении разговора с президентом США Джо Байденом», - сказано в заявлении на сайте МИД РФ.

Geçen yılın Kasım ayında, Gürcü muhalefeti, yetkilileri 
oylama sonuçlarını tahrif etmekle suçlayarak sonbahar 
parlamento seçimlerinin sonuçlarını tanımayı reddetti.

Политический кризис в Грузии
В ноябре прошлого года грузинская 
оппозиция отказалась признавать 
результаты осенних парламентских 
выборов, обвинив власти в 
фальсификации итогов голосования.

Özbekistan, Türkiye İle 
Askeri-Mali İşbirliği 
Anlaşmasını Onayladı

В Узбекистане Утвердили 
Соглашение О Военно-Финансовом 
Сотрудничестве  С Турцией
Согласно постановлению, после вступления в силу 
данных документов Кабинет министров Узбекистана 
и соответствующие ведомства обеспечат выполнение 
обязательств узбекской стороны в рамках этих 
документов в установленном порядке.

Karara göre, bu belgelerin yürürlüğe 
girmesinden sonra Özbekistan 
Bakanlar Kurulu ve ilgili daireler 
Özbek tarafının yükümlülüklerinin bu 
belgeler çerçevesinde öngörülen şekilde 
yerine getirilmesini sağlayacak.

“Мы стремимся в короткие сроки 
увеличить объем нашей торговли 
с Боснией и Герцеговиной до 1 
миллиарда долларов”
Президент Реджеп Тайип Эрдоган встретился в 
Президентском комплексе с председателем 
Президиума Боснии и Герцеговины Милорадом 
Додиком, а также членами Президиума Желько 
Комшичем и Шефиком Джаферовичем.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, Bosna Hersek 
Devlet Başkanlığı Konseyi Başkanı Milorad Dodik ve 
Konsey Üyeleri Zeljko Komsic ve Şefik Caferoviç ile 
Cumhurbaşkanlığı Külliyesinde görüştü.

ССТОЛИЧНАЯ ПЛАТФОРМА 
НАНЕСЛА ВИЗИТ ПАРТИИ 
«АНАВАТАН» 

Başkent Platformundan, 
Anavatan Partisine Ziyaret 

В ходе встречи, прошедшей в головном офисе партии 
"Анаватан", д-р Мустафа Курт сказал: "Создавая новую 
Конституцию, необходимо прислушиваться ко всем 
слоям общества и принимать их идеи и мысли, а также 
разрабатывать ее ради будущего на основе концепции 
"Создай условия для людей, пусть государство 
процветает", что является кратким изложением нашей 
светлой и вдохновляющей миссии, основанной на нашем 
историческом наследии.

Yeni Sivil Anayasa yapılırken, mutlaka toplumun tüm 
katmanları dinlenmeli, fikir ve düşünceleri alınmalı,  tarihi 
mirasımızdan aldığımız ışık ve ilham doğrultusunda 
misyonumuzun özeti olan “insanı yaşat ki, devlet yaşasın”  
anlayışı üzerine geleceğe dönük inşa edilmeli.
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TÜRK DÜNYASI ÜZERİNE ÖZEL HABER
Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi 
(UKRAYNA VE KIRIM BÖLGESİ) 
Ukrayna Temsilcisi Özgün Şencan

• Kendinizi ideolojik olarak nasıl
tanımlarsınız?
• Kırım halkını tanıyor musunuz?
•Türkler sizin için ne ifade ediyor?
• Türk denildiğinde aklınıza hangi
ülkeler ve halklar geliyor?
• Kırım halkı sizce Türk Irkı mıdır?
• Atatürk’ü tanıyor musunuz? Onun
hakkında fikirleriniz nelerdir?
• Erdoğan’ı tanıyor musunuz? Onun
hakkında fikirleriniz nelerdir?
• Ukrayna halkının dini inancı nedir?
• Ukrayna’da vatandaşlar hangi dili
konuşuyor?
• İslam dinini duydunuz mu nasıl
biliyorsunuz?
• Kıbrıs’ı biliyormusunuz ?
• Türkiye Ukrayna siyasi ilişkileri
hakkında ne düşünüyorsunuz ?
• Ukraynalılar Donetsk ve Lugansk
oblastlarına(bölgelerine) serbest
ekonomik bölge statüsü verilmesini
destekliyor mu ?
• İstanbul’u ve İstanbul Fetih’ini hiç
duydunuz mu ?

Cevaplar;

• Ben kendimi Ukrayna Ulusunun
milliyetçisi olarak tanımlıyorum.
• Evet tanıyorum.
• Türklere karşı bir sempatim var ama
halen karar vermek için acele
etmiyorum.
• Türk denildiğinde aklıma ilk olarak
Türkiye ikinci olarak Azeriler ve
çoğunlukla Odessa bölgesinde yaşayan
Gagavuz Türkleri aklıma geliyor çünkü
burada Türkiye’den ve Azerbaycan’dan
çok fazla turist gelmekte ve ikamet
etmekte.
• Kırım tatarları Ukraynalıdırlar ve biz
beraber aynı dili konuşarak mutlu bir
şekilde yaşamaktayız. Ancak edindiğim
bilgilerden Kırım Tatarlarının Türk
soyuna dayandığını biliyorum. Bu
yüzden Türklere, Kırım Tatarlarından
dolayı sempatim olmuştu.
• O çok büyük bir adamdı. Türkiye’nin
kurucusu. Çok akıllı bir insan olarak
biliyorum. Unutulmaması gereken bir
insan.
• Erdoğan’ı tanıyorum ve seviyorum.
Ukrayna’nın özgürlüğünde yanında
durduğu için ve buraya kardeş ülke
olarak yatırım yapıldığı için saygı
duyuyorum.
• Çoğunlukla Hristiyanlık dinine
bağlıyız.
• Cumhurbaşkanımız Volodimir Zelenski
döneminden önce Ukrayna diline gereken
önem verilmiyordu. Ancak Volodimir
Zelenski Ukraynaca dilinin
yaygınlaşmasına ve ulusallaşmasına ayrıca
özen gösteriyor ve bunun için çabalıyor.
Bizde Ukrayna Halkı olarak bu durumdan
memnunuz.
• Evet biliyorum. Dini kitaplarının Kuran
olduğunu, inandıkları peygamberin
Muhammed olduğunu ve ibadet ettikleri
yerlerin cami olduğunu biliyorum.

• Elbette biliyoru. Kıbrıs bir Türk devleti.
       Hatta Kıbrıs’ın; Ukrayna ile ticari 
faaliyetlerinin iyi derecede olduğunu duydum.
             Ayrıca tatil için ideal bir turizm ülkesi.
• Türkiye ile stratejik ortaklık yaptığımızı
duydum açıkçası bu durum hoşuma gitti.
• Ukraynalıların neredeyse yarısı Donetsk ve
Lugansk oblastlarına serbest ekonomik bölge
statüsü verilmesini desteklemiyor ama az bir
kısmı buna olumlu yaklaşıyor.
• Evet İstanbul’u, tahire kazınan meşhur fetihi
duydum.
             Hatta İstanbul’u Feth eden Genç 
Osmanlı sultanını duydum. 
Bölgeler üzerinde yaptığımız araştırmalar ve 
analizlere göre Balkanlar, Merkez Asya, 
Suriye Bölgesi, Doğu Avrupa ve Afrika 
bölgelerinde Türk Dünyasının varlığını her 
zaman duyuyor ve izlerine rastlıyoruz. 
Özellikle Türk Dünyasının mensuplarına 
duyulan saygıları gördüğümüzde çok mutlu 
oluyoruz. Bu saygınlığın yitirilmemesi için 
bizlere düşen yurt dışında görev alan devlet 
görevlilerimizin ve sivil toplum 
örgütlerimizin Türk Bayrağını çok iyi bir 
şekilde temsil etmeleri gerektiğini 
hatırlatmamız gerekiyor. Özellikle basın 
mensuplarımızın ve sivil toplum 
kuruluşlarımızın, Türk Milletinin şefkatini 
iyi bir şekilde yansıtmaları gerekiyor. Yurt 
dışında yaşayan azınlık olarak kalmış ancak 
özgün ağırlık olarak bulundukları ülkeye 
değer katan Türk Soydaşlarımızın; binlerce 
yıllık Devlet Geleneklerimizi, törelerimizi 
yaşatmak için emek ve çaba göstermek bizim 
boynumuzun borcudur. Bu yüzden 
Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi olarak bu 
misyonları ömrümüz yettikçe üstleneceğiz ve 
çalışmalarımıza devam edeceğiz. Bizi takip 
etmeye devam edin. Çok yakında; Uygur 
Türklerinden, Yakutistan Türklerine. Ahıska 
Türklerinden Gagavuz Türklerine kadar bu 
gelenek ve töreleri, insana şefkat ve 
merhamet öğretilerini, Ahmet Yesevi 
ocaklarının ateşlerini yakmaya devam 
edeceğiz. Bu vesile ile Türk Dünyası 
mensuplarına muhabbetle selam eder, gönül 
coğrafyasındaki kardeşlerimize ve zulüm 
gören mazlumlara dualarımı, dünyadaki iyi 
insanlara sevgilerimi iletiyorum.

İstihbarat ve Haber Bölümü Şefi

Hasan Salih KURT

Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi İstihbarat ve Haber Bölümü Şefi Hasan Salih Kurt ile 
Ukrayna Temsilcisi Özgün Şencan, Ukrayna ve Kırım bölgesi üzerine özel çalışmaları 
incelediler.

Ukrayna’da bir müddettir yaşayan ve belli aralıklarla Ukrayna’ya seyahat eden Özgün 
Şencan, bölge halkına özel anket çalışmalarında bulundu. Kırım halkından ziyade 
Ukrayna halkına yönelik anket çalışması yapan Özgün Şencan bazı bilgi ve verileri Hasan 
Salih Kurt ile değerlendirdi. Elden yazılı olarak aldığı bilgi ve belgeleri Hasan Salih Kurt’a 
ulaştıran Özgün Şencan’ın; binlerce kişi üzerinden yapılan ve cevapları ayrı ayrı her bir 
kişiden yazılı alınan araştırma sonuçlarından örnek olarak bir tanesi de şu şekildeydi;

СПЕЦИАЛЬНЫЙ РЕПОРТАЖ О ТЮРКСКОМ МИРЕ

Международная газета “Гражданская 
инициатива” (УКРАИНА И КРЫМ) Представитель 

Украины Озгюн Шенджан

Начальник информационного и новостного отдела Международной газеты 
“Гражданская инициатива” Хасан Салих Курт и представитель Украины Озгюн 
Шенджан изучили специальное исследование по Украине и Крыму. 

Озгюн Шенджан, который какое-то время жил в Украине и периодически 
приезжал туда, провел специальный опрос среди жителей региона. Он передал 
информацию и данные, полученные в письменной форме, Хасану Салиху Курту и 
вместе с ним проанализировал их. Один из результатов исследования, 
проведенного среди тысяч людей и ответы на которые были получены от 
каждого человека лично, выглядит следующим образом:

•Как бы вы описали себя идеологически? 
• Знаете ли вы крымчан?
• Как вы относитесь к тюркам?
• Какие страны и народы приходят на ваш ум, 
когда речь идет о тюрках?
• По вашему мнению, относится ли крымский 
народ к тюркам? 
• Знаете ли вы Ататюрка? Что вы думаете о нем? 
• Знаете ли вы Эрдогана? Что вы думаете о нем?
• Каковы религиозные убеждения
украинского народа?
• На каком языке разговаривают граждане
Украины?

• Что вы знаете о религии ислам?

• Знаете ли вы Кипр?

• Что вы думаете о политических
отношениях Турции и Украины?

• Поддерживают ли украинцы
предоставление статуса свободной
экономической зоны Донецкой и
Луганской областям?

• Вы когда-нибудь слышали о Стамбуле и
завоевании Стамбула?

Ответы:

•Я считаю себя националистом украинской
нации.

• Да,знаю.

•Я симпатизирую тюркам, но пока не
тороплюсь с решением.

• При упоминании тюрков сначала на ум
приходит Турция, затем азербайджанцы, а
потом тюрки-гагаузы, проживающие в
основном в Одесской области, потому что
сюда приезжает очень много туристов из
Турции и Азербайджана и остаются здесь
жить.

• Крымские татары - украинцы, и мы
счастливо живем вместе, разговаривая на
одном языке. Однако из полученной
информации я знаю, что крымские татары
имеют тюркское происхождение. Поэтому
из-за крымских татар я симпатизировал
тюркам.

• Он был очень великим человеком.
Основатель Турции. Я знаю как очень
умного человека, которого нельзя
забывать.

• Я знаю и люблю Эрдогана. Я уважаю его
за то, что он стоит за свободу Украины и
делает инвестиции сюда как в братскую
страну.

• Мы в основном придерживаемся
христианской религии.

• До времен президента Владимира
Зеленского украинскому языку не уделялось
должного внимания. Однако Владимир
Зеленский делает акцент на
распространение и национализацию
украинского языка и стремится к этому. Мы,
как народ Украины, довольны этой
ситуацией.
• Да, знаю. Я знаю, что книга этой религии -
Коран, пророк, в которого верят, -
Мухаммед, а места их поклонения - мечети.
• Конечно, знаю. Кипр - тюркское
государство. Я слышал, что у Кипра хорошее
торговое сотрудничество с Украиной. Также
это идеальная туристическая страна для
отдыха.
• Я слышал, что у нас стратегическое
партнерство с Турцией. Безусловно, мне это
нравится.

• Почти половина украинцев не
поддерживает предоставление статуса
свободной экономической зоны Донецкой и
Луганской областям, но незначительная
часть относится положительно.
• Да, я знаю о Стамбуле и знаменитом
завоевании.

Я даже слышал о молодом османском 
султане, завоевавшем Стамбул.

Согласно исследованиям и анализу, которые 
мы проводили по регионам, мы 
постоянно сталкивались с присутствием 
тюркского мира на Балканах, в 
Центральной Азии, Сирии, регионах 
Восточной Европы и Африки и видим его 
следы. 

Мы особенно счастливы, когда видим 
уважение к представителям тюркского 
мира. Чтобы не потерять это уважение, 
мы должны напомнить, что наши 
правительственные чиновники и 
неправительственные организации, 
работающие за рубежом, должны очень 
хорошо представлять и нести наш флаг. В 
особенности наши представители прессы 
и неправительственные организации 
должны хорошо отражать сострадание 
турецкого народа. Наш долг - прилагать 
усилия и труд, чтобы тысячелетние 
традиции и обычаи нашего государства 
были прочувствованы нашими тюркскими 
соотечественниками, которые остались в 
меньшинстве, живут за границей, но 
добавили ценность, в первую очередь, 
стране, в которой они живут. По этой 
причине, как Международная газета 
«Гражданская инициатива», мы будем 
выполнять эти миссии до тех пор, пока 
мы живы, и будем продолжать нашу 
деятельность в этом направлении. 
Продолжайте следить за нами. Очень 
скоро от уйгурских тюрок до тюрок 
Якутии, от тюрок-месхетинцев до тюрок-
гагаузов мы продолжим освещать эти 
традиции и обычаи, учения о сострадании 
и милосердии к людям, а также очаги 
Ахмета Ясеви. Пользуясь случаем, я с 
уважением приветствую представителей 
тюркского мира и передаю свои молитвы 
нашим братьям и угнетенным людям, 
проживающим в нашей духовной 
географии, и мою любовь хорошим людям 
всего мира.

Начальник информационного о 
новостного отдела

Хасан Салих КУРТ
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Alaska gergin ABD-Çin görüşmelerine 
son verdi

Alaska'da üst düzey ABD'li ve Çinli 
diplomatlar arasındaki gergin müzakereler 
sona erdi. İki günlük görüşmeler sırasında 
taraflar tutumlarını belirlediler ve 
Washington "Pekin konusundaki 
endişelerini" açıkça ifade etti.

Amerikan tarafında, toplantıya Dışişleri 
Bakanı Anthony Blinken ve ABD Ulusal 
Güvenlik Danışmanı Jake Sullivan ve Çin 
tarafından - Dışişleri Bakanı Wang Yi ve Çin 
Komünist Partisi Merkez Komitesi Başkanı 
Politbüro üyesi katıldı. CPC Merkez 
Komitesi Dış İlişkiler Komisyonu Ofisi Yang 
Jiechi.

“Buraya, Sincan, Hong Kong, Tayvan'daki 
durum ve ABD'ye yönelik siber saldırılar 
dahil, Çin ile olan tüm çelişkilerin açıkça 
farkına vardık. Açıkçası, bu soruları açıkça 
ve doğrudan sorduğumuzda endişe verici 
cevaplar almamız şaşırtıcı değil ”dedi. ABD 
Dışişleri Bakanlığı başkanı toplantının ikinci 
gününden sonra gazetecilere verdiği 
demeçte.

Ona göre Amerikan tarafı, Çinli temsilcilerle 
İran, Kuzey Kore, Afganistan ve iklim 
değişikliği gibi çok çeşitli konuları tartıştı. 
Blinken ayrıca, Pekin'in ekonomik ve ticari 
faaliyetleriyle ilgili konuları da tartıştıklarını 
söyledi.

Görüşmelerin iki ana sonucu var. Bir dizi 
Pekin eylemi hakkındaki endişelerimizi Çin 
tarafıyla paylaşmaya çalıştık ve bunu yaptık. 
Ayrıca kendi politikalarımızı, önceliklerimizi 
ve dünya görüşümüzü açıkça ifade etmek 
istedik ve bunu da yaptık ”dedi Blinken.

Buna karşılık, ABD Başkanı'nın Ulusal 
Güvenlik Danışmanı Sullivan, Amerikan 
delegasyonunun zorlu bir müzakere süreci 
bekleyerek Alaska'ya geldiğini söyledi ve 
böyle oldu.

Bu arada Amerikan medyası, Çin basınına 
atıfta bulunarak, Çinli yetkililerin 
görüşmeleri "yapıcı ve yararlı" olarak 
nitelendirdiğini, ancak anlaşmazlıklar 
olduğunu kaydettiğini bildirdi.

Toplantının başlarında Blinken ve Sullivan, 
Tayvan, Hong Kong ÖİB, Sincan Uygur 
Özerk Bölgesi'ndeki politikalar ve ABD'ye 
yönelik siber saldırılarla ilgili derin 
endişelerini dile getirerek Çin'i eleştirdiler.

Buna cevaben Çin tarafı, "Amerika Birleşik 
Devletleri'nin uluslararası toplumu temsil 
etmediğini" belirtti. Pekin, Washington 
yönetiminin Çin ile güçlü bir konumdan 
konuşma hakkına sahip olmadığını söyledi. 
Kaynak: AA

На Аляске завершились напряженные 
переговоры между США и Китаем

Taraflar, İran, Kuzey Kore, Afganistan ve iklim değişikliği de 
dahil olmak üzere çok çeşitli konuları tartıştı.

Стороны обсудили широкий круг вопросов, в том числе Иран, 
Северную Корею, Афганистан и изменение климата

На Аляске завершились напряженные 
переговоры высокопоставленными 
дипломатами США и Китая. В ходе 
двухдневных переговоров стороны 
изложили свои позиции, а Вашингтон 
четко выразил свою «озабоченность по 
поводу Пекина».

Во встрече с американской стороны 
принимали участие госсекретарь Энтони 
Блинкен и советник президента США по 
вопросам национальной безопасности 
Джейк Салливан, а с китайской - министр 
иностранных дел Ван И и член политбюро 
Центрального комитета Коммунистической 
партии Китая, глава Канцелярии Комиссии 
ЦК КПК по иностранным делам Ян Цзечи.

«Мы приехали сюда, четко осознавая все 
противоречия с Китаем, включая ситуацию 
в Синьцзяне, Гонконге, на Тайване и 
кибератаки против США. Откровенно 
говоря, неудивительно, что когда мы 
открыто и прямо подняли эти вопросы, то 
получили тревожные ответы», -  сказал 
глава госдепартамента США журналистам 
по итогам второго дня встречи.

По его словам, американская сторона 
обсудила с китайскими представителями 
широкий круг вопросов, в том числе Иран, 
Северную Корею, Афганистан и изменение 
климата. Кроме того, обсуждались темы, 
связанные с экономической и торговой 
деятельностью Пекина, отметил Блинкен.

«Есть два главных итога переговоров. Мы 
стремились поделиться с китайской 
стороной нашей озабоченностью по поводу 
ряда действий Пекина, и мы сделали это. 
Также мы хотели четко сформулировать 
нашу собственную политику, приоритеты и 
мировоззрение, и тоже сделали это», -  
сказал Блинкен.

В свою очередь советник президента США 
по национальной безопасности Салливан 
заявил, что американская делегация 
приехала на Аляску, ожидая трудного 
процесса переговоров, и так и произошло.
Между тем американские СМИ со ссылкой 
на китайскую прессу сообщили, что 
официальные лица КНР назвали 
переговоры «конструктивными и 
полезными», но при этом отметили 
наличие разногласий.

Ранее в ходе встречи Блинкен и Салливан 
раскритиковали Китай, выразив глубокую 
обеспокоенность относительно политики 
на Тайване, в Особом административном 
районе Гонконге, Синьцзян-Уйгурском 
автономном районе и кибератаками 
против США.

В ответ китайская сторона заявила, что 
«США не представляют международное 
сообщество». Вашингтонская 
администрация не имеет права говорить с 
Китаем с позиции силы, заявили в Пекине. 
Источник: AA

Komşu ülkeler Myanmar'dan büyük 
mülteci akını bekliyor
Taylandlı yetkililer, mülteci akını durumunda Myanmar sınırı 
yakınlarındaki Tak eyaletinde eğitim veriyor

Myanmar'da, bir askeri darbe ve güvenlik 
güçlerinden gelen şiddet artışının 
ortasında, diğer ülkelere taşınmak isteyen 
insanların sayısı artıyor. 

Yerel haber portalı Mizzima News 
tarafından bildirildi.

Taylandlı yetkililerin, çok sayıda mülteci 
akını durumunda Myanmar sınırına yakın 
Tak ilinde eğitim verdiği bildirildi.

İl yetkilileri, binlerce Myanmar sakininin 
Tayland'a taşınmak istediği konusunda 
bilgi aldıklarını söylüyor. Mülteci akını 
durumunda sınır boyunca sığınaklar 
kuruluyor.

Yetkililer, burada 30-50 bin sığınmacı 
barındırmanın mümkün olacağını 
söylüyor.

Bu arada, web sitesine göre, göç etmek 
isteyen daha fazla sayıda vatandaş 
Hindistan'a taşınmak istiyor.

Daha önce, 4 Mart'ta Hintli yetkililer, polis 
memurları da dahil olmak üzere 8 
Myanmar sakininin sınırı geçtiğini ve 
sığınma talep ettiğini bildirdi.

Myanmar'ın 100'den fazla sakini, askeri 
darbe tarihinden bu yana Hindistan'ın 
Mizoram eyaletine taşınmış durumda.
Protestolarda ölü sayısı 224'ü aştı

Myanmar'ın birkaç şehrinde askeri darbeye 
ve meşru hükümet üyelerinin 
tutuklanmasına karşı protestolar devam 
ediyor. Protestoların başlamasından bu yana 
toplam 224 gösterici öldürüldü.

Bunlardan son gün 7 kişi öldü, tutuklu sayısı 
1.938 oldu.

Myanmar'da darbe

1 Şubat'ta Myanmar'da ordu, Dışişleri Bakanı 
ve Devlet Danışmanı Aung San Suu Kyi ve 
diğer üst düzey yetkilileri tutuklayarak 
iktidara el konulduğunu duyurdu.

Şu anda ülkedeki güç Myanmar Silahlı 
Kuvvetleri Genelkurmay Başkanı Min Aun 
Hlein'in elinde.

Ordu, darbenin 8 Kasım 2020'deki kitlesel 
seçim hilesi iddialarına bir yanıt olduğunu 
söyledi.
Darbenin ardından ülkede olağanüstü hal 
ilan edildi.

Myanmar bir yıl boyunca askeri cunta 
tarafından yönetilecek.

Myanmar'daki askeri darbe sonucunda 24 
bakan ve yardımcıları görevlerini kaybetti.
Askeri yönetim, eski Cumhurbaşkanı Vin 
Myin'in hükümetindeki bakanları kovdu ve 
ilk aşamada 11 yeni bakan atadı.

KAYNAK : AA

Соседние страны ожидают большого 
потока беженцев из Мьянмы
Власти Таиланда проводят подготовки в провинции Так у 
границ с Мьянмой на случай наплыва беженцев

В Мьянме на фоне военного переворота и 
роста насилия со стороны сил 
безопасности растет число желающих 
перебраться в другие страны. Об этом 
сообщает местный новостной портал 
Mizzima News.
Сообщается, что власти Таиланда 
проводят подготовки в провинции Так у 
границ с Мьянмой на случай большого 
потока беженцев.
Представители местной администрации 
провинции сообщают, что поступает 
информация о желании тысяч жителей 
Мьянмы перебраться в Таиланд. У границ 
организуются приюты на случай наплыва 
беженцев.
Власти сообщают, что здесь можно будет 
разместить 30-50 тысяч беженцев.
Между тем, согласно информации сайта, 
большее число желающих мигрировать 
граждан хотят перебраться на 
территорию Индии.
Ранее, 4 марта, власти Индии сообщили, 
что 8 жителей Мьянмы, среди которых 
сотрудники полиции, перешли границу и 
запросили убежище.
Только в штат Мизорам в Индии со дня 
военного переворота уже перебрались 
свыше 100 жителей Мьянмы.
Число погибших в акциях протеста 
превысило 224

Акции протеста против военного 
переворота и задержаний членов 
легитимного правительства 
продолжаются в ряде городов Мьянмы. 
Всего с начала акций протеста погибли 
224 демонстранта.
Из них 7 человек погибли за последние 
сутки, число задержанных составило 1 
938.Переворот в Мьянме
В Мьянме 1 февраля армия объявила о
захвате власти, задержав министра
иностранных дел и государственного
советника Аун Сан Су Чжи и других
руководящих лиц.
В настоящее время власть в стране
находится в руках начальника Генштаба
ВС Мьянмы Мина Ауна Хлайна.
Военные заявили, что переворот стал
ответом на обвинения в массовых
фальсификациях на выборах 8 ноября
2020 года.
Вслед за переворотом в стране объявлен
режим ЧП.
Мьянмой в течение года будет
руководить военная хунта.
Вследствие военного переворота в
Мьянме своих должностей лишились 24
министра и их заместители.
Военная администрация уволила
министров в правительстве экс-
президента Вина Мьина и на первом
этапе назначила 11 новых министров.
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UYGUR TÜRKLERİ’NE ÇİN ZULMÜ
Türklerin anayurdu, ata toprağı coğrafya olan 
Doğu Türkistan aynı zamanda İslam'ı kabul 
ederek ilk Türk İslam devleti 
Karahanlılar’ında (840-1212) kurulduğu 
topraklardır. 

Doğu Türkistan; kuzeyde Rusya, batıda; Batı 
Türkistan’ı teşkil eden Kazakistan, Kırgızistan 
ve Tacikistan, güneyde; Afganistan, Pakistan, 
Hindistan ve Tibet, doğuda; Çin (Kansu, 
Çing-Hai ve İç Moğolistan eyaletleri) ile 
kuzey-doğuda Moğolistan ile komşudur. 

Tarih boyunca birçok devlet tarafından 
hâkimiyet altına alınan Doğu Türkistan’da 
Hoca Niyaz Hacı önderliğinde 1933'te 
Kaşkar'da Doğu Türkistan İslam Cumhuriyeti 
kuruldu. 1944'te Alihan Töre önderliğinde 
ikinci bağımsız Türk devleti olan Doğu 
Türkistan Cumhuriyeti kurulmuştur. 

1949 yılına gelindiğinde Çin Komünist Partisi  
lideri Mao'nun başlattığı kızıl devrimiyle 
Doğu Türkistan, Çin tarafında  uluslararası 
hukuk kuralları hiçe sayılarak işgal edilmiştir. 

Çin daha sonra Doğu Türkistan’a özerklik 
hakkını tanımlamış ve 1955’ten itibaren bölge 
Çin’e bağlı beş otonom yapıdan biri olmuştur. 
Çin kaynaklarında “Sincan” (Xīnjiāng) olarak 
geçen ismi Türkiye ve Türki Cumhuriyetlerde 
“Doğu Türkistan” olarak anılmaktadır (Sayın, 
Koçak; 2017, 11). Halkı İslam'dan vazgeçirmek 
için her türlü yıldırma ve baskı yönteminin 
kullanıldığı Çin'de, komünist diktatör 
Mao'nun 1966-1976 yılları arasındaki Kültür 
Devrimi esnasında en acı dönem 
yaşanmıştı.Camiler yıkılmış, toplu ibadet 
yasaklanmıştı; Kuran kursları kapatılmış ve 
bölgeye yerleştirilen Çinliler Müslümanları 
taciz etmek için her yolu denemişlerdi.

Dini ilimlerin öğrenilmesi ve dini bilgilere 
sahip öncü kişilerin halkı eğitmeleri de 
tamamen yasaklanmıştı.Uygurların ana vatanı 
olan Doğu Türkistan; 1949 yılından itibaren 
Çin komünist yönetiminin fiziki işgali 
altındadır. Çin’in fiziki işgali ile başlayan bu 
sürec 72 yıldır sistematik bir asimilasyon 
olarak uygulanmaktadır.İnsanlık tarihi 
boyunca yaşadığımız coğrafya başta olmak 
üzere dünyanın birçok bölgesinde zulümler, 
soykırımlar, katliamlar yaşana gelmiştir. 
Anadolu topraklarında Ermenilerin 
Müslüman Türk,Kürt, Arap, Çerkez 
kardeşlerimize karşı yaptıkları zulüm ve 
soykırım, Yunan’ın Kurtuluş Savaşını 
kaybetmesi ile başlayan kaçışta önüne çıkan 
kadın,çocuk,bebek demeden masum halkı 
kılıçtan geçirmesi, Balkanlarda din 
kardeşlerimize karşı Sırplar’ın yaptığı 
katliamlar gibi bir acı hadise dünya tarihinde 
birer kara leke olarak yer etmiştir. 

Günümüzde ise hala bunlara benzer 
katliamları Suriye’de, Filistin’de, Arakan’da, 
Keşmir’de, ve özellikle bir çok İslam 
coğrafyasında  yaşanmaktadır.İşte Çin’in 
Doğu Türkistan’da yaptığı ölüm  ve zulümde 
bunların en acı örneklerinden biridir.Çin 
mezalimi  ile  Doğu Türkistan'da  hak ve 
hukuk  ihlali, din ve vicdan hürriyeti olmak 
üzere eğitim, sosyo kültürel, ekonomik alanlar 
dahil yaşamın her alanda büyük yıkım 
gerçekleştirmiştir. 1949 işgali birlikte 
toplumun temel taşları ortadan kaldırılmış, bir 
çok siyasetçi, aydın, bilim adamı, din adamı, iş 
adamı tutuklanmış ya öldürülmüş yada 
yıllarca haps edilmiştir. 

Çin yönetiminin tüm uluslar arası hukuk 
kurallarını çiğneyerek kendilerince 
oluşturmuş oldukları mahkemeler aracığıyla 
binlerce insanı kurşuna dizmiştir.Keyfi 
uygulamalarla yüzlerce Uygur 

Türkü ağır cezalarla hapislerde çürümüştür. 
Sincan bölgesi uzun zamandır insanlık dramıyla 
dünya gündeminde yer almaktadır. Maalesef  bu 
drama ses çıkarmak yerine bir çok ülke futbol 
maçı izler gibi tribünlerde yerlerini çoktan almış 
durumda.Çin işgalci yönetimi Doğu Türkistan'da 
onlarca nükleer deneme gerçekleştirerek 
yüzbinlerce Uygur Türkün yaşamını yitirmelerine 
sebep olmuştur. 

Çin yönetimi Doğu Türkistan’da yaşayan nüfusun 
çoğunluğunu Uygur Türkleri’nden olduğunu 
bildiği için düzenli bir şekilde bölgeye Çin 
vatandaşlarını yerleştirmeye başlamıştır. 

Asıl amacı bölgedeki Uygur Türklerinin varlığını 
ortadan kaldırmak olan Çin’in diğer bir amacı ise 
bölgeyi tamamen Çin Devleti’nin yönetimine 
bırakmaktır. Çin’in uyguladığı nüfus politikası 
ülkedeki demografik yapıyı tamamen 
değiştirmiştir. Çin, Doğu Türkistan’a karşı şiddetli 
bir asimilasyon politikası izlemiş ve Müslümanları 
yok etmeye başlamıştır.

 Örneğin 1949-1952 yılları arasında 2,8 milyon, 
1952-1957 arası 3,5 milyon, 1958 1960 arası 6,7 
milyon, 1961-1965 arası 13,3 milyon ve toplamda 
26,6 milyon insan ya Çin ordusu tarafından 
katledilmiş veyahut da rejimden kaynaklanan 
kıtlık sonucunda ölmüştür (Arıkan, 2012). 
Hayatta kalanlar ise çok şiddetli zulümlere maruz 
kalmıştır.

 Bütün bu zulümleri şu şekilde özetlemek 
mümkündür (İnayet, 2010; tr.euronews, 2019) 
Çin yönetimi Doğu Türkistan'daki Müslümanlara 
karşı dinsizleştirme politikaları uygulamış, din ve 
vicdan hürriyetini engellemiştir. 

Başörtüsü ve sakalı yasaklayarak Müslüman 
Uygurların ibadetlerinin yanı sıra yaşam 
biçimlerine dahi müdahale edilmektedir. 
Ramazan ayında oruç tutmalarını, ibadet 
etmelerini yasaklamak için her türlü engel 
sahnelenmektedir. 

Ramazan’da Doğu Türkistan’da tüm okul ve idari 
binalara "beden sağlıklarını korumalarını 
sağlamak" için öğrencilerin oruç tutmaları 
yasaklayan bildiriler asılır. Ayrıca oruç tutan 
kişileri tespit etmek için bedava yemek dağıtılır ve 
Uygurlara ait lokantaların oruç saatlerinde açık 
olma zorunluluğu getirilmektedir. 

Uygur Türklerin cenazelerini İslami usullere göre 
defnetmeleri ve dini nikâh kıymaları 
yasaklanmıştır. Açık alanlarda toplu namazlar 
asker ve polisler tarafından yasaklanmaktadır. 

Zorla domuz eti yedirilmesi zulmün bir başka 
yöntemi. Çin’de  Uygur Türklerinin nüfusunun 
azaltılmasına yönelik kadınlara zorla kısırlaştırma 
yöntemleri uygulandığı iddialar arasında. 

Özetle Doğu Türkistan’da bugün 1 milyonu aşkın 
Uygur toplama kamplarında tutuklu. Tüm insan 
hakları askıya alınmış durumda. Çin zulmünü 
din,eğitim,iş kısacası yaşama dair her alan 
üzerinden göstermektedir. Çin silahlı güçleri 
Doğu Türkistan'ın başkenti Urumçi'de barışçıl 
gösterilere karşı 5 Temmuz 2009'da tüm dünyanın 
adeta canlı yayında izlemiş old
uğu Urumçi katliamını gerçekleştirdiler 
Urumçi’de Uygur Türklerine yönelik yapılan 
saldırılarda resmi kayıtlara göre 197, gayri resmi 
kayıtlara göre ise bine yakın Uygur Türk'ü 
katledilmiştir. Srebrenitsa Katliamı'ndan farksız 
olan bu katliama dünya maalesef üç maymunu 
oynadı. Çin'in Sincan bölgesinde yaşayan Uygur 
Türklerine uyguladığı baskı ve zulmün şiddeti her 
geçen gün artmaktadır.Çin bunu her ne kadar 
kabul etmese de  uluslararası toplum, insan 
hakları aktivistleri ve kimi uzmanlar tarafından bu 
zulüm belge ve görsellerle dünya kamuoyu ile 
paylaşılmıştır. 

İnsanlık dışı birçok uygulaması ile dünyanın tepkisini 
toplayan Çin hakkında Birleşmiş Milletler (BM) İnsan 
Hakları 

İnsan Hakları İzleme Örgütünün (HRW) raporunda, 
son 2 yılda Sincan Uygur Özerk Bölgesi'nde çok 
sayıda kişinin "önleyici polisiye tedbiri" adı altında 
suçsuz yere alıkonulduğu ve siyasi bakımdan tehlikeli 
olarak değerlendirilen bireylerin herhangi bir yargı 
kararı olmaksızın toplama kamplarına gönderildiği 
belirtilmişti.

New York Times'ın basına sızdırılan Çin yönetimine 
ait 403 sayfalık resmi belgeye dayandırdığı haberinde, 
Sincan Uygur Özerk Bölgesi'ndeki güvenlik 
birimlerine "nasıl hareket etmeleri gerektiğine dair 
verilen detaylı talimatlar" dikkati çekmişti. 

Belgenin en az 200 sayfasında Çin Devlet Başkanı Şi 
Cinping ve diğer Çinli yetkililerin, bölgedeki Uygur 
nüfusunun kontrolü ve aralıksız denetim yapılmasına 
ilişkin talimatları yer alırken, İslam'ın yayılmasını 
önlemek için önlem alınması uyarısında bulunulduğu 
görülüyordu.

Belgede, Şi'nin 11 Eylül saldırısı sonrası ABD'nin 
"terörle savaş" politikasını örnek alarak bölgede 
yaşananları "terörizmle mücadele" olarak tanımladığı, 
güvenlik birimlerine "asla merhamet gösterilmemesi" 
talimatı verdiği, diğer yetkililerin de bölgedeki 
kampları ve keyfi tutuklamaları meşrulaştıran 
yorumlarının yer aldığı belirtilmişti.İnsan Hakları 
İzleme Örgütü tarafından 2013’te yayımlanan rapora 
göre, Çin’in bölgede yaygın bir ayrımcılık, dini 
faaliyetlere yönelik baskı ve artan bir kültürel ve etnik 
sindirme politikası uyguladığı ifade edilmiştir. 

Ancak Çin’in Birleşmiş Milletler Güvenlik 
Konseyindeki (BMGK) konumu, uluslararası 
politikadaki ekonomik ve siyasi gücü bu bölgede 
yaşanan zulümlerin görmezlikten gelinmesine sebep 
olmaktadır. 

ABD Başkanı Donald Trump'ın görev süresinin 
bitimine 24 saat kala, Çin'e yönelik yeni bir adım geldi.

ABD Dışişleri Bakanı Mike Pompeo,  yaptığı yazılı 
açıklamada, son 4 yıldır Çin'in Uygur halkına yönelik 
davranışlarını özel bir dikkatle incelediklerini 
belirterek, "Mevcut gerçeklerin dikkatli bir şekilde 
incelenmesi sonucunda, Mart 2017'den bu yana, Çin 
Komünist Partisinin yönetimi altındaki Çin 
yönetiminin Müslüman Uygur halkı başta olmak 
üzere Sincan'daki diğer etnik ve dini azınlıklara 
yönelik insanlığa karşı suç işlediği sonucuna vardım." 

Aynı şekilde elimizdeki verilere bakarak, Çin 
yönetiminin Müslüman Uygur halkı başta olmak 
üzere Sincan'daki diğer etnik ve dini azınlıklara 
yönelik insanlığa karşı soykırım işlediği sonucuna 
vardım. 

Bu soykırımın devam ettiğine ve Çin yönetiminin 
Uygur halkını yok etmeye yönelik sistematik bir 
girişimine tanıklık ettiğimize inanıyorum.

Değerlendirmesinde bulundu. Sözde bu söylemlerin 
hiçbiri bugüne dek Uygur Türkleri’ne bir katkısı 
olmamıştır.

 Soydaşlarımızın güvendiği tek ülke Türkiye 
Cumhuriyeti Devletidir. Çin devletinin; Doğu 
Türkistan’da soydaşlarımıza, din kardeşlerimize ve 
insanlığa yaptığı bu zulme sessiz kalmamız mümkün 
değildir.

Yaşanan zulümlerin bitirilmesi için başta tüm İslam 
toplumunun ve uluslararası örgütlerin biran önce 
devreye girmesi gerekmektedir. 

İslam İşbirliği Teşkilatı ve  bütün İslam dünyası 
üzerine düşen görevi biran önce  yerine getirmelidir. 
Bu zulmü kimse görmezden gelemez aksi takdirde 
sahipsiz görülen Doğu Türkistanlı  dindaşlarımızın 
yaşadığı zulüm artarak devam edecektir.        

 Dr.İmbat MUĞLU
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ПРЕСЛЕДОВАНИЕ  ТЮРКСКИХ УЙГУРОВ СО СТОРОНЫ КИТАЯ

Родина и исконная земля тюрок Восточный 
Туркестан также является землей, где путем 
принятия ислама было основано первое тюркское 
исламское государство Караханид (840-1212). 
Восточный Туркестан граничит на севере с Россией, 
на западе с Казахстаном, Кыргызстаном и 
Таджикистаном, которые образуют Западный 
Туркестан, на юге с Афганистаном, Пакистаном, 
Индией и Тибетом, а на востоке с Китаем 
(провинции Ганьсу, Цинхай и Внутренняя 
Монголия) и на северо-востоке с Монголией. В 
Восточном Туркестане, где на протяжении всей 
истории доминировали различные государства, в 
1933 году на территории Кашгара под руководством 
Ходжи Нияза Хаджи была основана Исламская 
республика Восточного Туркестана. В 1944 году под 
руководством Алихана Тёре было создано второе 
независимое тюркское государство - Республика 
Восточный Туркестан. В 1949 году, когда началась 
красная революция, инициированная лидером 
коммунистической партии Китая Мао, Восточный 
Туркестан был оккупирован китайской стороной в 
нарушение норм международного права. Позже 
Китай определил право на автономию в Восточном 
Туркестане, а с 1955 года этот регион стал одним из 
пяти автономных структур, относящихся к Китаю. В 
китайских источниках он упоминается как 
«Синьцзян» (Xīnjiāng), а в Турции и тюркских 
республиках как «Восточный Туркестан» (Sayın, 
Koçak; 2017, 11). В Китае, где для отпугивания 
людей от ислама использовались все виды 
запугивания и угнетения, наиболее болезненный 
период был пережит во время Культурной 
революции коммунистического диктатора Мао 
между 1966-1976 годами. Мечети были снесены, 
массовые молитвы были запрещены, курсы Корана 
были закрыты, а китайцы, поселившиеся в этом 
регионе, всячески преследовали мусульман. Также 
было полностью запрещено изучение религиозных 
наук, а лидерам с религиозными знаниями не 
разрешалось проводить учения для народа. 
Восточный Туркестан, родина уйгуров, с 1949 года 
находится под физической оккупацией 
коммунистического режима Китая. Этот процесс, 
начавшийся с физической оккупации Китая, 
применяется как систематическая ассимиляция в 
течение 72 лет. На протяжении всей истории 
человечества гонения, геноцид и массовые убийства 
имели место во многих частях мира, особенно в той 
географии, в которой мы жили. Преследование и 
геноцид, совершенные армянами против наших 
тюрок-мусульман, курдов, арабов и черкесских 
братьев на анатолийских землях, резня невинных 
людей, не говоря уже о женщинах, детях и 
младенцах, которые попадались на пути во время 
побега греков после проигрыша в Войне за 
Независимость, массовые убийства, совершенные 
сербами против наших религиозных братьев на 
Балканах – эти болезненные события стали черной 
меткой в мировой истории. Сегодня аналогичные 
убийства все еще происходят в Сирии, Палестине, 
Аракане, Кашмире и особенно во многих исламских 
странах. Одним из самых болезненных примеров 
являются убийства и преследования Китая в 
Восточном Туркестане. Зверства Китая, нарушения 
прав и законов, свободы религии и совести в 
данном регионе, вызвали огромные разрушения во 
всех сферах жизни, включая образовательную, 
социально-культурную и экономическую. Вместе с 
оккупацией 1949 года были разрушены основы 
общества, многие политики, интеллигенция, 
ученые, священнослужители, бизнесмены были 
арестованы, убиты или заключены в тюрьмы на 
годы. Нарушив все международные законы, 
китайское правительство расстреляло тысячи людей 
через созданные ими суды. В результате произвола 
сотни тюрок-уйгуров сгнили в тюрьмах с суровыми 
приговорами. Из-за своей гуманитарной трагедии 
Восточный Туркестан уже давно стоит в мировой 
повестке дня. 

К сожалению, вместо того, чтобы выступить 
против этой драмы, многие страны уже заняли 
свои места на трибунах, как во время просмотра 
футбольного матча. Китай-оккупант провел 
десятки ядерных испытаний в этом регионе, в 
результате чего погибли сотни тысяч тюрок-
уйгуров. Поскольку китайская администрация 
знает, что большинство населения, 
проживающего в Восточном Туркестане, 
составляют уйгурские тюрки, она начала 
регулярно размещать китайских граждан в этом 
регионе. Основной целью Китая является 
устранение присутствия уйгурских тюрок в регионе, 
а еще одна другая цель - это оставить регион под 
властью китайского государства. Демографическая 
политика, проводимая Китаем, полностью изменила 
демографическую структуру в стране. Китай 
проводил политику насильственной ассимиляции 
против Восточного Туркестана и начал уничтожать 
мусульман. Например, в период с 1949 по 1952 год 
2,8 миллиона человек были убиты китайской армией 
или умерли в результате голода, а в период с 1952 по 
1957 год - 3,5 миллиона, с 1958 по 1960 год - 6,7 
миллиона, с 1961 по 1965 год - 13,3 миллиона, что в 
общей сложности составляет 26,6 миллиона человек 
(Arıkan, 2012). Те, кто выжил, подвергались очень 
жестоким преследованиям. Все эти зверства можно 
резюмировать следующим образом (İnayet, 2010; 
tr.euronews, 2019). Китайская администрация 
проводит политику принудительного 
вероотступничества против мусульман в Восточном 
Туркестане и препятствует свободе религии и 
совести. Запрещая ношение платка и бороды, она 
также вмешивалается в образ жизни и религиозные 
обряды мусульманских уйгур. Создаются 
всевозможные препятствия, чтобы запретить пост и 
поклонение во время Рамадана. Кроме того, для 
выявления постящихся раздаются бесплатные 
обеды, а рестораны, принадлежащие уйгурам, 
обязаны быть открыты в часы поста. Уйгурским 
тюркам запрещено хоронить тела согласно 
исламским методам и заключать религиозные 
браки. Военнослужащие и полицейские 
запрещают массовые молитвы на открытых 
площадках. Принудительное кормление свининой 
- еще один метод преследования. Также
утверждается, что к женщинам применяются
методы принудительной стерилизации с целью
сокращения численности уйгурских тюрок в
Китае. Таким образом, сегодня более 1 миллиона
уйгуров содержатся в концентрационных лагерях
в Восточном Туркестане. Все права человека не
учитываются. Китай показывает свою жестокость
через религию, образование, работу, т.е. все сферы
жизни. Во время мирных демонстраций в столице
Восточного Туркестана Урумчи китайские
вооруженные силы осуществили бойню, за которой
5 июля 2009 года вживую следил весь мир. В
результате нападений на тюрок-уйгуров в Урумчи
было убито 197 человек по официальным данным и
около тысячи тюрок-уйгуров по неофициальным
данным. К сожалению, мир сыграл трех обезьян в
этой бойне, которая ничем не отличается от резни в
Сребренице. Жесткость давления и преследований,
которые Китай применяет к тюркам-уйгурам,
проживающим в Восточном Туркестане, возрастает
день ото дня. Хотя Китай отрицает это,
международное сообщество, правозащитники и
некоторые эксперты рассказали об этом
преследовании мировой общественности с
помощью документов и изображений. 11 июля 22
государства-члена Совета по правам человека
Организации Объединенных Наций (ООН)
подписали обращение касательно Китая, который
вызвал реакцию мира своими бесчеловечными
действиями. В обращении раскритиковано
отношение Китая к уйгурскими тюркам и другим
меньшинствам в Синьцзян-Уйгурском
автономном районе и сделан призыв к
прекращению массовых задержаний.

В отчете Human Rights Watch (HRW) 
указывалось, что за последние 2 года многие 
люди в этом районе были невинно задержаны, а 
лиц, считавшихся политически опасными, 
отправляли в концентрационные лагеря без 
судебного решения. В новостной статье New 
York Times, основанной на 403-страничном 
официальном документе китайского 
правительства, который просочился в прессу, 
внимание привлекли  «подробные инструкции о 
том, как действовать» для подразделений 
безопасности в Синьцзян-Уйгурском 
автономном районе. Как минимум 200 страниц 
документа содержали инструкции от президента 
Китая Си Цзиньпина и других китайских 
официальных лиц по контролю уйгурского 
населения в регионе и осуществлению 
постоянного мониторинга, а также включали в 
себя предупреждения о необходимости мер по 
предотвращению распространения ислама. 
Сообщается, что в документе происходящее в 
регионе характеризуется как «борьба с 
терроризмом» и в качестве примера приведена 
политика «борьбы с терроризмом» США после 
нападения шиитов 11 сентября, также дан 
приказ подразделениям безопасности «никогда 
не проявлять милосердия» и включены 
комментарии других официальных лиц, 
оправдывающие лагеря и произвольные аресты в 
регионе. Согласно отчету, опубликованному 
Human Rights Watch в 2013 году, было заявлено, 
что Китай проводит политику повсеместной 
дискриминации в регионе, давления на 
религиозную деятельность и усиления 
культурного и этнического запугивания. Однако 
позиция Китая в Совете Безопасности ООН (СБ 
ООН), его экономическая и политическая мощь 
в международной политике заставляют 
игнорировать преследования в этом регионе. За 
24 часа до окончания срока полномочий 
президента США Дональда Трампа был сделан 
новый шаг против Китая. Госсекретарь США 
Майк Помпео в письменном заявлении сообщил, 
что они с особым вниманием изучили поведение 
Китая по отношению к уйгурскому народу за 
последние 4 года, и отметил: «После 
тщательного изучения имеющихся фактов я 
пришел к выводу, что с марта 2017 года 
китайское правительство при 
Коммунистической партии Китая совершала 
преступления против человечества по 
отношению к другим этническим и 
религиозным меньшинствам в Синьцзяне, 
особенно против мусульманского уйгурского 
народа. Более того, глядя на имеющиеся у нас 
данные, я считаю, что китайская 
администрация совершила геноцид против 
человечества против других этнических и 
религиозных меньшинств в Синьцзяне, 
особенно мусульманского уйгурского народа. 
Этот геноцид продолжается, и мы являемся 
свидетелями систематической попытки 
китайской администрации уничтожить 
уйгурский народ». До сих пор ни один из этих 
так называемых дискурсов не повлиял на 
уйгурских тюрок. Турция - единственная 
страна, которой доверяют наши братья. Мы не 
можем молчать против этого китайского 
преследования наших родственных общин, 
религиозных братьев и всего человечества в 
Восточном Туркестане. Чтобы положить конец 
гонениям, все исламское общество и 
международные организации должны 
вмешаться как можно скорее. Организация 
исламского сотрудничества и весь исламский 
мир должны незамедлительно выполнить свой 
долг. Никто не может игнорировать это, иначе 
преследование наших единоверцев из 
Восточного Туркестана будет еще больше 
усиливаться.

Д-р.Имбат МУГЛУ 
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Suriye'nin kuzeyinde 14 PKK'lı etkisiz 
hale getirildi
Barış Pınarı Harekatı bölgesinde 12 terörist saldırı 
girişiminde bulunurken, ikisi Fırat Kalkanı Harekatı 
bölgesinde sızmaya çalışırken etkisiz hale getirildi.
Barış Pınarı Harekatı bölgesine saldırı ve Fırat Kalkanı Harekatı bölgesine sızma 
girişimleri 14 YPG [RKK Suriye kanadı] teröristi etkisiz hale getirdi. Bu Cumartesi 
günü Milli Savunma Bakanlığı tarafından açıklandı.

"Barış Kaynağı" ve "Fırat Kalkanı" harekat bölgesinde militanların saldırı girişimleri 
başarıyla önlendi. Barış Pınarı Harekatı bölgesinde 12 PKK / YPG teröristi saldırı 
girişiminde bulunurken etkisiz hale getirildi, ikisi Fırat Kalkanı Harekatı bölgesinde 
sızmaya çalışırken etkisiz hale getirildi ”dedi.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, daha önce, PKK militanlarının Türkiye'de 
ilk kez kanlı bir suç işlediği 1984'ten ve Mart 2020'ye kadar 7.500 Türk güvenlik 
gücü ve 6.800 sivilin bu kanlı örgüt tarafından öldürüldüğünü söyledi.

Amerika Birleşik Devletleri ve Avrupa Birliği, PKK'yı terör örgütü olarak listeledi. 
KAYNAK:AA

На севере Сирии нейтрализованы 14 
террористов PKK
Двенадцать террористов нейтрализованы в зоне операции 
«Источник мира» при попытке атаки, два – в зоне операции 
«Щит Евфрата» при попытке проникновения
При попытках атаки на зону операции «Источник мира» и проникновения в зону 
операции «Щит Евфрата» нейтрализованы 14 террористов YPG [сирийское крыло РКК]. 
Об этом в субботу сообщило Министерство национальной обороны Турции.

«В зоне операций «Источник мира» и «Щит Евфрата» успешно предотвращены попытки 
нападения боевиков. Двенадцать террористов PKK/YPG нейтрализованы в зоне 
операции «Источник мира» при попытке атаки, два – в зоне операции «Щит Евфрата» 
при попытке проникновения», - говорится в сообщении оборонного ведомства.

Президент Реджеп Тайип Эрдоган заявил ранее, что с 1984 года, когда боевики РКК 
впервые осуществили кровавое преступление в Турции, и до марта 2020 года от рук этой 
кровавой организации погибли 7500 сотрудников сил безопасности Турции и 6800 
мирных жителей. США и Европейский союз внесли PKK в списки террористических 
организаций. ИСТОЧНИК:AA

Japonya, Tokai-2 nükleer santralinin 
çalışmasını geçici olarak askıya aldı
İlgili karar Mito şehrinin bölge mahkemesi tarafından 
verildi.

Japonya, bölgesel tahliye planlarındaki eksiklikler nedeniyle başkentin kuzeydoğusundaki 
Ibaraki Eyaletinde bulunan Tokai 2 nükleer santralindeki operasyonları geçici olarak 
askıya aldı. İlgili karar Mito Bölge Mahkemesi tarafından verildi.

Yargıç Maeda Eiko, bir nükleer santralde meydana gelen bir kaza durumunda yakındaki 
sakinleri tahliye etme planlarını güvenilmez bulmuştur.

“Tesise 30 km'lik bir yarıçap içinde yaklaşık 940 bin kişi yaşıyor. Yakındaki belediyeler 
bölgesel tahliye planları geliştirmelidir. Mevcut durum, komşu bölgelerde yaşayanların 
kişisel haklarını ihlal edebilecek bariz bir tehlike oluşturuyor ”dedi hakim.

1978 yılında faaliyete geçen Tokai-2 nükleer santrali, Japan Atomic Power (JAPC) 
tarafından işletilmektedir. JAPC daha önce Mito Bölge Mahkemesinin kararına itiraz 
etme niyetinde olduğunu duyurmuştu.
KAYNAK:AA

В Японии временно приостановлена 
работа АЭС «Токай-2»

Соответствующее решение принял окружной суд города Мито

В Японии временно приостановлена работа атомной электростанции «Токай-2», 
расположенной в префектуре Ибараки к северо-востоку от столицы из-за 
недочетов в региональных планах эвакуации. Соответствующее решение принял 
окружной суд города Мито.

Судья Маэда Эйко счел недостаточно ненадежными планы эвакуации живущего 
поблизости населения в случае аварии на АЭС.

«В радиусе 30 км от объекта проживает около 940 тысяч человек. Близлежащие 
муниципалитеты должны разработать региональные планы эвакуации. Текущая 
ситуация представляет очевидную опасность, которая может нарушить личные 
права тех, кто проживает на прилегающих территориях», - сказал судья.

АЭС «Токай-2», эксплуатация которой началась в 1978 году, находится в ведении 
компании Japan Atomic Power (JAPC). JAPC ранее объявила, что намерена подать 
апелляцию на решение окружного суда города Мито.
Источник: AA

İsrail güvenlik güçleri 
Filistinlileri öldürdü
Protestoları dağıtmak için göz yaşartıcı gaz, askeri 
mermiler ve plastik mermiler kullanıldı.

İşgal altındaki Batı Şeria'da İsrail güvenlik güçleri tarafından 
yapılan baskıda bir Filistinli öldürüldü.

Filistin Sağlık Bakanlığı raporları.

İsrail güvenlik güçleri, Nablus'un doğusundaki Beit Decin 
köyündeki gösterileri dağıtmak için göz yaşartıcı gaz, gerçek 
mermi ve plastik mermi kullandı.

Güvenlik güçlerinin eylemleri sonucunda bir Filistinli başına 
kurşunla vurularak öldürüldü.

Yerel kaynaklar, yerel caminin 48 yaşındaki müezzini Atyf 
Khanaishe'nin öldürüldüğünü bildirdi. KAYNAK:AA

Силы безопасности Израиля 
убили палестинца
При разгоне акций протеста были применены 
слезоточивый газ, боевые и пластиковые пули
В результате разгона силами безопасности Израиля акций 
протеста на оккупированном Западном берегу реки Иордан 
погиб один палестинец.
Об этом сообщает Министерство здравоохранения Палестины.

Силы безопасности Израиля применили слезоточивый газ, 
боевые и пластиковые пули при разгоне акций протеста в селе 
Бейт-Дечин на востоке Наблуса.

В результате действий сил безопасности от пулевого ранения в 
голову погиб палестинец.

Местные источники сообщают, что погибшим является 48-
летний муэззин местной мечети Атыф Ханаише.Источник: AA
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Rusya vatandaşı ABD'ye rüşvet 
suçlamasıyla suçlu bulundu
Kuzey Karolina, Raleigh'den Teif, New Bern'deki federal 
mahkemeyle karşı karşıya

Amerika Birleşik Devletleri'nde Kuzey Carolina'da yaşayan Rus vatandaşı Leonid Teif, 
büyük çaplı rüşvet suçlamasıyla suçunu kabul etti.

Kuzey Karolina, Raleigh'de yaşayan Teyfe, New Bern'deki federal mahkemeyle karşı 
karşıya. 150 milyon doları aşan rüşvet almakla suçlanıyor.

Savcılığa göre Teif, Rus ordusuna mal ve hizmet sağlayan şirketlerden birini yönetti. 
Yaklaşık 10 yıl önce görevini kötüye kullandı ve Rus ordusuyla işbirliği yapmak 
isteyenlerden rüşvet aldı.

Savcılık, Teif'in müşterilerinden 150 milyon doları aşkın rüşvet aldığını iddia ediyor. Teif, 
kendisine Rusya'da açılan davanın kapatılması için de rüşvet verdi.
Teif aleyhine açılan dava Aralık 2018'de açıldı.

59 yaşındaki Teif suçlamaları kabul etti ve 6 milyon dolar para cezası ödemeyi kabul 
etti.KAYNAK : AA

Гражданин России признал свою вину в 
США по обвинениям во взяточничестве
Проживающий в городе Роли в Северной Каролине Тейф 
предстал перед федеральным судом в
Проживающий в штате Северная Каролина в США российский гражданин Леонид Тейф 
признал свою вину по выдвинутым ему обвинениям во взяточничестве в крупных размерах.

Проживающий в городе Роли в Северной Каролине Тейф предстал перед федеральным 
судом в городе Нью-Берн. Его обвиняют в получении взяток в размере свыше 150 млн 
долларов.

Согласно обвинению, Тейф руководил одной из компаний, поставляющей товары и услуги 
для российской армии. Около 10 лет назад он злоупотреблял своими обязанностями и брал 
взятки у желающих сотрудничать с российской армией.

Обвинение утверждает, что Тейф взял свыше 150 миллионов долларов взяток у клиентов. 
Также Тейф дал взятку, чтобы закрыть открытое против него дело в России.
Дело в отношении Тейфа было возбуждено в декабре 2018 года.

59-летний Тейф признал свою вину по выдвинутым обвинениям и согласился выплатить
штраф в размере 6 млн долларов.

Özbekistan, Türkiye ile askeri-mali 
işbirliği anlaşmasını onayladı

İlgili kararname Özbekistan 
Cumhurbaşkanı Şavkat Mirziyoyev 
tarafından imzalandı.

Özbekistan Cumhurbaşkanı Şavkat 
Mirziyoyev, Özbekistan Cumhuriyeti 
Hükümeti ile Türkiye Cumhuriyeti 
Hükümeti arasında 27 Ekim'de 
imzalanan askeri-mali işbirliği 
anlaşması ve mali yardım 
sağlanmasına ilişkin Protokol'ün 
onaylanmasına ilişkin kararname 
imzaladı 2020 Taşkent'te.

Karara göre, bu belgelerin yürürlüğe 
girmesinden sonra Özbekistan 
Bakanlar Kurulu ve ilgili daireler 
Özbek tarafının yükümlülüklerinin bu 
belgeler çerçevesinde öngörülen 
şekilde yerine getirilmesini sağlayacak.

Özbekistan Savunma Bakanlığı, her iki 
uluslararası anlaşmanın 
uygulanmasından sorumlu olarak 
atanmıştır.

Ankara ile Taşkent arasında askeri-
mali işbirliği anlaşması ve mali yardım 
sağlanmasına ilişkin Protokol, Türkiye 
Milli Savunma Bakanı Hulusi Akar 
tarafından Ekim 2020'de Özbekistan'a 
resmi bir ziyaret sırasında imzalandı. 
KAYNAK : AA

В Узбекистане утвердили соглашение о 
военно-финансовом сотрудничестве с 
Турцией

Соответствующее постановление подписал 
президент Узбекистана Шавкат Мирзиёев

Президент Узбекистана Шавкат Мирзиёев 
подписал постановление об утверждении 
Соглашения между правительством 
Республики Узбекистан и правительством 
Турецкой Республики о военно-финансовом 
сотрудничестве и Протокола об оказании 
финансовой помощи, подписанных 27 октября 
2020 года в Ташкенте.

Согласно постановлению, после вступления в 
силу данных документов Кабинет министров 
Узбекистана и соответствующие ведомства 
обеспечат выполнение обязательств узбекской 
стороны в рамках этих документов в 
установленном порядке.

Ответственным за реализацию обоих 
международных договоров назначено 
министерство обороны Узбекистана.

Соглашение о военно-финансовом 
сотрудничестве и Протокол об оказании 
финансовой помощи между Анкарой и 
Ташкентом были подписаны в ходе 
официального визита в Узбекистан в октябре 
2020 года министра национальной обороны 
Турции Хулуси Акара.

Ulusun lideri, zorluklara ve tehditlere 
rağmen Kazakistan Cumhuriyeti'nin 
bağımsızlığının temel değerlerini koruma 
ve güçlendirme ihtiyacını vurguladı.

Kazakistan'ın ilk cumhurbaşkanı 
Nursultan Nazarbayev, Kazakistanlıları 
Novruz tatilinden (Nauryz meiramy) 
dolayı kutladı.

Tebrik metni Birinci Cumhurbaşkanının 
resmi internet sitesinde yayınlandı.

“Halkımızın kültürünün büyüklüğünü ve 
eski geleneklerini yansıtan Nauryz, bugün 
Kazakistan'da yaşayan tüm etnik grupların 
temsilcilerini bir araya getiriyor. 
Bağımsızlık yılları boyunca, bu gün canlı 
bir konsolidasyon sembolü haline geldi ve 
birliğin, istikrarın ve etnik uyumun 
devletin uyumlu bir şekilde gelişmesinin 
temeli ve büyük zaferlerin garantisi 
olduğuna dair başka bir kanıt oldu. " millet 
kaydetti.

Nazarbayev'e göre, ülkenin karşı karşıya 
olduğu tüm zorluklara ve tehditlere 
rağmen, Kazakistan'ın bağımsızlığının bu 
temel değerlerini korumak ve 
güçlendirmek önemlidir.
“Kazakistan halkı bu görevle her zaman 
onurla başa çıkmıştır. 

Gelecekte de öyle olacağına eminim 
”dedi.KAYNAK : AA

Nazarbayev, Novruz tatili vesilesiyle 
Kazakistanlılara seslendi 
Назарбаев обратился к казахстанцам 
по случаю праздника Новруз

Лидер нации подчеркнул необходимость 
беречь и укреплять главные ценности 
независимости РК вопреки вызовам и угрозам

Первый президент Казахстана Нурсултан 
Назарбаев поздравил казахстанцев с 
праздником Новруз (Наурыз мейрамы).

Текст поздравления опубликован на 
официальном сайте Первого президента.
«Отражая величие культуры и древних 
традиций нашего народа, Наурыз объединяет 
представителей всех этносов, проживающих 
сегодня в Казахстане. 

За годы независимости этот день стал ярким 
символом консолидации, а также еще одним 
свидетельством того, что единство, 
стабильность и межнациональное согласие 
являются фундаментом гармоничного 
развития государства и залогом больших 
побед», - отметил лидер нации.

По словам Назарбаева, важно беречь и 
укреплять эти главные ценности 
независимости РК вопреки всем вызовам и 
угрозам, встающим перед страной.
«Казахстанцы всегда с честью справлялись с 
этой задачей. Уверен, так будет и впредь», - 
подчеркнул политик.
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Daha önceki bir iki yazımızda Hakas Türkleri hakkında biraz bilgi 
vermiştik. 

Burada Hakaslara yönelik kısaca birkaç hatırlatma daha yapmanın faydalı 
olacağı kanaatindeyiz. Malum olduğu üzere 1930’lu yıllarda özerk bir bölge 
haline gelen Hakasya Cumhuriyeti’nin önde gelen akilleri isim konusunda 
önceleri Kırgız adını tercih etmek istemiştir. Ancak bu dönemde Kırgızlara 
Kara Kırgızlar, Kazaklara ise Kırgız denilmektedir.
Yenisey Kırgızları olarak bilinen Hakaslar da evvela bu adlandırmayı 
düşündükleri halde sonradan bu fikirden vazgeçerler. 

Zira o dönemde zaten “Kırgız” adını kullanan Kırgız (Kazak) ve Kara 
Kırgızlar (Kırgız) mevcuttur. Böylece onlar, üçüncü bir “Kırgız” etnisitesine 
dayalı isim kullanmaktan kaçınmak için “Hakas” adını tercih ederler.

 Esas itibarıyla gerek “Kırgız” gerekse “Hakas” etnik adının menşei Çin 
tarihi kaynaklarında (kronikler) geçen ve Büyük Kırgız Devletini karşılayan 
“Hia-Kia-Sseu” kelimesine dayandığı da hepimizin malumudur.

Bunun yanı sıra Sovyetler Birliği, 1990 yılında dağılınca Orta Asya’daki 
Türkler bağımsızlığını ilan etmiş ve Kırgızistan Cumhuriyeti, Kazakistan 
Cumhuriyeti, Azerbaycan Cumhuriyeti, Türkmenistan Cumhuriyeti, 
Özbekistan Cumhuriyeti gibi çağdaş Türk devletleri de kurulmuştur. 

Bu arada hâlâ Rusya’ya bağlı kalan Sibirya’daki bazı Türk toplulukları da 
özerklik talebinde bulunmuş ve bunu da elde etmişlerdir.

 Bunların arasında ise Hakasya, Tuva, Altay, Saha vb. gibi Türk toplulukları 
olduğunu ifade etmek gerekir. Tabii, Hakasların tarihte 
“Abakan Türkleri”, “Yenisey Kırgızları”, “Minusinsk Tatarları” veya 
“Abakan Tatarları” gibi farklı adlarla anıldığını da hatırlatma ihtiyacını 
hissediyoruz. 

Buna göre Güney Sibirya’nın azınlık halklarından birini teşkil eden Hakas 
Türkleri Abakan, Çulım, Yenisey nehirlerinin yukarı mecrasında kurulan ve 
1930 yılında özerk bölge statüsüne kavuşan Hakasya Özerk 
Cumhuriyeti’nde yaşamaktadır. 2010 yılı sayım verilerine göre Hakasların 
nüfusu 63.643 kişiden müteşekkildir. 

2008 yılında Hakas nüfusunun daha fazla olduğu, ne yazık ki her geçen yıl 
nüfuslarında bir azalma yaşadığını söylemek üzücü de olsa bir hakikat 
olarak karşımızda durmaktadır.

Aynı zamanda bölgede giderek bir Ruslaşmanın da görüldüğünü 
söylemenin de yanlış olmadığını dile getirmeliyiz. 

Bunun sebebi ise Ruslarla yapılan evliliklerdir. Yoğunluğunu Rusların 
oluşturduğu Hakasya Özerk Cumhuriyeti’nde, Hakas Türklerinin dışında 
Ukraynalı, Alman, Belarus gibi farklı etnik halklara mensup insanların da 
yaşadığı malumu ilam bir bilgi olsa gerektir.

Hakasça -buradaki insanların deyimiyle Hakas dili- Türk dillerinden 
Uygur-Oğuz grubuna girmekte ve bu yüzden de Türkiye Türkçesine 
yakınlığıyla dikkati çekmektedir. 

Resmiyette Hıristiyanlığın Ortodoks mezhebine bağlı olan Hakaslar esas 
itibarıyla “Şamanî” bir Türk topluluğu olarak kalmıştır. 

Bu manada onlar, düzenledikleri çeşitli ritüeller vasıtasıyla, bugün de 
“Şamanlık” geleneklerini devam ettirmektedir. Bununla birlikte Budizm ve 
İslam’ı benimseyen Hakasların da bulunduğunu ifade etmek gerekir.

Bu yüzden tıpkı diğer Sibirya halkları gibi Hakasların da maddî ve manevî 
hayatında, başka bir ifadeyle kültürü ve gündelik yaşamında 
“Şamanî” ritüeller önemli bir yer tutmaktadır. 

Bu ritüeller Hakasların geleneksel dünya görüşü olan “Şamanlık” ile 
bağlantılıdır. Bu arada ifade etmeliyiz ki Şamanlığı din olarak 
değerlendirenler yanı sıra ona yaşam tarzı gözüyle bakanlar da vardır. Bu 
anlamda Hakas Şamanizm’i hakkında başta Nikolay Fyodoroviç Katanov, 
Stepan Dmitriyeviç Maynagaşev olmak üzere Leonid Pavloviç Potapov 
(1969), Nikolay Alekseyeviç Alekseyev (1980, 1984, 1992), Viktor 
Yakovleviç Butanayev (2005), Venariy Aleksey Burnakov (2006) vb. gibi pek 
çok araştırmacı araştırmalar yapmıştır. 

Kısaca “Şamanî” geleneklerle bağlantılı olan ritüeller asırlardır Hakas 
Türklerinin yaşam tarzını etkilemektedir.

Bir sonraki sayıda geleneksel şaman defin töreni anlatılacak! Sağlıcakla…

В предыдущих двух статьях мы рассказывали о хакасских тюрках. 

Мы считаем, будет полезно сделать еще несколько упоминаний о хакасах.

 Как известно, видная интеллегенция Хакасской Республики, которая в 30-е 
годы стала автономной областью, предпочла название “кыргыз”. Однако в тот 
период кыргызов называли “кара-кыргызами”, а казахов - “кыргызами”. 

Хакасы, известные как енисейские кыргызы, изначально также задумывались 
об этом названии, но позже отказались от этой идеи. 

Потому что в то время название “кыргыз” уже употребляли кыргызы (казахи) 
и кара-кыргызы (нынешние кыргызы). 

Таким образом, чтобы не быть третьим этносом, использующим “кыргыз”, они 
предпочли название «Хакасы». 

Всем нам известно, что происхождение этнического названия «кыргыз», как и 
«хакас», основано на слове «Хиа-Киа-Ссеу», которое упоминается в китайских 
исторических источниках (летописях) и описывает  Кыргызское 
Великодержавие.

Когда Советский Союз распался в 1990 году, тюрки в Центральной Азии 
провозгласили свою независимость, и были созданы современные тюркские 
государства, такие как Кыргызская Республика, Республика Казахстан, 
Азербайджанская Республика, Республика Туркменистан и Республика 
Узбекистан. 

Кроме этого, некоторые тюркские общины в Сибири, которая все еще 
относится к России, также требовали автономии и добились этого. Среди них 
Хакасия, Тыва, Алтай, Саха и другие. 

Конечно, стоит напомнить, что хакасы в истории известны под разными 
названиями, такими как «абаканские тюрки», «енисейские кыргызы», 
«минусинские татары» или «абаканские татары».

Согласно этому, хакасские тюрки, которые составляют одно из меньшинств 
Южной Сибири, проживают в Хакасской Автономной Республике, которая 
образовалась в верховьях рек Абакан, Чулым и Енисей и получила статус 
автономной области в 1930 году. 

По данным переписи 2010 года, численность хакасов составляет 63 643 
человека. Печально утверждать, что в 2008 году их численность была выше, и, 
к сожалению, с каждым годом она сокращается.

В то же время следует отметить, что в регионе развивается русификация. 
Причина тому - брак с русскими. 

В Хакасской Автономной Республике,  где преобладают русские, помимо 
хакасских тюрок проживают различные этнические группы, такие как 
украинцы, немцы и белорусы.

Хакасский язык входит в уйгурско-огузскую группу тюркских языков и также 
примечателен своей близостью к турецкому. 

Официально связанные с православным течениеи христианства, хакасы, по 
сути, остаютмч «шаманской» тюркской общиной. 

В этом смысле посредством различных проводимых ими ритуалов, они 
продолжают свои традиции «шаманизма». Однако следует констатировать, что 
есть хакасы, принявшие буддизм и ислам. 

Таким образом, как и у других сибирских народов, «шаманские» ритуалы 
занимают важное место в материальной и духовной жизни хакасов, то есть в 
их культуре и повседневной жизни. Эти обряды связаны с «шаманизмом», 
традиционным мировоззрением хакасов.

Кстати, надо отметить, что есть те, кто считает шаманизм религией, и те, кто 
считает его стилем жизни. Многие исследователи изучали хакасский 
шаманизм. 

Например, Николай Федорович Катанов, Степан Дмитриевич Майнагашев, 
Леонид Павлович Потапов (1969), Николай Алексеевич Алексеев (1980, 1984, 
1992), Виктор Яковлевич Бутанаев (2005), Венарий Алексеевич Бурнаке (2006) 
и др. 

Одним словом, обряды, связанные с «шаманскими» традициями, веками 
влияли на образ жизни хакасских тюрков.

В следующем выпуске мы расскажем о традиционной церемонии погребения 
шамана! Берегите себя…  Проф. Д-р Абдулселам АРВАС

СИБИРСКИЙ ДНЕВНИК-IIISİBİRYA GÜNLÜKLERİ-III

Prof. Dr. Abdulselam ARVAS
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Uluslararası koalisyon Irak'ta 85 
DEAŞ terör bölgesini imha etti
Международная коалиция 
уничтожила 85 объектов 
террористов ДЕАШ в Ираке

Operasyon Karadağ 
sıradağları bölgesinde 
gerçekleştirildi.

Uluslararası koalisyon, Kuzey 
Irak'ta dağlık bir bölgede DEAŞ 
terörist hedeflerine 133 hava 
saldırısı düzenleyerek 85 militan 
mevkisini yok etti. Bu, Irak 
Savunma Bakanlığı tarafından 
bildirildi. 10 gün süren terörle 
mücadele operasyonu, Karadağ 
bölgesinde Ninawa Eyaleti 
Harekat Komutanlığı tarafından 
gerçekleştirildi.
Raporda, operasyonlar sırasında 
militanların saklandığı 61 
barınak ve 24 mağaranın imha 
edildiği ve çok sayıda teröristin 
etkisiz hale getirildiği belirtildi.
Haziran 2014'te DEAŞ 
teröristleri Musul, Selahaddin ve 
El-Anbar vilayetlerini ve kısmen 
Diyala ve Kerkük vilayetlerini 
tamamen ele geçirdiler. Sonraki 
yıllarda tüm vilayetler kurtarıldı.
Eski Irak Başbakanı Haydar el-
Ibadi, 9 Aralık 2017'de DEAŞ'a 
karşı zafer kazandığını açıkladı. 
Irak'ın teröristlerden 
arındırılmasının üzerinden üç 
yıldan fazla zaman geçmesine 
rağmen militanlar saldırılarını 
bu illerin kırsal kesimlerinde 
sürdürüyor. KAYNAK : AA 

Операция проводилась в районе 
горной гряды Карадаг
Международная коалиция нанесла 
133 авиаудара по объектам 
террористов ДЕАШ в горном 
районе на севере Ирака - 
уничтожено 85 позиций боевиков. 
Об этом сообщает Минобороны 
Ирака.

Антитеррористическая операция, 
которая длилась 10 дней, 
проводилась Оперативным 
командованием провинции 
Найнава в районе горной гряды 
Карадаг.

В ходе операций уничтожено 61 
убежище и 24 пещеры, в которых 
скрывались боевики, 
нейтрализовано большое число 
террористов, говорится в 
сообщении.

Террористы ДЕАШ в июне 2014 
года полностью захватили 
провинции Мосул, Салахаддин и 
Аль-Анбар и частично - 
провинции Дияла и Киркук. Все 
провинции были освобождены в 
последующие годы.

Бывший премьер-министр Ирака 
Хайдар аль-Ибади объявил о 
победе над ДЕАШ 9 декабря 2017 
года. Несмотря на то, что прошло 
более трех лет с тех пор, как Ирак 
был зачищен от террористов, 
боевики продолжают свои атаки в 
сельских районах этих провинций.

Gürcistan'daki muhalefet, yetkililerle 
müzakerelerin başarısız olmasının 
ardından miting için hazırlıklarını açıkladı
Оппозиция в Грузии объявила подготовку 
к митингам после провала переговоров с 
властями
Gürcistan'daki muhalefet partilerinin temsilcileri, 
yetkililerle siyasi krizin üstesinden gelmek için 
yapılan müzakerelerin başarısız olmasının 
ardından acil bir çalışma moduna geçiyor ve 15 
Mayıs'ta Tiflis'te yapılacak bir miting için 
hazırlıklara başlıyor. 

TASS'ın haberine göre, Birleşik Ulusal Hareket 
partisi liderlerinden Zaal Udumaşvili Cumartesi 
günü gazetecilere bunu anlattı.

Bugünden itibaren muhalefet acil durum 
operasyon moduna geçiyor. Bu demek oluyor ki 
her şehre, her köye gideceğiz, tüm ailelere 
katılacağız ve halkı mücadelenin her zaman bir 
anlamı olduğuna bir kez daha ikna edeceğiz, çünkü 
gerçek arkamızda kalıyor. 

Bu dönemde hem Tiflis'te hem de bölgelerde 
eylemler olacak. Ancak son aşamada 15 Mayıs'ta 
Tiflis'te Rustaveli Caddesi'nde buluşacağız ”dedi.

Muhalefetle müzakereler
Gürcü yetkililer ve muhalefet, Avrupa Konseyi 
başkanı Christian Danielson'un arabuluculuğunda 
12 Mart'tan beri görüşmeler yapıyor. 

Bu süre zarfında diplomat, Cumhurbaşkanı 
Salome Zurabishvili'nin yanı sıra Başbakan Irakli 
Garibashvili, iktidardaki Gürcistan Rüyası - 
Demokratik Gürcistan partisi temsilcileri ve 
muhalefet ile iki kez görüştü. 

Müzakereler 19 Mart'ta sonuçsuz sona erdi.
Gürcistan'daki siyasi kriz
Geçen yılın Kasım ayında, Gürcü muhalefeti, 
yetkilileri oylama sonuçlarını tahrif etmekle 
suçlayarak sonbahar parlamento seçimlerinin 
sonuçlarını tanımayı reddetti.

Ekibiyle ülkenin önde gelen muhalefet yapısı lideri 
Nikanor Melia'nın tutuklanmasına ilişkin 
anlaşmaya varılamaması, Başbakan Giorgi 
Gakharia'yı bu yıl 18 Şubat'ta istifaya zorladı.
22 Şubat Pazartesi günü, Gürcistan parlamentosu 
Iraklı Garibaşvili başkanlığındaki yeni Bakanlar 
Kurulu'na güvenoylamasını kabul etti.

Ertesi gün Birleşik Ulusal Hareket partisi lideri 
Nika Melia gözaltına alındı.
23 Şubat'tan bu yana muhalefet, Melia'nın serbest 
bırakılması ve erken parlamento seçimlerinin 
atanması talebiyle protestolar düzenliyor. 
KAYNAK : AA

Представители оппозиционных партий Грузии 
после провала переговоров с властями по 
выходу из политического кризиса переходят на 
чрезвычайный режим работы и начинают 
готовиться к митингу, который состоится 15 
мая в Тбилиси. Об этом в субботу сообщил 
журналистам один из лидеров партии «Единое 
национальное движение» Заал Удумашвили, 
передает ТАСС.

«С сегодняшнего дня, с этой минуты оппозиция 
переходит на чрезвычайный режим работы. Это 
означает, что мы поедем в каждый город, 
каждое село, войдем во все семьи и еще раз 
убедим население, что у борьбы всегда есть 
смысл, так как за нами правда. За этот период 
будут акции как в Тбилиси, так и в регионах. 
Однако на заключительном этапе мы соберемся 
15 мая в Тбилиси на проспекте Руставели», - 
сказал Удумашвили.

Переговоры с оппозицией

Грузинские власти и оппозиция с 12 марта 
проводили переговоры при посредничестве 
представителя главы Евросовета Кристиана 
Даниэльсона. За это время дипломат дважды 
встретился с президентом Саломе 
Зурабишвили, а также с премьером Ираклием 
Гарибашвили, представителями правящей 
партии «Грузинская мечта - Демократическая 
Грузия» и оппозицией. Переговоры 
завершились 19 марта безрезультатно.

Политический кризис в Грузии

В ноябре прошлого года грузинская оппозиция 
отказалась признавать результаты осенних 
парламентских выборов, обвинив власти в 
фальсификации итогов голосования.

Невозможность прийти к согласию со своей 
командой по поводу задержания лидера 
ведущей оппозиционной структуры страны 
Никанора Мелии вынудила премьер-министра 
Георгия Гахарию 18 февраля текущего года 
подать в отставку.

В понедельник, 22 февраля, парламент Грузии 
вынес вотум доверия новому Кабинету 
министров во главе с Ираклием Гарибашвили.

На следующий день лидер партии «Единое 
национальное движение» Ника Мелия был 
задержан.

С 23 февраля оппозиция устраивает акции 
протеста с требованием освобождения Мелии и 
назначения досрочных парламентских выборов.
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 EMPERYALİZM DOĞRU ANLAŞILMALI
Evet, sevgili okurlarım, emperyalizmi doğru 
algılayabilirsek, meselelerin tahlilini daha doğru 
yapmamız söz konusu olabilir.

Emperyalizm; Fransızca bir kelimedir. Bir çok 
anlamı vardır. Anlamlarının tümü, birbirlerini 
tamamlar. Kelime anlamı ile sömürü sisteminin 
adıdır. 

Ayrıca, yayılmacılıktır.  Zor kullanılarak, dünyadaki 
tüm mazlum ülkeleri işgal ederek, önemli 
kaynaklarını ele geçirmenin adıdır. 

İşgal eder, kaynaklarını alır, yakar, yıkar, öldürür ve 
gider. Hep bana rep bana mantığı ile haraket eden 
bir anlayıştır. 

Kısacası, zalim, gaddar, insanlık düşmanı, alçak ve 
namussuz bir anlayışın adıdır. Bu anlayışa göre, 
eşya, insandan çok daha kıymetlidir.

Dilimizde çokca ve sıkça kullanılan emperyalizmin 
tanımından haraketle, bize vermiş oldukları 
zararları kısaca gözden geçirirken, Emperyalizmi 
tahlil etmeye başlayalım...

Osmanlıyı işgal eden de bu anlayışın ta kendisiydi. 
Haçlı orduları ve Osmanlının içindeki hain yerli 
işbirlikçilerin destekçileri ile, Osmanlı 
İmparatorluğu yıkıldı. 

İstanbul, Kahraman Maraş, Gaziantep ve bir çok 
şehirlerimizde bu vesileyle işgal edilmişti.

Hatırlayın!
Anadolu’da başlatılan ulusal kurtuluş savaşı, 
işgalcileri tedirgin etmişti. Ankara Başkent olarak 
ilan edilmişti. 
Ankara Osmanlı padişahını sahiplenmeyerek, 
padişahı hain ilan etmişti. 

Bu yaklaşım emperyalist güçlerin işine gelmişti. 
Bu güçler, Ankara ile anlaşmaya karar verdiler. 
Ankara isteklerini kabul ederse, savaşmadan 
işgallerini kaldıracaklardı. 

Anlaşma sağlandı. 
İşgalcilerin söz ve karar sahibi pozisyonundaki 
İngilizler, Osmanlının O’sundan bile nefret 
ederlerdi. 600 yıl  İnsanı Yaşat ki ,Devlet Yaşasın 
anlayışına hizmet eden, İnsanlığa yapmış olduğu 
hizmetlerle halen adından söz ettiren, koskoca 
İmparatorluk, el birliği ile yıkılmıştır.
Onlarca devlet büyüklüğündeki Osmanlı 
topraklarına el konuldu.

Türkiye Devletinin sınırlarını da belirlediler. 
"Biz nasıl istersek siz o şekil yönetileceksiniz" 
dediler. İstekleri kabul edildi.
Sevinç içinde, balo düzenlediler. 
Cazlı, sazlı müzik eşliğinde İstanbul’u terk ettiler.
Amaçlarına ulaşmışlardı. 

Anlaşmalar yapıldı. 
Yüz yıl süre ile tüm kaynaklarımıza el koydular. 
Yine hatırlayın; İngiltere’nin bir eyaleti gibi 1950 
yılına kadar İngilizlerin denetiminde yönetildik. 

1950’den sonra ABD’nin kucağına oturtturulduk.
Yeni yüz yıl tarihimiz, doğruları yansıtmıyor.

Talimatla yazdırılan bu tarih bilgisi ile benim 
yazmış olduklarım biri birlerine benzemezler. 

Tek partili sistem, diktatörlük sistemiydi. 1950 de 
sistem değişti. Seçime gidildi. Adnan Menderes'in, 
Demokrat partisi iktidar oldu. Menderes, Başbakan 
olmuştu.
Sisteme baş kaldırı da bulundu. Bedelini canı ile 
ödedi. 

Diğer siyasi parti liderlerinden Özal, Ecevit, 
Erbakan ve Türkeş itaatsizliklerinin bedellerini ağır 
bir şekilde ödediler.

Evet, değerli okurlarım, geçmişte, emperyalistler işgal 
ettikleri ülkelere kendi bayraklarını asar, kendileri 
yönetirdi. 

Tabii ki bu çok riskli bir yönetim biçimiydi. 
İşgal edilen ülke insanları ile sürekli çatışma 
halindeydiler. 
Bu durum onların işine gelmedi. 

Bu anlamda EMPERYALİZM yöntemini değiştirmek 
zorunda kaldı. İşgal ettikleri ülkeyi yerli işbirlikçileri 
vasıtası ile yönetmeye karar verdiler. Bu yöntemlerini 
ilk kez bizim ülkemizde hayata geçirdiler. 

Bizden sonra, dünyada işgal ettikleri tüm ülkeler 
emperyalistlerin uşakları tarafından yönetilir hale 
geldi…

Örneğin; Suudi Arabistan, Birleşik Arap Emirliği, 
Mısır, Afganistan, Irak ve bir çok Afrika ülkeleri… 

Bunlar, o ülkelerde, o ülke insanlarından kahramanlar 
yarattılar. Ve yönetimi o kahramanlara teslim ederek, 
diledikleri gibi sömürülerini sürdürdüler.

Biz de, ülke olarak yirmi yıl öncesine kadar bu 
sömürü düzeninin  bir parçasıydık.

Ülkemiz iflas etmişti. 
Yetmiş sente muhtaç edilmiştik. 
Bir çok bankaların içi boşaltılmış, adeta ülke 
ekonomisi talan edilmişti. 

SSK iflas etmişti. SSK lı hastalar ilaçlarını 
alamıyorlardı. Memur ve emeklilere maaş ödemesi 
konusunda sıkıntı yaşanıyordu. 

Körfez depremi olmuştu. Binlerce insanımız, 
hayatlarını kaybetmişlerdi. Deprem zadeler için, yurt 
içinden ve yurt dışından gelen yardım paraları ile 
memur ve emeklilere maaş ödemesi yapıldı. Tam bu 
ekonomik bitiş döneminde İMF ye teslim olduk. İMF 
başkan yardımcısı Kemal Derviş T.C Başbakan 
yardımcılığı görevine getirildi. Tüm Ekonomimiz İMF 
ye teslim edildi. Artık ülke yönetiminde İMF söz ve 
karar sahibi olmuştu. Bu ortamda seçim oldu.

Erdoğan'ın Ak partisi iktidar oldu. Erdoğan, siyasi ve 
ekonomik anlamda çok bilinçli bir lider olduğunu 
gösterdi. Ülkedeki tüm aksaklıklar düzeltilmeye 
başlatıldı. İç ve dış ihanet şebekelerinin baskılarına 
eyvallah etmedi. Bildiği doğru yolda yürümeye devam 
etti. İMF nin parasını ödeyerek kovdu.

Gelişmemizden, büyümemizden rahatsız olanlar, 
baskılarını artırmaya başladılar. PKK ya gerekli 
desteği sağlayarak, siyasi anlamda, ülkenin bölünmesi 
de gündemdeydi.

Bunun üzerine yeniden ulusal kurtuluş savaşı 
başlattık. 

Şimdi kurtulmaya çalışmaktayız. 

İnşallah başaracağız.

Yirmi yıl öncesine kadar, ülkemizde bir siyasi parti 
iktidar oluyorsa mutlaka arkasında bir güç olmalı 
algısı içindeydik

Ya ABD destekleyecek, ya İngiltere ya da bir başka 
güç arkanda olacak. 

Aksi olamaz. 

Hepimiz bu algının değişmez bir doğru olduğuna 
inanmıştık. 

Erdoğan diye birisi çıktı, siyasi arenaya.. 
Kimseyi dinlemiyor. 
Kafasına uymayan her şeye itiraz ediyor. 
Kasımpaşa kabadayısı. 
Kim bu adam? Arkasında kim var? Hangi ülkenin 
adamıdır? 
Merak ediyordum. 
Devletin çok önemli adamlarından birisi, benim yakın 
dostum ve arkadaşımdır. 

Sohbet ediyorduk. 
Merakımı gidermek istedim. 
Bu arkadaşıma sordum. 
Bu Erdoğan neyin nesi? 
Bu adamın destekçisi kim? 
Arkadaşımın cevabı aynen şöyle: "Bu adamı 
günahım kadar sevmem. Arkasında Allah’dan 
başka kimse yoktur. Hiç kimsenin adamı da 
değildir. Manyaklık derecesinde cesur birisi, 
siyaset konusunda da dahidir" dedi. 

Ben, arkadaşımın bu ifadesinden sonra 
Erdoğancı oldum. 

Tüm ilişkilerini hayranlıkla takip etmekteyim. 
Yanlışları yok mu? 

Bir sürü yanlışları da var. Bence en önemli 
yanlışlarından birisi, çevresindekilere olan 
sosuz güvenidir.

Artıları çok fazla. 
Bu adam bana göre yüz yılın en büyük 
DEVRİMCİ LİDERİDİR.

Ülkemiz bunun sayesinde bağımsızlığını 
kesinlikle kazanacaktır. 

Emperyalistlerin bir numaralı düşmanıdır. 
Tam bağımsız Türkiye okunu atmıştır. 
Ok yaydan çıkmıştır. 
Geri dönme şansı yoktur. 

Bu adam ülkemiz için büyük bir şanstır. 
Bu adam tüm mazlum ülkelerin umududur. 
Bu adam, dünya nizamını değiştirecek tek 
liderdir. 

Bu adam DÜNYA için de çok önemli bir 
şanstır.

Kasımpaşa kabadayısı, ülkeyi ve dünyayı çok 
iyi tahlil eden, tarihten ders çıkaran, altyapısını 
yavaş yavaş oluşturan ve başına gelecek her 
türlü belalara hazırlıklı olan ve kefenini 
üstünden çıkarmayan birisi… 

Abdulhamit hanın başına gelenlerin, kendi 
başına geleceğini bilen, Adnan Menderesin 
başına gelenlerin kendi başına gelebileceğini 
unutmayan, Ecevit’in başına gelenlerin kendi 
başına geleceğini bilen, Erbakan’ın başına 
gelenlerin kendi başına geleceğini bilen ve her 
şeye hazırlıklı olan çok önemli bir liderdir. 

Tam bir dava adamı. 
Cesur, inançlı ve hırslı. 
Gözünü budaktan esirgemeyen, gece gündüz 
demeden, kendini ülkesine feda etmiş bir yiğit. 
Yirmi yılda ülkemizi bölgenin en güçlü ülkesi 
haline getirdi. 

Seksen yılda yapılamayanların on katını yirmi 
yılda yapan büyük bir usta.
Emperyalistlerin korkulu rüyası..

Osmanlının küllerinden doğan Erdoğan 
harekatı, tüm Osmanlı düşmanlarının içine 
korku salmıştır. 

Osmanlının ayak sesleri duyulmaya başlanmıştır. 

Ne yaptılarsa Erdoğan’ı durduramadılar. 
Bir çok kumpaslar kurdular, başaramadılar. 
Kaç kez öldürmeye teşebbüs ettiler, başaramadılar. 

Ülkemizi işgal etmeye çalıştılar, başaramadılar. 
Vaz geçtiler mi? 
Elbette hayır. 
Her fırsatta bir alçaklık yapmaya çalışacaklar. 
Yine de başaramayacaklar. 

DURMAK YOK YOLA DEVAM.
Allah yardımcısı olsun. 
Saygılarımla…

İDRİS ORTAKAYA
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ИМПЕРИАЛИЗМ ДОЛЖЕН БЫТЬ ПРАВИЛЬНО ПОНЯТ
Итак, дорогие читатели, если мы сможем 
правильно воспринимать империализм, 
возможно, мы сможем более точно 
анализировать проблемы.
Империализм - слово французского 
происхождения. Оно имеет множество 
значений. Все эти значения дополняют друг 
друга. Буквально это название 
эксплутационной системы.
Кроме того, это экспансионизм.
Это захват важных ресурсов с помощью 
применения силы и вторжения во все 
угнетенные страны мира.
Он захватывает, забирает все ресурсы, 
сжигает, разрушает, убивает и уходит.
Это идеология, которая всегда утверждает 
“всё мне”. Одним словом, это жестокое, 
беспощадное, враждебное человечеству, 
презренное и бесчестное понимание. 
Согласно этому пониманию, вещь намного 
ценнее человека.
Начнем с определения империализма, 
которое много и часто используется в 
нашем языке, давайте начнем изучать его, 
кратко анализируя ущерб, который он нам 
нанес....
Именно эта идеология захватила 
Османскую империю.
Она рухнула из-за армии крестоносцев и их 
сторонников-предателей, находившихся 
внутри империи.
Из-за этого были захвачены многие города, 
в том числе Стамбул, Кахраманмараш и 
Газиантеп.
Вспомните!
Начавшаяся в Анатолии Национально-
освободительная война встревожила 
оккупантов.
Анкара была провозглашена столицей.
Анкара не признала османского султана и 
объявила его предателем.
Такой подход устраивал 
империалистические державы.
Эти державы решили договориться с 
Анкарой.
Если Анкара примет их просьбу, они 
прекратят оккупацию без боя.
Договор был достигнут.
Британцы, которые имели весомое слово и 
принимали решения за оккупантов, 
ненавидели Османскую империю. Рухнула 
великая империя, служившая в течение 600 
лет концепции “Создай условия для людей, 
пусть государство процветает” и до сих пор 
известная своими заслугами перед 
человечеством.
Были захвачены десятки османских земель 
государственного размера.
Они также определили границы турецкого 
государства.
Они сказали: «Вы будете править так, как 
мы хотим». Их требования были приняты.
На радостях они устроили бал.
Они покинули Стамбул в сопровождении 
джазовой и инструментальной музыки.
Они достигли своей цели.
Соглашения были заключены.
Они захватили все наши ресурсы на сто лет.
Вспомните еще! Как один из британских 
штатов, мы находились под британским 
контролем до 1950 года.
После 1950 года мы оказались под 
контролем у США. Наша история нового 
века не отражает правды. Эта историческая 
информация, написанная под диктовку, и 
та, которую я написал, отличаются друг от 
друга. Однопартийная система была 
системой диктатуры. Система изменилась в 
1950 году. Выборы состоялись. К власти 
пришла Демократическая партия Аднана 
Мендереса. Мендерес стал премьер-
министром и ослушался системы. За это он 
поплатился своей жизнью. Лидеры других 
политических партий Озал, Эджевит, 
Эрбакан и Тюркеш заплатили высокую цену 
за свое неповиновение.

Да, дорогие читатели, в прошлом 
империалисты вешали собственные флаги на 
оккупированных ими странах и управляли 
ими.
Конечно, это был очень рискованный стиль 
управления.
Они находились в постоянном конфликте с 
народами оккупированных стран.
Их такая ситуация не устраивала.
В связи с этим им пришлось поменять 
ИМПЕРИАЛИСТИЧЕСКОЕ управление.
Они решили управлять страной, которую 
они оккупировали, через своих местных 
сторонников.
Эти методы они внедрили впервые в нашей 
стране.
После нас все оккупированные ими страны 
оказались под властью приспешников 
империалистов…
Например, Саудовская Аравия, 
Объединенные Арабские Эмираты, Египет, 
Афганистан, Ирак и многие африканские 
страны…
Они создали героев из людей этих стран. И, 
передав управление этим героям, они 
продолжили свою эксплуатацию, как и 
хотели.
Мы еще двадцать лет назад были частью 
такого порядка эксплуатации.
Наша страна была банкротом. Мы 
нуждались даже в 70 центах. Многие банки 
были опустошены, экономика страны была 
практически разграблена.  Учреждение 
социального страхования (SSK) 
обанкротилась. Пациенты SSK не могли 
получить свои лекарства. Были трудности с 
выплатой заработной платы госслужащим и 
пенсионерам.
Произошло землетрясение в Персидском 
заливе. Тысячи наших людей погибли. 
Денежная помощь, которая поступила из 
пределов страны и из-за рубежа и должна 
была быть передана пострадавшим от 
землетрясения, была начислена как зарплата 
госслужащим и пенсионерам. В период этого 
экономического упадка мы сдались МВФ. 
Заместитель председателя МВФ Кемаль 
Дервиш был назначен заместителем 
премьер-министра Турецкой Республики. 
Вся наша экономика была передана МВФ. 
Теперь в руководстве страны у МВФ было 
весомое слово и возможность принимать 
решение. Прошли выборы и к власти 
пришла партия Эрдогана АК Parti.
Эрдоган показал, что он очень сознательный 
лидер в политическом и экономическом 
плане. Все проблемы в стране начали 
исправлять. Он не прогнулся под давлением 
внутренних и зарубежных предательских 
сетей. Он продолжил путь, который считал 
верным. Он заплатил МВФ все долги и 
прогнал. Те, кого беспокоило наше развитие 
и рост, начали усиливать давление. В 
политическом плане на повестке дня также 
стоял раздел страны, что обеспечило 
необходимую поддержку РКК.
После этого мы снова начали национально-
освободительную войну.
Сейчас мы пытаемся победить ее.
Надеюсь, у нас все получится.
Еще двадцать лет назад у нас было 
ощущение, что если к власти в нашей стране 
приходит политическая партия, за ней 
должна стоять какая-то сила.
Вас поддерживает либо США, либо 
Великобритания, либо еще другая держава.
Иначе и быть не может.
Мы все считали это восприятие неизменной 
истиной.
Некто по имени Эрдоган вышел на 
политическую арену...

Он никого не слушает.
Он не соглашается с тем, что не укладывается 
в его голове.
Кто он? Кто стоит за ним? Агентом какой 
страны он является? Меня тревожило это.
Один из самых важных людей государства - 
мой близкий товарищ и друг.
Мы беседовали.
Я хотел утолить свое любопытство.
И спросил у своего друга.
Кто такой Эрдоган?
Кто поддерживает этого человека? 
Ответ моего друга был таков: “Я не люблю 
этого человека так сильно, как свой грех. За 
ним нет никого, кроме Аллаха. Он ничей 
человек. Маниакально храбрый, гений в 
политике”.
После этого заявления моего друга я стал 
сторонником Эрдогана.
Я с восхищением слежу за всеми его 
отношениями.
У него нет ошибок?
Есть много ошибок. 
Я считаю, что одна из самых главных ошибок 
- это нездоровое доверие к своему
окружению.
А плюсов очень много.
По моему мнению, этот человек - величайший
РЕВОЛЮЦИОННЫЙ ЛИДЕР нашего века.
Благодаря нему наша страна обязательно
обретет независимость.
Он - враг номер один для империалистов.
Он выпустил стрелу полностью независимой
Турции.
Стрела вышла из лука.
Нет никаких шансов на отступление.
Эта личность - отличный шанс для нашей
страны.
Эта личность - надежда всех угнетенных
стран.
Эта личность - единственный лидер, который
изменит мировой порядок.
Эта личность также является очень важным
шансом для МИРА.
***
Он - тот, кто очень хорошо анализирует
страну и мир, извлекает уроки из истории,
постепенно наращивает свой фундамент и
готов ко всем видам неприятностей...
Это очень важный лидер, который знает, что
то, что случилось с Абдулхамит ханом,
Аднаном Мендересом, Эджевитом и
Эрбаканом, может случится и с ним, и готов
ко всему.
Абсолютно человек дела.
Смелый, верующий и амбициозный.
Отважный, не жалеющий себя и жертвующий
собой ради страны днем и ночью.
Он сделал нашу страну самой сильной
страной в регионе за 20 лет.
Великий мастер, который сделал за 20 лет в
десять раз больше того, что не было сделано
за восемьдесят лет.
Страшный сон империалистов.
***
Движение Эрдогана, рожденное из пепла
Османской империи, привела в ужас всех
наших врагов.

Что бы они ни делали, они не могли 
остановить Эрдогана.
Они устроили множество заговоров, у них 
ничего не получилось.
Сколько раз они пытались убить, но все 
безуспешно.
Они пытались вторгнуться в нашу страну, 
но потерпели неудачу.
Они сдались?
Конечно нет.
Они при каждом удобном случае будут 
пытаться сделать подлость.
Но им это не удастся.
МЫ НЕ ОСТАНОВИМСЯ, 
ПРОДОЛЖАЕМ НАШ ПУТЬ.
Да поможет Вам Аллах.
С уважением…

ИДРИС ОРТАКАЯ
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İnsanlık Tarihinin En Önemli 
Matematikçilerinden Harezmînin 
Büst Açılışı Keçiören’de Gerçekleşti 
Başkan Altınok, Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ün ‘Ey Türk gençliği! Ecdadını 
tanıdıkça kendinde büyük iş başarmak için güç ve kuvvet bulacaksın.`
ANKARA (Sivil İnisiyatif) Zeliha Sorkunlu / Keçiören 
Belediyesi ve Özbekistan Cumhuriyeti Ankara Büyükelçiliği 
tarafından gerçekleştirilen Ünlü İslam Bilgini ve İnsanlık 
Tarihinin En Önemli Matematikçilerinden Harezmî Büst 
açılışına Özbekistan Cumhuriyeti Ankara Büyükelçi Alişar 
Azamhocayev, Harezm Valisi Ferhod Ermanov, AK Parti 
Bursa Milletvekili Osman Mesten, Kırgızistan Fahri 
Konsolosu Dr.Mustafa Kurt, Keçiören Kaymakamı Uğur 
Bulut, Keçiören Belediye Başkanı Turgut Altınok, 
TÜRKSOY Genel Sekreter Yardımcısı Bilal Çakıcı, Kırıkkale 
Üniversitesi Güzel Sanatlar Fakültesi Bölüm Başkanı ve 
büstün mimarı Prof. Dr. İsa Eliri, Yerel Yönetimler Halk 
Meclisi Platformu Güneydoğu Bölge Başkanı Yusuf Can, 
Özbekistan’dan gelen vali ve belediye başkan yardımcıları, 
siyasi parti ve sivil toplum kuruluşu temsilcileri  katıldı.

Harezmî Büst Açılışı programında konuşan Keçiören 
Belediye Başkanı Turgut Altınok, “Özbekistan ve Türkiye 
kardeş iki ülkedir. Maneviyatımızın kökleri 
Özbekistan’dadır. Oraya gittiğiniz zaman 1500 yıllık bir 
tarih yolculuğu yapıyorsunuz. Harezmî büstünü 
Keçiören’imize gençlerimiz atalarını, ecdadını tanısınlar 
diye yaptık.” dedi.

“KÜLTÜR BİRLİĞİ BÖLÜNMEZ”
Başkan Altınok, Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ün ‘Ey Türk 
gençliği! Ecdadını tanıdıkça kendinde büyük iş başarmak 
için güç ve kuvvet bulacaksın.` sözlerine atıfta bulunarak 
konuşmasını şöyle sürdürdü:

“Harezmî büstünü yapma şerefini hep birlikte yaşıyoruz. 
Gelecek nesillerimizin atalarını tanımaları için bu eserleri 
ilçemizde yaşatmaya devam edeceğiz. Bu büstümüzü açmayı 
geçmişimize olan bir vebal olarak görüyorum. Bizler de o 
topraklardan geldik, Osmanlı`nın geldiği yer Buhara’dır. 
Şimdi bir Ali Şîr Nevaî, Farabi, Ali Kuşçu, Caca Bey, İbn-i 
Sina yetişmiyor. Toprakları bölebilirsiniz, sınırlar 
çizebilirsin bilirsiniz ama gönülleri, kültür bağını, tarih 
birliğini ve kültür birliğini bölemezsiniz. Burada bir 
Türkistan, Semerkant, Hive havasını soluduk. Selam olsun 
Emir Timur’a, İmam Buhari’ye, Şah-ı Nakşibend 
Hazretlerine... Bize bu Anadolu’yu yurt yapan, Altaylar’dan, 
Tanrı dağlarından inen atalarımıza rahmet diliyorum. 
Turan dediğimiz budur, Turan gerçekleşmiştir.”

“DİLDE, İŞTE, FİKİRDE BİRLİĞİ SAĞLAMALIYIZ”
Son dönemde kuvvetlenen Türkiye ve Özbekistan 
ilişkilerindeki kardeşlik bağına da değinen Altınok, 
“Cumhurbaşkanlarımız iki ülke ilişkilerini her alanda 
geliştiriyor. Bir zamanlar çomak soktular. Baktılar ki Sayın 
Kerimov hep Türkiye’de, burada güzel ilişkiler kuruyor 
hemen çomak soktular. Çomak sokanlar da belliydi. Şuanda 
iki kardeş ülkenin iki kardeş Cumhurbaşkanı her alanda 
ilişkilerimizi muhkemliyor. İsmail Gaspıralı’nın dediği gibi, 
‘Dilde, işte, fikirde birliği’ sağlamalıyız. Bir ve beraber 
olursak ayakta kalırız. Ayrı ayrı olursak ayakta kalamayız.” 
ifadelerini kullandı.

BÜYÜKELÇİ AZAMHOCAYEV: TURGUT BEY 
ALİCENAP BİR İNSAN

Özbekistan Cumhuriyeti Ankara Büyükelçi Alişar 
Azamhocayev ise konuşmasında Hive’nin Türk Dünyası 
Başkenti seçilmesinin ardından Keçiören’e yapılan Harezmî 
büstünün isabetli bir adım olduğunu kaydederek şunları 
söyledi: “İki yıl önce Özbekistan, Türkiye’nin de istediği gibi 
Türk Konseyi üyesi seçildi. Bu durum ilişkilerin 
gelişmesinde etkili oldu. Hive şehrinin Türk Dünyası 
Başkenti olduğunu değerli dostum Turgut Altınok ile bir 
görüşme yaparken öğrendim. Hive’nin Türk Dünyası 
Başkenti seçildiğini kendisiyle paylaştım. Keçiören’de de bir 
kültürel merkez açılmasıyla ilgili düşüncelerimi Turgut 
Bey’e bildirdim. Alicenap bir insan olan Turgut Bey o 
görüşmenin ardından aklında bir şey olduğunu söyledi. Bir 
süre sonra beni Keçiören’e davet ederek sürpriz yaptı ve bu 
güzel büstü gösterdi. Belediye başkanımıza ve heykelin 
mimarına teşekkür ediyorum. Yaşasın Özbekistan Türkiye 
dostluğu, yaşasın Özbekistan Türkiye halklarının dostluğu, 
yaşasın Özbekistan Türkiye cumhurbaşkanlarının dostluğu.”

Katılımcılar protokol konuşmasının ardından büst açılışını 
gerçekleştirirken, Harezmî anısına büste karanfil bıraktılar.

Harezmi Kimdir ?
Harezmi şu anda Özbekistan sınırları içerisinde yer alan, 
Harezm bölgesinin Hive kentinde 780 yılında doğmuş 
ünlü bir matematikçidir. Harezmi, temel eğitimini 
doğduğu şehirde aldıktan sonra, Bağdat’a yerleşmiş ve 
burada kendini geliştirmiştir. Farslı bilim insanı Harezmi, 
Matematik, coğrafya, gökbilim alanlarında çalışmış ve 850 
yılında Bağdat’ta vefat etmiştir.

Harezminin ilk eserlerinden biri aritmetik alanında olup, 
orjinal olarak yazılan eser kayıptır. Fakat zamanında 
latinceye çevrilen kitabından dolayı yüzyıllar boyunca bu 
eseri günümüze kadar gelmiş ve tarih boyunca bir çok 
alanda bu kitaptan yararlanılmıştır.  Harezmi bu kitabında, 
on rakamlı konumsal Hint rakamlama ve hesaplama 
sistemini anlatmıştır. Bu eser, batılı matematikçiler için 
önemli bir kaynak olmuş ve sonrasında bu hesaplama 
sistemine algoritma denilmiştir. Algoritma ismi 
Harezmi’nin isminden türemiştir. Günümüzde özellikle 
Bilgisayar biliminde algoritma çok kullanılmaktadır.

Harezmi’nin Siddhanta’nın astronomik tabloları adlı eseri, 
37 bölümden oluşan bir astronomi kitabıdır. Harezmi bu 
kitabında takvimsel ve astronomik hesaplamaları 
anlatmaktadır.  Harezmi’nin trigonometri alanında 
yayımlanan eserinin adı Zīj al-Sindhind’dir. Bu eserde 
sinüs ve kosinüs fonksiyonlarının tablolarından bahseder. 
Harezmi’nin coğrafya konusunda da çalışmaları 
bulunmaktadır, dağlar ve kum yuvaları konusunda ölçüm 
ve hesaplamaları bulunmaktadır. Bu konudaki kitabının 
ismi Kitāb ūūrat el-Ar ’dır (Dünya’nın Tanımı Kitabı).

Başlıca Eserleri
Matematik ile ilgili eserleri:
El- Kitab’ul Muhtasar fi’l Hesab’il Cebri ve’l Mukabele
Kitab al-Muhtasar fil Hisab el-Hind
El-Mesahat
Harezmi ve matematik iç içe geçmiş kavramlardır. 
Harezmi’nin matematik alanındaki çalışmaları,  cebirin 
temellerini oluşturmuştur. Sayıları ifade etmek için harfler 
ya da heceler yerine basamaklı sayı sisteminin (onluk 
sistem) kullanan Harezmi’dir.
Astronomi ile ilgili eserleri:
Zîc-ül Harezmî
Kitab al-Amal bi'l Usturlab
Kitab'ul Ruhname
Coğrafya ile ilgili eserleri:
Kitab surat al-arz
Tarih ile ilgili eserleri:
Kitab’ul Tarih

В Кечиорене состоялось открытие 
памятника-бюста аль-Хорезми, одного из 
важнейших математиков в истории 
человечества

Мэр Алтынок напомнил слова Гази Мустафы Кемаля Ататюрка: “Эй, турецкая 
молодёжь! Познавая своих предков, вы будете находить в себе силу и мощь, чтобы 
вершить великие дела”.

АНКАРА (Гражданская инициатива) Зелиха 
Соркунлу/ Открытие памятника-бюста 
известного исламского ученого и одного из 
важнейших математиков в истории 
человечества аль-Хорезми было организовано 
мэрией Кечиорена и посольством Узбекистана 
в Анкаре. В открытии приняли участие посол 
Республики Узбекистан в Анкаре Алишер 
Агзамходжаев, губернатор Хорезмской 
области Фарход Эрманов, депутат от AKP в 
Бурсе Осман Местен, почетный консул 
Кыргызстана д-р Мустафа Курт, губернатор 
Кечиорена Угур Булут, мэр Кечиорена Тургут 
Алтынок, заместитель генерального секретаря 
ТЮРКСОЙ Билал Чакыджи, заведующий 
факультетом изящных искусств Университета 
Кырыккале и автор памятника-бюста проф.д-р 
Иса Элири, председатель Платформы 
народного совета местных управлений в Юго-
восточном регионе Юсуф Джан, заместители 
губернаторов и мэров из Узбекистана, 
представители политических партий и 
неправительственных организаций.
Выступая на церемонии открытия памятника-
бюста аль-Хорезми, мэр Кечиорена Тургут 
Алтынок сказал: “Узбекистан и Турция - две 
братские страны. Наша духовность берет свое 
начало в Узбекистане. Когда вы отправляетесь 
туда, вы путешествуете по 1500-летней 
истории. Мы сделали памятник-бюст аль-
Хорезми для нашего Кечиорена, чтобы наша 
молодежь знала своих предков”.
“КУЛЬТУРНОЕ ЕДИНСТВО 
НЕРАЗДЕЛИМО”
Мэр Алтынок напомнил слова Гази Мустафы 
Кемаля Ататюрка: “Эй, турецкая молодёжь! 
Познавая своих предков, вы будете находить в себе 
силу и мощь, чтобы вершить великие дела”. И 
продолжил: “Нам всем выпала честь изготовить 
памятник-бюст аль-Хорезми. Мы продолжим 
подобные работы в нашем районе, чтобы наши 
будущие поколения знали своих предков. Мы тоже 
переселились из тех земель, османы пришли сюда из 
Бухары. Сейчас нам не хватает  таких личностей, 
как Али Шир Неваи, Фараби, Али Кушчи, Жажа 
бей, Ибн Сина. Вы можете разделить земли, 
провести границы, но вы не сможете разделить 
сердца, культурные узы, историческое и культурное 
единство. Здесь мы дышим воздухом Туркестана, 
Самарканда и Хивы. Приветствие Амиру Тимуру, 
Имаму Бухари, Шаху Накшбанду... Желаю милости 
Аллаха нашим предкам, которые переселились из 
Алтая и гор Тенгри и сделали родиной дла нас 
Анатолию. Это и есть Туран, Туран осуществлен”
“МЫ ДОЛЖНЫ ОБЕСПЕЧИТЬ ЕДИНСТВО В 
ЯЗЫКЕ, РАБОТЕ И МЫСЛИ”
Алтынок, отметив укрепление братских связей 
между Турцией и Узбекистаном в последнее время, 
сказал: “Наши президенты улучшают 

отношения между двумя странами во всех 
сферах. Однажды нам пытались внести раздор. 
Они увидели, что господин Каримов часто 
прилетает в Турцию, выстраивает хорошие 
отношения, и тут же решили вставить палки в 
колеса. И было известно, кто это делает. В 
настоящее время два президента двух братских 
стран поддерживают наши отношения во всех 
сферах. Как говорил Исмаил Гаспыралы, мы 
должны обеспечить “единство в языке, работе, 
мысли”. Если мы будем едины, мы выживем. 
Если мы разделимся, то не сможем выстоять”.
ПОСОЛ АГЗАМХОДЖАЕВ: ТУРГУТ 
АЛТЫНОК - ВЕЛИКОДУШНЫЙ ЧЕЛОВЕК
Посол Республики Узбекистан в Анкаре 
Алишер Агзамходжаев в своей речи отметил, 
что памятник-бюст Хорезми, установленный в 
Кечиорене после избрания города Хива 
столицей тюркского мира, был правильным 
шагом, и сказал: «Два года назад Узбекистан 
был избран членом Тюркского совета, как того 
хотела Турция. Эта ситуация оказала влияние 
на развитие отношений. О том, что Хива стал 
столицей тюркского мира, я узнал во время 
встречи с моим уважаемым другом Тургутом 
Алтыноком, и сразу поделился с ним этой 
новостью. Я также рассказал ему о своей идее 
открыть культурный центр в Кечиорене. 
Господин Тургут, великодушный человек, 
сказал, что после этой встречи у него есть идея. 
Через некоторое время он пригласил меня в 
Кечиорен и показал мне этот красивый бюст. 
Благодарю нашего мэра и архитектора статуи. 
Да здравствует дружба Узбекистана и Турции! 
Да здравствует дружба народов Узбекистана и 
Турции! Да здравствует дружба президентов 
Узбекистана и Турции!” После протокольной 
речи участники в память об аль-Хорезми 
оставили гвоздики на бюсте.
Кто такой аль-Хорезми?
Хорезми - известный математик, родившийся в 
780 году в городе Хива Хорезмской области, 
ныне расположенном в Узбекистане. Получив 
базовое образование в родном городе, аль-
Хорезми поселился в Багдаде и здесь занялся 
саморазвитием. Персидский ученый аль-
Хорезми работал в области математики, 
географии, астрономии и умер в Багдаде в 850 
году.
Одна из его первых работ была сделана в 
области арифметики, но оригинальная работа 
потеряна. Однако благодаря книге, которая 
была переведена на латынь в то время, эта 
работа сохранилась веками, и использовалась 
во многих областях на протяжении всей 
истории. В этой книге аль-Хорезми объяснил 
десятизначную пространственную индийскую 
систему счисления и расчета. Эта работа стала 
важным ресурсом для западных математиков, 
и позже эта вычислительная система была 
названа алгоритмом. Название “алгоритм” 
происходит от имени аль-Хорезми. Сегодня 
алгоритм широко используется, особенно в 
информатике.
Работа Хорезми под названием 
«Астрономические таблицы Сиддханты» - это 
книга по астрономии, состоящая из 37 глав. В 
этой книге он объясняет календарные и 
астрономические расчеты. Работа Хорезми, 
опубликованная в области тригонометрии, 
называется “Зидж аль-Синдхинд”. Здесь он 
разбирает таблицы функций синуса и 
косинуса. Кроме этого, у Хорезми есть 
исследования по географии, а также измерения 
и расчеты по горам и пескам. Книга по этой 
теме называется “Kitāb ūūrat el-Ar ” (Книга 
картины земли).
Главные работы
Работы, связанные с математикой:
“El-Kitab’ul Muhtasar fi’l Hesab’il Cebri ve’l 
Mukabele” (Краткая книга о вычислениях 
путем восполнения и противопоставления)
“Kitab al-Muhtasar fil Hisab el-Hind” (Книга об 
индийском счете)
“El-Mesahat” (Трактаты по арифметике)
Хорезми и математика - взаимосвязанные 
понятия. Исследования Хорезми в области 
математики легли в основу алгебры. Именно 
он использовал цифровую систему счисления 
(десятичная система) для выражения чисел 
вместо букв или слогов.
Работы, связанные с астрономией:
Zîc-ül Harezmî (Зидж аль-Хорезми)
Kitab al-Amal bi'l Usturlab (Книга о действиях с 
помощью астролябии)
Kitab'ul Ruhname (Книга о солнечных часах)
Работы, связанные с географией:
Kitab surat al-arz (Книга картины Земли)
Работы, связанные с историей:
“Kitab’ul Tarih” (Книга истории
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Anthony Blinken, NATO karargahına 
yaptığı ilk ziyarette ittifaka "sarsılmaz" 
desteğini dile getirdi.

Amerika Birleşik Devletleri, başta 
NATO müttefikleri olmak üzere 
ortaklıkları yenilemek istiyor. ABD 
Dışişleri Bakanı Anthony Blinken bunu 
Brüksel'deki NATO karargahına 
yaptığı ilk ziyarette gazetecilere söyledi.

Ziyaretin amacı ittifak ülkelerinin 
dışişleri bakanları toplantısına 
katılmak. "Brüksel'e NATO'ya 
'tereddütsüz' desteği ifade etmek için 
geldim. İttifak’ı daha önce olduğu gibi 
bugünün tehditlerine karşı güçlü ve 
etkili kalması için yeniden 
canlandırmak istiyoruz ”dedi.

Gazetecilerin uluslararası güçlerin 
Afganistan'dan çekilmesiyle ilgili bir 
sorusuna yanıt veren Blinken, 
Washington'un bu konuyu incelemeye 
devam ettiğini söyledi.
Afganistan'a birlikte geldik, uyum 
sürecini birlikte geçirdik ve zamanı 
geldiğinde bu ülkeyi birlikte terk 
edeceğiz. Burada bir anahtar kelime 
var - birlik. Başkan Biden, ABD 
birliklerini 1 Mayıs'a kadar 
Afganistan'dan çekmenin zor 
olabileceğini söyledi. Ancak ABD ne 
yaparsa yapsın, bunu müttefiklerinin 
rızasıyla yapacak ”dedi 

Buna karşılık, NATO Genel Sekreteri 
Jens Stoltenberg de askerlerin 
Afganistan'dan çekilmesi konusunda 
ortak bir karar almanın önemine 
dikkat çekti.

NATO Genel Sekreteri, 
Afganistan'daki siyasi sorunları 
çözmenin tek yolunun barış 
görüşmeleri olduğunu vurguladı.

Stoltenberg, ABD'nin barış 
görüşmelerini yeniden başlatma 
çabalarından duyduğu memnuniyeti 
dile getirdi ve Taliban'ı şiddeti 
azaltmanın yanı sıra uluslararası 
terörist gruplara verilen desteği sona 
erdirmeye çağırdı.

"Birlikte çalışmalıyız. Bu toplantı 
bunun için bir platform sağlıyor ”dedi. 
Kaynak : AA

Dışişleri Bakanı: ABD, NATO müttefikleri 
ile ortaklığını yenilemek istiyor

Госсекретарь: США хотят возобновить 
партнерство с союзниками по НАТО

В свой первый визит в штаб-квартиру 
НАТО Энтони Блинкен выразил 
«непоколебимую» поддержку альянсу

США хотят возобновить партнерские 
отношения, прежде всего с союзниками 
по НАТО. Об этом заявил журналистам 
госсекретарь США Энтони Блинкен во 
время своего первого визита в штаб-
квартиру НАТО в Брюсселе.

Цель визита - участие во встрече глав 
МИД стран альянса.

«Я прибыл в Брюссель, чтобы выразить 
«непоколебимую» поддержку НАТО. 
Мы хотим оживить Альянс, чтобы он, 
как и прежде, оставался сильным и 
эффективным против сегодняшних 
угроз», - подчеркнул Блинкен.

Отвечая на вопрос журналистов о 
выводе международных сил из 
Афганистана, Блинкен сообщил, что 
Вашингтон продолжает изучать этот 
вопрос.

«Мы вместе прибыли в Афганистан, 
вместе прошли процесс адаптации и, 
когда придет время, вместе покинем 
эту страну. Здесь есть одно ключевое 
слово - единство.

Президент Байден говорил, что, 
возможно, будет сложно вывести 
войска США из Афганистана к 1 мая. 
Но что бы ни делали США, они будут 
делать это с согласия своих 
союзников», - сказал Блинкен.

В свою очередь, генеральный секретарь 
НАТО Йенс Столтенберг также 
отметил важность принятия 
совместного решения о выводе войск 
из Афганистана.

Мирные переговоры – это 
единственный путь урегулирования 
политических проблем в Афганистане, 
подчеркнул генсек НАТО.

Столтенберг выразил удовлетворение 
усилиями США по возобновлению 
мирных переговоров и призвал 
движение «Талибан» снизить насилие, 
а также положить конец поддержке 
международных террористических 
группировок.

«Мы должны работать вместе. Данная 
встреча предоставляет для этого 
платформу», сказал он.

“Başkent platformunun başlatmış olduğu Sivil 
Anayasa Çalışmaları çağrısına, Tüm Hizmet İş 
Sendikası olarak bizlerde Başkent Platformu ile 
sizlerle birlikte olacağız.”

ANKARA (Sivil İnisiyatif) Zeliha Sorkunlu/ 
Başkent Platformu Genel Başkanı Dr.Mustafa Kurt, 
Türkiye’nin ihtiyacı olan Sivil Anayasa Çalışmaları 
kapsamında çeşitli siyasi partilere ve sivil toplum 
kuruluşlarına aralıksız ziyaretleri devam ederken bir 
ziyarette Tüm Hizmet İş Sendikasına oldu. 

Dr.Mustafa Kurt öncülüğünde Tüm Hizmet İş 
Sendikasına  Başkanı Necati Oruç’a gerçekleşen 
ziyarette Yerel Yönetimler Halk Meclisi Platformu 
genel başkanı Prof.Dr.İsa Eliri ve Başkent Platformu 
genel sekreteri Latif Yanmaz da eşlik etti.

“Tüm Hizmet İş Sendikası olarak bizlerde Başkent 
Platformu ile sizlerle birlikte olacağız.”
Ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile getiren Tüm 
Hizmet İş Sendikası Genel Başkanı Necati Oruç,  
Başkent platformunun başlatmış olduğu Sivil 
Anayasa Çalışmaları çağrısına, Tüm Hizmet İş 
Sendikası olarak bizlerde Başkent Platformu ile 
sizlerle birlikte olacağız. 

Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip Erdoğan 
beyefendinin, Yeni Sivil Anayasa çağrısı üzerine 
Başkent Platformu ve Yerel Yönetimler Halk 
Meclisi Platformunun başlatmış olduğu 
kampanyaya bizde katılmak istiyoruz. Sivil 
örgütlülük, sivil demokrasinin gereği bizlerde bu 
sürece katkı vermek istiyoruz.

Bu sıkıntılı süreçte Ülkemizin birlik ve beraberliğini 
bozucu, kardeşliğini zedeleyici eylemlere izin 
vermeyecek, bilhassa bütünlüğünü destekleyici 
tedbirler ve söylemler içinde olacağız.” Dedi.

Başkent Platformu 
Sivil Anayasa Çalışmaları 
Ziyaretlerine Devam Ediyor

Столичная платформа 
продолжает встречи в 
рамках работы над новой 
Конституцией

“В ответ на призыв к разработке новой 
Конституции, начатый Столичной платформой, мы, 
как Профсоюз работников всех сфер обслуживания, 
хотим поддержать вас”

АНКАРА (Гражданская инициатива) Зелиха 
Соркунлу/ Председатель Столичной платформы д-р 
Мустафа Курт в рамках работ по новой 
Конституции, необходимой для Турции, продолжает 
свои непрерывные визиты к различным 
политическим партиям и неправительственным 
организациям. В этот раз он посетил Профсоюз 
работников всех сфер обслуживания.

В ходе визита к председателю Профсоюза Неджати 
Оручу д-ра Мустафу Курта сопровождали 
председатель Платформы народного совета местных 
управлений проф.д-р Иса Элири и генеральный 
секретарь Столичной платформы Латиф Янмаз.

“Мы, как Профсоюз работников всех сфер 
обслуживания, поддерживаем вас”

Выразив признательность за оказанный визит, 
председатель Профсоюза работников всех сфер 
обслуживания Неджати Оруч сказал: “В ответ на 
призыв к разработке новой Конституции, начатый 
Столичной платформой, мы, как Профсоюз 
работников всех сфер обслуживания, хотим 
поддержать вас. Мы хотели бы принять участие в 
кампании, инициированной Столичной 
платформой и Платформой народного совета 
местных управлений по призыву нашего президента 
Реджепа Тайипа Эрдогана касательно новой 
Конституции.

Мы хотим внести свой вклад в этот процесс, как 
этого требует гражданская организация и 
гражданская демократия.

В этот тревожный период мы не допустим действий, 
которые нанесут ущерб единству и солидарности 
нашей страны и братству внутри нее. Мы будем 
принимать меры и высказываться в поддержку ее 
целостности”.
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“Bosna Hersek ile ticaret hacmimizi kısa zamanda 1 milyar dolara çıkarmayı hedefliyoruz”

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, Bosna Hersek Devlet 
Başkanlığı Konseyi Başkanı Milorad Dodik ve Konsey Üyeleri 
Zeljko Komsic ve Şefik Caferoviç ile Cumhurbaşkanlığı 
Külliyesinde görüştü.

Görüşmenin ardından Cumhurbaşkanı Erdoğan ile Konsey 
Başkanı Dodik, ortak basın toplantısı düzenleyerek, 
gazetecilerin sorularını cevapladı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Bosna Hersek Devlet Başkanlığı 
Konseyi üyelerini son olarak 2019 yılında Türkiye'ye 
gerçekleştirdikleri resmî ziyaretleri vesilesiyle ağırladığını 
anımsatarak, mevcut Başkanlık Konseyi'nin ilk defa bir ülkeyi 
ikinci kez ziyaret ettiğinin altını çizdi.

“30 BİN DOZ AŞIYI BOSNA HERSEK'E GÖNDERECEĞİZ”

Salgın nedeniyle son bir yıldır iki ülke arasındaki temasları, iş 
birliğinin gerektirdiği yoğunlukta gerçekleştiremediklerini ve 
bunu telafi edeceklerini belirten Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
Bosna Hersek'te koronavirüs sebebiyle hayatını kaybedenler 
için başsağlığı diledi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Salgınla mücadelede Devlet 
Başkanlığı Konseyi’nin sergilediği ortak iradeyi takdir 
ediyoruz. Biz de dost kara günde belli olur anlayışıyla salgının 
başından itibaren Bosna-Hersek'in yanında olduk. İnşallah, 
bundan sonra da bu tavrımızı muhafaza edeceğiz. Bu vesileyle 
de bu seyahatin ardından 30 bin doz aşıyı da aynı şekilde 
Bosna Hersek'e göndereceğiz” diye konuştu.

Salgın şartlarına rağmen Bosna Hersek'te 15 Kasım 2020'de 
yerel seçimlerin başarıyla gerçekleştirilmesinin takdire şayan 
olduğunu ifade eden Cumhurbaşkanı Erdoğan, Mostar 
seçimlerinin 12 yıl aradan sonra 20 Aralık 2020'de 
sonuçlanmasının da Bosna Hersek'in demokratik 
olgunluğunu gösterdiğini kaydetti.

“TÜRKİYE OLARAK BOSNA HERSEK'İN HUZUR VE 
İSTİKRARINA ÇOK BÜYÜK ÖNEM VERİYORUZ”

“Türkiye olarak Bosna Hersek'in huzur ve istikrarına çok 
büyük önem veriyoruz” diyen Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
Bosna Hersek halkının refah ve kalkınma yönünde ortaya 
koyacakları her türlü gayrete destek olmaya çalıştıklarını 
söyledi.

Bugün gerçekleştirdikleri görüşmelerde ikili ilişkileri tüm yönleriyle 
istişare ettiklerini vurgulayan Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Aramızdaki 
ticari ve ekonomik faaliyetlerin daha da artırılması imkânlarını 
değerlendirdik. İkili ticaret hacmimiz, serbest ticaret anlaşmasının 
yürürlüğe girmesiyle 9 kattan fazla artış göstererek 2020 yılında 650 
milyon dolara ulaşmıştır. Şüphesiz iki ülkenin potansiyeli bu seviyenin 
katbekat üzerindedir. Ticaret hacmimizi kısa zamanda 1 milyar dolara 
çıkarmayı hedefliyoruz” dedi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, görüşmede dostluk, istikrar ve kalkınma 
projesi olan Saraybosna-Belgrad Otoyolu Projesi'nde gelinen aşamayı 
da el aldıklarını bildirerek, projenin Bosna Hersek boyutunu 
hızlandırma konusunda neler yapılabileceğini konuştuklarını anlattı. 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, imzalanan altyapı ve inşaat projelerindeki iş 
birliği protokolünün çalışmalara ivme kazandıracağını aktardı.
Enerji, sağlık, savunma sanayi, turizm, tarım ve hayvancılık alanlarında 
iş birliğinin geliştirilmesine dair kararlılıklarını vurguladıklarını 
söyleyen Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Kültürel ve beşeri alanlardaki 
güçlü bağlarımızı daha da pekiştirmenin yolları üzerinde durduk. 
Türkiye olarak tüm bu hususları akılda bulundurmak suretiyle geçen 
sene Eylül ayında Banja Luka Başkonsolosluğumuzu da faaliyete 
geçirdik” diye konuştu.

KONSEY BAŞKANI DODİK: “TÜRKAKIM PROJESİ’NİN 
DOĞURDUĞU FIRSATLARI KAÇIRMAK İSTEMİYORUZ”

Bosna Hersek Devlet Başkanlığı Konseyi Başkanı Milorad 
Dodik de açıklamalarında Saraybosna-Belgrad otoyol projesine 
değinerek, “Sayın Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın inisiyatifi olmasa 
biz Bosna Hersek olarak bir yerde durur ve projeye devam 
etmezdik. Bu inisiyatif ve Cumhurbaşkanının gayreti bu 
projenin gerçekleştirilmesi açısından önemli bir katkı oluyor” 
dedi.

Salgın döneminde Slovenya ve Türkiye'nin kendilerine en 
büyük yardımı yaptığının altını çizen Konsey Başkanı Dodik, 
“Maalesef bu global sistem yüzünden biz aşıları şimdiye kadar 
temin edemedik” diye konuştu.

“Herkesin birbirine yardım etmesi ve kimsenin diğerinden 
rahatsız olmaması gerektiğini Cumhurbaşkanı Erdoğan'dan 
öğrendik” diyen Konsey Başkanı Dodik, sözlerini şöyle 
sürdürdü: “Sayın Cumhurbaşkanı Erdoğan’a büyük bir saygı 
duymak istiyorum ve burada göstermek istiyorum. Büyük bir 
lider ve sadece Bosna Hersek’e değil, Batı Balkanlara değil, 
özellikle bizim bölgemizde Batı Balkanlarda barışı sağlaması 
konusunda son derece önemlidir. İşte Cumhurbaşkanı 
Erdoğan’ın endişeleri gerçekten biz aslında nasıl 
davranmamız gerektiğinin en güzel örneği olmalı. Hiç 
kimseden rahatsız olmamalı, herkes birbirine yardım etmeli 
konusunda Sayın Cumhurbaşkanından burada öğrenmiş 
olduk. Ben burada gerçekten bunu açık bir şekilde burada 
söylemek istiyorum. Ben buradan giderken şunu söylemek 
istiyorum: Bosna Hersek’te bulunan bütün milletlerin benim 
de ait olduğum Sırp milletine büyük bir sevgi ile birlikte 
gitmiş olacağım buradan ve bundan dolayı müteşekkirim.”

Konsey Başkanı Dodik, TürkAkım Projesi’nin Bosna Hersek 
için doğurduğu fırsatları kaçırmak istemediklerini kaydetti. 
Türkiye’nin Bosna Hersek’in zor zamanlarında yaptığı 
yardımları unutmadıklarını vurgulayan Konsey Başkanı 
Dodik, “Ben Sayın Cumhurbaşkanı Erdoğan’a bir kez daha 
başarılar dilemek istiyorum. Sağlıklı olmasını isterim, çünkü 
daha uzun yıllar bu halkı, Türk halkının başında olmalı, 
çünkü bu istikrar sağlayacaktır bu ülkeye. Burada büyük 
dostlarımız vardır. Ve şunu söylemek istiyorum: Biz hani 
toplantılara gidiyoruz Batı Avrupa’ya giderken onlar hep 
bizden bir şey istiyorlar ve hep şartlandırıyorlar bizi. Ve biz 
buraya gelirken biz sadece destek sözleriyle geri döneceğiz” 
diye konuştu.

Cumhurbaşkanı Erdoğan ve Konsey Başkanı Dodik’in 
açıklamaları öncesinde Cumhurbaşkanlığı Yatırım Ofisi ile 
Bosna-Hersek Yabancı Yatırımları Teşvik Ajansı (FIPA) 
Arasında Yatırım İşbirliği Mutabakat Muhtırası, Türkiye 
Cumhuriyeti Hükümeti ile Bosna-Hersek Hükümeti Arasında 
Altyapı ve İnşaat Projelerinde İşbirliği Anlaşması ve Türkiye 
Cumhuriyeti Hükümeti ile Bosna-Hersek Bakanlar Konseyi 
Arasında Sürücü Belgelerinin Karşılıklı Olarak Tanınması ve 
Tebdil Edilmesi Konulu Anlaşma imzalandı.

Basın toplantısının ardından Cumhurbaşkanı Erdoğan, Bosna 
Hersek Devlet Başkanlığı Konseyi Başkanı Milorad Dodik ve 
Konsey Üyeleri Zeljko Komsic ile Şefik Caferoviç onuruna 
resmî akşam yemeği verdi.

KAYNAK: TC CUMHURBAŞKANLIĞI

Görüşmelerde Balkanlar’daki bölgesel iş birliği ve 
entegrasyonun ilerletilmesi konularını da ele aldıklarını ifade 
eden Cumhurbaşkanı Erdoğan, Konsey Başkanı Dodik ve 
Konsey Üyeleri Komsic ile Caferoviç’i Haziran ayında 
Antalya’da gerçekleştirilecek Güneydoğu Avrupa İş Birliği 
Süreci Zirvesi’ne davet ettiğini bildirdi.

“TÜRKİYE-BOSNA HERSEK-HIRVATİSTAN ÜÇLÜ 
MEKANİZMASINA İŞLERLİK KAZANDIRMA 
NOKTASINDA DA MUTABIKIZ”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, müteakip toplantısını 
Saraybosna’da yapmayı kararlaştırdıkları Türkiye-Bosna 
Hersek-Sırbistan Üçlü Zirvesini de şartlar el verdiğinde 
gerçekleştirmeyi arzu ettiklerini aktararak, şöyle konuştu:

“Türkiye-Bosna Hersek-Hırvatistan üçlü mekanizmasına 
işlerlik kazandırma noktasında da mutabıkız. Ülkemizin 
Bosna Hersek’in başta NATO olmak üzere Avrupa Atlantik 
kurumlarıyla entegrasyonuna olan desteğini bir kez daha 
teyit ettik. Bugün gerçekleştirdiğimiz görüşmelerin somut iş 
birliği adımlarımızı daha da pekiştireceğine inanıyor, 
hayırlara vesile olmasını temenni ediyorum.”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, TürkAkım projesinde Türkiye 
açısından bir problem olmadığını dile getirerek, 
“Dostlarımıza, kardeşlerimize Rusya’yla da mutabık kalmak 
suretiyle bu yapılacak.Otoyolun bir kenarından da süratle 
TürkAkım’ı geçer ve kendilerine bu doğal gazı, 
TürkAkım’ını ulaştırırız, bunda da bizim açımızdan sorun 
yok” açıklamasında bulundu.

“MISIR HALKI BİZİMLE TERS DÜŞMEZ”

Cumhurbaşkanı Erdoğan ve Konsey Başkanı Dodik, 
açıklamaların ardından gazetecilerin sorularını cevapladı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Türkiye ile Mısır arasında 
diplomatik temasların başladığı bir dönemde Doğu 
Akdeniz'de nasıl gelişmeler yaşanabilir? Yunanistan ile 
istikşafi görüşmeler devam ederken askersiz bölge olan Sakız 
Adası'nda bir tatbikat düzenledi. Bunu nasıl 
değerlendiriyorsunuz?” sorusunu şöyle cevapladı: “Doğu 
Akdeniz'deki gelişmelerde öncelikle Türkiye'nin kararlılığı 
aynen devam etmektedir, buradan taviz vermemiz söz 
konusu değil. Son olarak da bu konuda çok ciddi 
açıklamaları, Dışişleri Bakanlığımız kararlı açıklamalar yaptı. 
Bunun yanında Savunma Bakanlığımızın yapmış olduğu 
açıklamalar var. Mısır'la ilgili konuya gelince tabi Mısır 
halkının bu noktada bizimle ters düşmesini düşünmüyorum. 
Mısır halkı bizimle ters düşmez. Şu anda da atılan adımlar 
aslında bir geçici, sanki yanlışlığın tezahürü gibi geliyor 
bana. Bunun yanında tabii yeni bir gelişme biliyorsunuz 
Suudi Arabistan'ın da yine burada, Yunanistan ile bir ortak 
tatbikat olayı söz konusu. Bir diğer taraftan da Suudi 
Arabistan'ın şu anda Türkiye'den SİHA talebi var. O da son 
gelişmeler yani kimin eli kimin cebinde belli değil. Ben 
bölgede Türkiye'siz bir sürecin bu sularda ısınmaya fırsat 
vermez. Türkiye orada karar verici konumundadır, 
temennim odur ki ısınmadan, ılıman bir şekilde bu süreci 
geçmiş olalım.”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Bosna Hersek Devlet Başkanlığı Konseyi Başkanı Milorad Dodik ile düzenlediği ortak basın toplantısında, “İkili ticaret 
hacmimiz, serbest ticaret anlaşmasının yürürlüğe girmesiyle 9 kattan fazla artış göstererek 2020 yılında 650 milyon dolara ulaşmıştır. Şüphesiz iki 

ülkenin potansiyeli bu seviyenin katbekat üzerindedir. Ticaret hacmimizi kısa zamanda 1 milyar dolara çıkarmayı hedefliyoruz” dedi.
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“Мы стремимся в короткие сроки увеличить объем нашей торговли с Боснией и 
Герцеговиной до 1 миллиарда долларов”

На совместной пресс-конференции с председателем Президиума Боснии и Герцеговины Милорадом Додиком, президент Эрдоган 
сказал: «Объем нашей двусторонней торговли, увеличевшись более чем в 9 раз с вступлением в силу соглашения о свободной торговле, 
в 2020 году достиг 650 миллионов долларов. Несомненно, потенциал двух стран во много раз превышает этот уровень. Мы стремимся в 

короткие сроки увеличить объем нашей торговли до 1 миллиарда долларов ».

Президент Реджеп Тайип Эрдоган 
встретился в Президентском комплексе с 
председателем Президиума Боснии и 
Герцеговины Милорадом Додиком, а также 
членами Президиума Желько Комшичем и 
Шефиком Джаферовичем.

После встречи президент Эрдоган и 
председатель Додик, организовав 
совместную пресс-конференцию, ответили 
на вопросы журналистов.

Президент Эрдоган, напомнив о том, что 
принимал в гостях членов Президиума 
Боснии и Герцеговины в последний раз в 
2019 году, по случаю их официального 
визита в Турцию, подчеркнул, что впервые 
нынешний состав Президиума посещает 
страну во второй раз.

“МЫ ОТПРАВИМ 30ТЫСЯЧ ДОЗ ВАКЦИНЫ В 
БОСНИЮ И ГЕРЦЕГОВИНУ”

Отметив, что из-за пандемии контакты 
между двумя странами за прошедший год 
не соответствовали интенсивности, 
требуемой от сотрудничества, а также, что 
это будет компенсировано, президент 
Эрдоган выразил соболезнования в связи 
со смертью людей в Боснии и Герцеговине 
из-за коронавируса.

В своей речи Президент Эрдоган сказал: 
«Мы ценим работу проведенную 
Президиумом в борьбе с пандемией. С 
пониманием того, что друг проявляется в 
беде, мы были рядом с Боснией и 
Герцеговиной с самого начала пандемии. 
Надеюсь, что и впредь мы будем сохранять 
это отношение. По этому случаю, после 
этого визита, мы отправим 30 тысяч доз 
вакцины в Боснию и Герцеговину».

Отметив, что несмотря на условия 
пандемии, успешно проведенные местные 
выборы 15 ноября 2020 года в Боснии и 
Герцеговине, достойны восхищения, 
президент Эрдоган также заметил, что 
завершение выборов в Мостар 20 декабря 
2020 года после 12-летнего перерыва, 
демонстрирует демократическую зрелость 
Боснии и Герцеговины.

“КАК ТУРЦИЯ, МЫ ПРИДАЕМ БОЛЬШОЕ 
ЗНАЧЕНИЕ МИРУ И СТАБИЛЬНОСТИ 
БОСНИИ И ГЕРЦЕГОВИНЫ”

Президент Эрдоган сказал: «Как Турция, 
мы придаем большое значение миру и 
стабильности Боснии и Герцеговины», 
также он добавил, что они пытаются 
поддержать всевозможные усилия 
направленные во имя процветания и 
развития народа Боснии и Герцеговины

Подчеркнув, что во время встреч, 
состоявшихся сегодня, они обсудили все 
аспекты двусторонних отношений, 
президент Эрдоган сказал: «Мы оценили 
возможности дальнейшего расширения 
торговой и экономической деятельности 
между нами. Объем нашей двусторонней 
торговли, увеличевшись более чем в 9 раз с 
вступлением в силу соглашения о свободной 
торговле, в 2020 году достиг 650 миллионов 
долларов. Несомненно, потенциал двух 
стран во много раз превышает этот уровень. 
Мы стремимся в короткие сроки увеличить 
объем нашей торговли до 1 миллиарда 
долларов».

Президент Эрдоган сообщив, что во время 
встречи была затронута тема достигнутой 
стадии в проекте строительства 
автомагистрали Сараево-Белград, который 
представляет собой проект дружбы, 
стабильности и развития, рассказал о том, 
что они обсудили возможности ускорения 
реализации этого проекта в Боснии и 
Герцеговине. Президент Эрдоган также 
заявил, что подписанный протокол о 
сотрудничестве в рамках инфраструктурных 
и строительных проектов ускорит работу. 

Подчеркнув решимость развивать 
сотрудничество в области энергетики, 
здравоохранения, оборонной 
промышленности, туризма, сельского 
хозяйства и животноводства, президент 
Эрдоган сказал: «Мы сосредоточились на 
способах дальнейшего укрепления наших 
тесных связей в культурной и гуманитарной 
областях. Как Турция, принимая во 
внимание все эти моменты, мы открыли 
наше Генеральное консульство в Баня-Луке 
в сентябре прошлого года.

Заявив, что во время встречи они также 
обсудили вопросы расширения 
регионального сотрудничества и интеграции 
на Балканах, президент Эрдоган пригласил 
председателя Президиума Додика и его 
членов Комшича и Джаферовича на саммит 
Процесса Сотрудничества в Юго-Восточной 
Европе, который состоится в Анталии в 
июне.

“МЫ СОГЛАСНЫ В ВОПРОСЕ ВВЕДЕНИЯ 
В ДЕЙСТВИЕ ТРЕХСТОРОННЕГО 
МЕХАНИЗМА ТУРЦИЯ- БОСНИЯ И 
ГЕРЦЕГОВИНА-ХОРВАТИЯ ”

Объявив о том, что следующую встречу 
решено провести в Сараево, а 
трехсторонний саммит Турция-Босния и 
Герцеговина-Сербия хотят реализовать 
когда позволят условия, президент Эрдоган 
сказал:

«Мы согласны в вопросе введения в действие 
трехстороннего механизма Турция-Босния и 
Герцеговина-Хорватия. Мы еще раз 
подтвердили свою поддержку в вопросе 
интеграции Боснии и Герцеговины в 
евроатлантические институты, во главе с 
НАТО. Я надеюсь, что переговоры, которые 
мы проводим сегодня, еще больше укрепят 
наши конкретные шаги по сотрудничеству, и 
приведут к благам».

Президент Эрдоган, отметив, что со стороны 
Турции не будет проблем в проекте 
Турецкий Поток, заявил: «Это будет сделано 
по согласованию с нашими друзьями, 
братьями и Россией. Турецкий поток быстро 
пересечет трассу и мы доставим им этот 
природный газ, Турецкий поток. Для нас это 
не проблема».

 “НАРОД ЕГИПТА НЕ ПОЙДЕТ ПРОТИВ НАС”

Президент Эрдоган и председатель 
Президиума Додик после заявлений ответили 
на вопросы журналистов.

На такие вопросы как, «Какие события 
могут произойти в Восточном 
Средиземноморье в условиях начавшихся 
дипломатических контактов между 
Турцией и Египтом? Пока продолжались 
предварительные переговоры с Грецией,  в 
Хиосе, которая является 
демилитаризованной зоной, были 
проведены учения . Как вы это оцениваете? 
» президент Эрдоган ответил следующим
образом: «Касательно событий в
Восточном Средиземноморье Турция
придерживается прежней решимости, и
здесь мы не пойдем на компромисс. Очень
серьезные заявления по этому поводу
сделал наш МИД. Кроме того, есть
заявления нашего Министерства Обороны.
Что касается вопроса, связанного с
Египтом, конечно, я не думаю, что
египетский народ будет противоречить
нам. Народ Египта не пойдет против нас.
Предпринятые сейчас шаги на самом деле
временные, мне кажется это проявление
ошибки. Кроме того, вы, конечно, знаете о
новом событии, Саудовская Аравия и
Греция проводят совместные учения. С
другой стороны, Саудовская Аравия
просит у Турции SIHА. Не один процесс в
этих водах Это тоже последние события,
поэтому непонятно, чья рука в чьем
кармане. В этом регионе нет возможности
развиться какому-либо процессу без
участия Турции. Турция занимает там
решающие позиции, и я надеюсь, что
процесс пройдет без обострения ситуации,
в умеренном русле»

ПРЕДСЕДАТЕЛЬ ПРЕЗИДИУМА ДОДИК: “МЫ НЕ ХОТИМ 
УПУСТИТЬ ВОЗМОЖНОСТИ, ПРЕДОСТАВЛЯЕМЫЕ 
ПРОЕКТОМ ТУРЕЦКИЙ ПОТОК”
Говоря о проекте авто дороги Сараево-
Белград в своих заявлениях, Милорад Додик, 
председатель Президиума Боснии и 
Герцеговины, сказал: «Как Босния и 
Герцеговина, мы стояли бы на месте и не 
продолжали бы проект, если бы не 
инициатива президента Эрдогана. Эта 
инициатива и усилия президента вносят 
важный вклад в реализацию этого проекта».

Подчеркнув то, что Словения и Турция 
оказали им наибольшую помощь во время 
вспышки пандемии, председатель 
Президиума Додик отметил: «К сожалению, 
из-за этой глобальной системы, мы до сих пор 
не смогли приобрести вакцины».

«Мы научились у президента Эрдогана, что 
все должны помогать друг другу и никто не 
должен беспокоить другого», - сказал Додик, 
и продолжил: «Я хочу высказать здесь 
уважение президенту Эрдогану. Он великий 
лидер и чрезвычайно важен в вопросе 
построения мира не только в Боснии и 
Герцеговине, но особенно в нашем регионе, 
на Западных Балканах. Беспокойство 
президента Эрдогана действительно должно 
быть лучшим примером того, как мы должны 
действовать. Здесь мы научились у 
президента тому как, никто не должен никого 
беспокоить, и все должны помогать друг 
другу. Я действительно хочу четко сказать об 
этом здесь. Уходя отсюда, я хочу сказать 
следующее: я уеду отсюда с большой любовью 
ко всем народам Боснии и Герцеговины, а 
также к сербскому народу, к которому 
принадлежу сам, и я благодарен за это».

Председатель Президиума Додик отметил, что 
они не хотят упускать возможности, которые 
создает проект Турецкий поток для Боснии и 
Герцеговины. Подчеркнув, что Босния и 
Герцеговина не забудет помощь 
предоставившую Турция в трудные времена, 
председатель Додик сказал: «Я хочу еще раз 
пожелать вам успехов, уважаемому 
президенту Эрдогану. Я хочу, чтобы он был 
здоровым, потому что еще на протяжении 
многих лет должен быть во главе турецкого 
народа, потому что это обеспечит 
стабильность этой стране. У нас здесь 
большие друзья. И я хочу сказать следующее: 
мы ходим на собрания, когда мы едем в 
Западную Европу, они всегда чего-то хотят от 
нас и всегда ставят условия нам. А приехав 
сюда, мы возвращаемся только со словами 
поддержки».

Перед пресс-конференцией Президента 
Эрдогана и председателя Президиума Боснии 
и Герцеговины Додика, были подписаны 
следующие договоренности: Меморандум о 
взаимопонимании по инвестиционному 
сотрудничеству между Управлением по 
инвестициям при президенте Турции и 
Агентством по продвижению иностранных 
инвестиций Боснии и Герцеговины (FIPA); 
Соглашение о сотрудничестве между 
Правительством Турецкой Республики и 
Правительством Боснии и Герцеговины в 
сфере инфраструктуры и строительных 
проектов; Соглашение о взаимном признании 
и рассмотрении водительских удостоверений 
между Правительством Турецкой Республики 
и Советом министров Боснии и Герцеговины.

По завершению пресс-конференции 
президент Эрдоган устроил званный ужин в 
честь председателя Президиума Боснии и 
Герцеговины Милорада Додика, а также 
членов Президиума Желько Комшича и 
Шефика Джаферовича. 

ИСТОЧНИК: Аппарат президента Турецкой Республики
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региональная мощь и реш

Kırım'ın ilhakının yedinci yılında bölge 
sakinleri üzerindeki baskı devam ediyor
Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin'in, 
Kırım Cumhuriyeti ve Sivastopol şehrinin 
Rusya Federasyonu'na kabulüne ilişkin bir 
yasa paketi imzaladığından bu yana yedi yıl 
geçti. 

Rusya bütün bu yıllar boyunca yarımadanın 
Ruslaştırılmasına devam etti.

Ukrayna'nın başkenti Kiev'deki protestolar, 
Rusya yanlısı Başkan Viktor Yanukoviç'in 
Avrupa Birliği (AB) ile bir Ortaklık Anlaşması 
imzalamayı reddetmesinin ardından 21 Kasım 
2013'te başladı. Sokak ve halk protestolarının 
ortasında, Yanukoviç 22 Şubat 2014'te ülkeden 
kaçtı ve iktidar Batı yanlısı politikacılara geçti.

Yeni bir geçici yönetimin iktidara gelmesiyle, 
Kırım yarımadasındaki Rus yanlısı güçler 
daha aktif hale geldi. Ukrayna'daki kargaşadan 
faydalanan Rusya, Kırım'ı ilhak etmek için bir 
plan uygulamaya başladı. 27 Şubat 2014'te, 
daha çok "küçük yeşil adamlar" olarak bilinen, 
herhangi bir kimlik işareti olmayan askeri 
üniformalı silahlı adamlar, idari binaların 
kontrolünü ele geçirdi. Kısa sürede, "küçük 
yeşil adamlar" Kırım parlamentosunun yanı 
sıra hükümet binaları üzerinde denetim 
kurdu.
Rus yanlısı silahlı grupların baskısı altında, 6 
Mart'ta Kırım parlamentosu Rusya'ya 
katılmak için referandum yapmaya karar 
verdi.

Bültende iki soru yer aldı: "Rusya 
Federasyonu'nun konusu olarak Kırım'ın 
Rusya ile yeniden birleşmesini mi 
istiyorsunuz?" ve "Kırım Cumhuriyeti'nin 
1992 Anayasasının restorasyonu ve Kırım'ın 
Ukrayna'nın bir parçası olarak statüsü için 
misiniz?"

Kırım Tatarları meclisin bu kararına karşı 
çıkmalarına ve bu girişimi boykot etmelerine 
rağmen 16 Mart 2014'te yarımadada sözde 
referandum yapıldı.

Rusya yanlısı silahlı grupların kontrolünde 
gerçekleştirilen referandum sonuçlarının 
ardından Kırım'da Moskova'nın da beklediği 
yarımadanın Rusya ile yeniden birleşmesi 
kararı açıklandı.

- Putin, Kırım'ın ilhakına ilişkin yasayı 21 
Mart'ta imzaladı

Moskova yönetimi referandumu tanıdı.
19 Mart'ta Rusya Devlet Başkanı Vladimir 
Putin, Rusya Federasyonu Federal Meclisi'ne 
Kırım'ın ilhakı ve yeni federal bölgelerin 
kurulmasını öngören bir yasa tasarısı sundu. 
Rusya Anayasa Mahkemesi, Putin'in talebi 
üzerine olağanüstü bir oturum gerçekleştirdi 
ve tasarının Anayasa'ya uygun olduğunu 
duyurdu.

Mahkeme tasarının anayasaya uygunluğunu 
onayladıktan sonra, Rusya Federasyonu 
Federal Meclisinde yapılan bir oylamayla 
onaylandı, yalnızca bir milletvekili aleyhte oy 
verdi - Ilya Ponomarev.

21 Mart'ta Cumhurbaşkanı Vladimir Putin, 
Kırım ve Sivastopol'un Rusya'ya ilhak 
edilmesine ilişkin anlaşmanın onaylanmasına 
ilişkin bir yasa ve Rusya'ya giriş prosedürüne 
ilişkin federal bir anayasa yasası imzaladı. 
Böylece Kırım ve Sivastopol'un Rusya 
tarafından yasadışı ilhakı süreci sona erdi.

- BM ve Türkiye ilhakı tanımadı
Türkiye de dahil olmak üzere dünyanın birçok 
ülkesi, Kırım'ın Rusya tarafından yasadışı 
ilhakını tanımadı.

27 Mart 2014 tarihli BM Genel Kurulu (BM), 
Kırım ve Sivastopol'u Ukrayna'nın ayrılmaz 
bir parçası olarak tanıyarak Ukrayna'nın 
toprak bütünlüğünü destekledi. BM, Kırım'ın 
Rusya tarafından ilhakını yasadışı ilan etti.

Aynı tutum Türkiye Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan tarafından defalarca ifade 
edildi. Türk devlet başkanı, Ankara'nın 
Kırım'ın yasadışı ilhakını tanımadığına 
odaklanıyor ve her fırsatta bu pozisyona 
bağlılığını teyit ediyor.

- Rusya, ilhaktan sonra Kırım'ı Ruslaştırıyor
İlhaktan sonra Rusya, Kırım Tatar Türkleri
de dahil olmak üzere hem sosyal hem de
askeri olarak yarımada üzerindeki etkisini
artırmaya devam ediyor.

Kırım Yarımadası'nın ilhakından sonra 
Rusya, Ukrayna yanlısı Kırım Tatar 
Türklerine yönelik baskıyı artırdı, haklarını 
ihlal etmeye ve tutuklamalar yapmaya 
başladı.

İnsan hakları örgütü CrimeaSOS'a göre, 
siyasi nedenlerle gözaltına alınan 104 kişiden 
77'si, yarımada sakinleri Kırım Tatar 
Türklerinin temsilcileridir.

Kırım Tatar halkının lideri Mustafa 
Abdülmecid Kyrymoğlu ve Kırım Tatarları 
Meclisinden bazı liderlerin Kırım'a girişleri 
yasaklandı.

Kyrymoğlu, kaynaklarından edindiği bilgilere 
göre Rusya'nın 600 bine yakın vatandaşı 
yarımadaya yerleştiğini, Rus tarafının ise 205 
bin civarında iddia ettiğini bildirdi.

Ukrayna Dışişleri Bakanlığı'na göre, 2014'ten 
sonra Rusya Kırım'da 32.500'e kadar asker 
konuşlandırdı.

Ayrıca Ukrayna Savunma Bakanı Andriy 
Taran, Rusya'nın Kırım'da nükleer silah 
konuşlandırmaya hazırlandığını kaydetti.
20 Mart 2021'de, Rusya'da yabancı 
vatandaşların Kırım'ın çoğunda toprak sahibi 
olmasını yasaklayan bir kararname yürürlüğe 
girdi. KAYNAK:AA

Семь лет аннексии Крыма: давление 
на жителей продолжается

Прошло 7 лет с тех пор, как президент 
России Владимир Путин подписал пакет 
законов о принятии Республики Крым и 
города Севастополь в состав Российской 
Федерации. На протяжении всех этих лет 
Россия продолжает русификацию 
полуострова.

Протесты в украинской столице Киеве 
начались 21 ноября 2013 года после того, 
как пророссийский президент Виктор 
Янукович отказался подписывать 
Соглашение об ассоциации с Европейским 
союзом (ЕС). На фоне уличных и 
общественных протестов Янукович бежал 
из страны 22 февраля 2014 года, и власть 
перешла к прозападным политикам.

С приходом к власти новой временной 
администрации активизировались 
пророссийские силы на Крымском 
полуострове. 

Россия, воспользовавшаяся неразберихой 
в Украине, начала реализовывать план 
аннексии Крыма.

Вооруженные лица в военной форме без 
каких-либо опознавательных знаков, более 
известные как «зеленые человечки», 27 
февраля 2014 года обеспечили контроль 
над административными зданиями. За 
короткое время «зеленые человечки» 
установили контроль над парламентом 
Крыма, а также над правительственными 
зданиями.

Под давлением пророссийских 
вооруженных группировок 6 марта 
парламент Крыма принял решение о 
проведении референдума по вхождению в 
состав России.

В бюллетень были внесены два вопроса: 
«Вы за воссоединение Крыма с Россией на 
правах субъекта Российской Федерации?» 
и «Вы за восстановление действия 
Конституции Республики Крым 1992 года 
и за статус Крыма как части Украины?»

Несмотря на то, что крымские татары 
выступили против этого решения 
парламента и бойкотировали эту 
инициативу 16 марта 2014 года на 
полуострове состоялся так называемый 
референдум.

По итогам референдума, который 
проходил под контролем пророссийских 
вооруженных группировок, в Крыму было 
объявлено решение о воссоединение 
полуострова с Россией, которого также 
ждала и Москва.

- Путин подписал закон об аннексии 
Крыма 21 марта Московская 
администрация признала референдум.

Президент России Владимир Путин 19 
марта вынес на рассмотрение 
Федерального Собрания РФ законопроект, 
предусматривающий аннексию Крыма и 
создание новых федеральных округов. 
Конституционный суд России провел 
внеочередное заседание по запросу Путина 
и объявил, что законопроект соответствует 
Конституции.

После того как суд подтвердил 
конституционность законопроекта, его 
одобрили на голосовании в Федеральном 
Собрании РФ, только один депутат 
проголосовал против - Илья Пономарев. 
21 марта президент Владимир Путин 
подписал закон о ратификации договора о 
присоединении Крыма и Севастополя к 
России и федеральный конституционный 
закон о процедуре их вхождения в состав 
России. Таким образом, процесс 
незаконной аннексии Крыма и 
Севастополя Россией завершился.

- ООН и Турция не признали аннексию 
Ряд стран мира, в том числе Турция, не 
признали незаконную аннексию Крыма 
Россией.

Генеральная Ассамблея ООН (ООН) 27 
марта 2014 года поддержала 
территориальную целостность Украины, 
признав Крым и Севастополь 
неотъемлемой частью Украины. ООН 
объявила аннексию Крыма Россией 
незаконной.

Такую же позицию неоднократно 
высказывал и президент Турции Реджеп 
Тайип Эрдоган. Турецкий глава 
государства акцентирует внимание на том, 
что Анкара не признает незаконную 
аннексию Крыма и при каждой 
возможности подтверждает свою 
приверженность этой позиции.

- Россия русифицирует Крым после 
аннексии
После аннексии Россия продолжает 
попытки усилить свое влияние на 
полуострове как в социальном, так и в 
военном отношении, в том числе и на 
крымскотатарских турок.

После аннексии Крымского полуострова 
Россия усилила давление на 
проукраинских крымскотатарских турок, 
начала нарушать их права и производить 
аресты.

По данным правозащитной организации 
CrimeaSOS, 77 из 104 задержанных по 
политическим мотивам жителей 
полуострова являются представителями 
крымскотатарских турок.

Лидеру крымскотатарского народа 
Мустафе Абдульмеджиду Кырымоглу и 
некоторым руководителям Меджлиса 
крымскотатарского народа был запрещен 
въезд в Крым.

Кырымоглу сообщает, что, согласно 
информации из его источников, Россия 
заселила на полуостров до 600 тыс. своих 
граждан, тогда как российская сторона 
утверждает о 205 тыс.

По данным МИД Украины, после 2014 года 
Россия разместила в Крыму до 32 500 
военнослужащих.

Кроме того, министр обороны Украины 
Андрей Таран отметил, что Россия 
готовится разместить в Крыму ядерное 
оружие.
20 марта 2021 года в России вступил в силу 
Указ о запрете иностранным гражданам 
владеть землей на большей части Крыма.  
ИСТОЧНИК:AA
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NEVRUZ BAYRAMI ETKİNLİĞİ BÜYÜKELÇİLERİN 
KATILIMLARIYLA  ANKARADA GERÇEKLEŞTİ
ANKARA (Sivil İnisiyatif) Zeliha Sorkunlu/ 2021 
Yılında Türkiye’de Nevruz; Kuzey Kıbrıs Türk 
Cumhuriyeti, Afganistan, Azerbaycan, Kazakistan, 
Kırgızistan, Özbekistan, Pakistan, Tacikistan, 
Türkmenistan’ın Ankara Büyükelçiliklerinin 
katkılarıyla büyük bir coşkuyla kutlandı.

Keçiören Belediyesi önünde düzenlenen Nevruz 
bayramı programı, katılımcı ülkelerin milli 
marşlarının çalınmasıyla başladı. Etkinlik alanına 
Kırgız çadırı kuruldu. Kırgız milli kültür eşyaları 
(kostümler, mücevherler, sofra takımları, 
hediyelikler vb.) Sergilendi ve Konuklara Kırgız milli 
yemekler ikram edildi. Kırgızistan'daki turizm 
olanaklarını anlatan broşür ve kitapçıkların yanı sıra 
etkinlik kapsamında Kırgız sanatçılar konser 
düzenlendi.

Keçiören Belediye Başkanı Turgut Altınok, 
programda, Nevruz’un Türklerin Ergenekon’dan 
çıkış destanı olduğunu, yeniden doğuşu temsil 
ettiğini söyledi.

Büyük Önder Mustafa Kemal Atatürk’ün 
Cumhuriyet daha ilan edilmeden önce, 22 Mart 
1922’de Keçiören’de Nevruz programı yaptığını 
belirten Altınok, şöyle konuştu:

“Bugün yine kutladığımız için mutluyuz. İnsanlığın 
baharıdır nevruz. Maalesef acıdır, medeniyet, 
insanlık, demokrasi, özgürlük denilen bir dönemde 
insanlığın en büyük zulmüne, ızdırabına ve 
soykırımına şahit oluyoruz. Nevruz Suriye, Irak, 
Libya, Yemen, Doğu Türkistan’da zulme uğrayan 
kardeşlerimizin kurtuluşuna, birliğine, beraberliğine 
vesile olsun.”

Altınok, Nevruz’un, dünya barışına katkı sağlamasını 
da temenni ederek, “Kardeş ülkeler ilişkilerini 
geliştirmelidir. Varlığımız, geleceğimizin daha 
güvenli olması buna bağlıdır.” dedi.

Katılımcı ülkelerin büyükelçilerinin selamla 
konuşmalarının ardından Türk dünyası ülkelerinin 
milli dansları sahnelendi.
Altınok, TÜRKSOY Genel Sekreteri Düsen Kaseinov 
ve büyükelçiler, nevruz ateşi yaktı, çekiç ile örs 
dövdü.

 МЕРОПРИЯТИЕ В ЧЕСТЬ ПРАЗДНИКА 
НОВРУЗ ПРОШЛО ПРИ УЧАСТИИ ПОСЛОВ

АНКАРА (Гражданская инициатива) Зелиха 
Соркунлу/ В 2021 году в Турции Новруз был отмечен 
масштабно при участии послов ТРСК, Афганистана, 
Азербайджана, Казахстана, Кыргызстана, 
Узбекистана, Пакистана, Таджикистана и 
Туркменистана в Анкаре.

Программа празднования Невруз, проведенная 
перед муниципалитетом Кечиорен, началась с 
исполнения государственных гимнов стран-
участниц. В зоне проведения мероприятия была 
установлена кыргызская юрта. Были представлены 
предметы кыргызской национальной культуры 
(костюмы, украшения, посуда, сувениры и др.), 
Гостям были предложены кыргызские национальные 
блюда.

В программе мэр Кечиорена Тургут Алтынок сказал, 
что Новруз - это эпопея о том, как тюрки покидают 
Эргенекон, представляющая собой возрождение.
Напомнив, что великий лидер Мустафа Кемаль 
Ататюрк до провозглашения республики 22 марта 
1922 года организовал мероприятие в честь Новруза 
в Кечиорене, Алтынок сказал:

“Мы рады снова отпраздновать его сегодня. Новруз - 
родник человечества. К сожалению, мы являемся 
свидетелями величайшей жестокости, страданий и 
геноцида человечества в период, называемый 
цивилизацией, человечностью, демократией и 
свободой. Пусть Новруз будет способствовать 
освобождению, единству и солидарности наших 
братьев, которые подверглись преследованиям в 
Сирии, Ираке, Ливии, Йемене и Восточном 
Туркестане”.

Алтынок, пожелав, чтобы Новруз внес свой вклад в 
мир и спокойствие во всем мире, продолжил: 
“Страны-братья должны улучшать свои отношения. 
От этого зависит безопасность нашего 
существования, нашего будущего”.

После приветственных речей послов стран-участниц 
были поставлены национальные танцы стран 
тюркского мира.

Алтынок, генеральный секретарь ТЮРКСОЙ Дюсен 
Касеинов и послы зажгли костер Новруза и ударили 
молотком по наковальне.
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BAŞKENT PLATFORMUNDAN, ANAVATAN PARTİSİNE ZİYARET 
ANKARA – (Sivil İnisiyatif) Zeliha Sorkunlu/
Başkent Platformu genel başkanı aynı zamanda 
Kırgızistan Fahri Konsolosu Dr. Mustafa Kurt 
Anavatan Partisi Genel Başkanı İbrahim Çelebi’yi 
makamında ziyaret etti. 

Başkent Platformu genel başkanı Dr. Mustafa 
Kurt’un Anavatan Partisi genel merkez ziyaretine 
Yerel Yönetimler Halk Meclisi Platformu genel 
başkanı Prof.Dr.İsa Eliri ve Başkent Platformu 
genel sekreteri Latif Yanmaz eşlik etti. 

Anavatan Partisi Genel Başkanı İbrahim Çelebi’yi 
ziyaret eden Heyet Türkiye’deki Sivil Toplum 
Faaliyetleri ve Yeni Sivil Anayasa Hakkında 
Paylaşımlarda Bulunuldular.

Anavatan Partisi Genel merkezinde gerçekleşen 
görüşmede Başkent Platformu Genel Başkanı Dr. 
Mustafa Kurt görüşmede şöyle dedi; 
Yeni Sivil Anayasa yapılırken, mutlaka toplumun 
tüm katmanları dinlenmeli, fikir ve düşünceleri 
alınmalı,  tarihi mirasımızdan aldığımız ışık ve 
ilham doğrultusunda misyonumuzun özeti olan 
“insanı yaşat ki, devlet yaşasın”  anlayışı üzerine 
geleceğe dönük inşa edilmeli.

Başkent platformu olarak toplumsal uzlaşı 
sağlanması halinde 2023’de muhtemelen Yeni 
Anayasa yapılacağı ön görülüyoruz. Bu süreçte 
Sivil Anayasa Tartışmalarına Sivil Toplum 
Kuruluşları da mutlaka dâhil edilmeli.

2011 yılında TBMM Türkiye’deki siyasi partilere, 
üniversitelere, sivil toplum kuruluşlarına yeni 
anayasa ve başkanlık sistemine katkı sağlamaları 
için çağrı yapmıştı.

Başkent Platformu olarak bizlerde misyonumuz 
çerçevesinde “insanı yaşat ki, devlet yaşasın” 
anlayışına uygun, sosyal sorumluluk bilinci ile 
yeni anayasa ve başkanlık sistemi için, 2011-2012 
tarihlerinde sivil toplum kuruluş başkanları ile 
salon toplantıları düzenleyerek bilgilendirme ve 
bilinçlendirme toplantıları gerçekleştirmiştik.

Ayrıca o tarihlerde yaptığımız anketler ışığında 
hukukçularımızın hazırladığı taslak raporumuzu 
hazır hale getirerek TBMM göndermiştik. TBMM 
13 Ocak 2012 tarih, 
A.01.1.AUK.0.00.00.130.02/41773 sayı) ve TBMM
vakti daveti neticesinde Başkent platformu olarak
taslak raporumuzu arz edilmiştik. Ocak 2012 de
TBMM’de görüş ve düşüncelerimizi AK PARTİ,
CHP, MHP, HDP, komisyon üyeleri nezaretinde
sunum yaparak bir sorumluluğumuzu da yerine
getirmenin huzurunu yaşadık.

Bilindiği gibi Hükûmet sistemi, 16 Nisan 2017 
referandumuyla onaylandı. 21 Ocak 2017 tarih ve 
6771 sayılı Anayasa Değişikliği Kanunuyla 
değiştirildi. Böylece Cumhurbaşkanlığı hükûmet 
sistemi, bütün hükümleriyle birlikte, 9 Temmuz 
2018 tarihinde yürürlüğe girdi.

Başkent Platformunun öneri mahiyetindeki taslak 
raporunun tamamına yakını 2018 yılında 
yasallaşmıştır. Sivil Toplum Kuruluşu olarak o 
tarihlerde bizler üzerimize düşen görevi layıkıyla 
yaptığımızı düşünüyoruz.

Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip Erdoğan 
beyefendinin Yeni Sivil Anayasa çağrısı üzerine 
Başkent Platformu ve Yerel Yönetimler Halk 
Meclisi Platformu olarak sivil örgütlülük sivil 
demokrasinin gereği bizlerde bu sürece katkı 
vermek istiyoruz.

Bu bağlamda toplumsal uzlaşı sağlanması 
halinde başkent platformu olarak bizler 2012 
yılında başkanlık sistemine katkı 
sağladığımız gibi yeni sivil anayasa 
çalışmalarında da yer alacağımızı, sivil 
inisiyatif gücünü devlet aklıyla sentezleyerek 
millet menfaatine devletimize daha fazla 
katkı sağlayacağımıza inanıyoruz. Dedi.

Anavatan Partisi Genel Başkanı İbrahim 
Çelebi ziyaretten duyduğu memnuniyeti 
dile getirerek şöyle dedi.

Anavatan Partisi olarak ülkemizin çıkarları, 
milletimizin refahı ve dürüst siyaset söz 
konusu olduğunda daima doğru olanın 
yanında yer almayı görev bildik. 

Mevcut Anayasa, fikir, düşünce ve esaslar 
bakımından özlenen ve olması gereken 
demokratik nitelikleri taşımamaktadır. Bu 
nedenle, konu henüz gündemdeyken, 
tartışmalarla çok zaman kaybedilmeden, 
konu üzerinde yoğunlaşmalı ve harekete 
geçilmelidir. Olağan dışı şartların etkisiyle 
şekillenmiş mevcut Anayasanın statükocu 
vasfı son bulmalıdır.

Anavatan Partisi olarak bizler, 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın 
anayasa çağrısını destekledik, "Türkiye 
mutlaka bu askeri vesayetin izlerinden 
kurtulmalı. Bunun da yolu, yeni, sivil bir 
anayasanın tamamen yürürlüğe girmesidir." 
Türkiye'nin askeri cunta dönemindeki 1982 
Anayasası yerine daha sivil, özgürlükçü, 
şeffaf ve kısa bir anayasa etrafında 
buluşturulması gerekiyor. Bunun da yolu, 
yeni, sivil bir anayasanın tamamen 
yürürlüğe girmesinden geçiyor. 

Türkiye'de Başkent Platformu gibi milli ve 
yerli gönüllülük esası üzerine faaliyet 
yürüten sivil toplum kuruluşları var. Sizin 
gibi sivil toplum kuruluşları toplumdaki 
eksiklikleri tespit ederek sorunların çözüm 
önerileri ile birlikte çare aramakta hizmet 
veren ile hizmet alan arasında köprüler 
kurmakta.

Başkent platformu olarak sizlerin 
yapmış olduğu çalışmalara bakınca 
gururlanmamak elde değil. 
Türkiye’nin ihtiyacı olan Sivil 
Anayasa Tartışmalarına Başkent 
platformunun dahil olması sivil 
demokrasinin bir icabıdır. Türkiye de 
bulunan sivil toplum kuruluşlarına 
örnek teşkil etmeniz şahsen beni ve 
partimizi ziyadesiyle memnun 
etmektedir Dedi. 

СТОЛИЧНАЯ ПЛАТФОРМА НАНЕСЛА 
ВИЗИТ ПАРТИИ «АНАВАТАН» 

АНКАРА – (Гражданская инициатива) 
Зелиха Соркунлу/ Председатель Столичной 
платформы, а также почетный консул 
Кыргызстана д-р Мустафа Курт нанес визит 
председателю партии "Анаватан" Ибрагиму 
Челеби. 

В ходе визита председателя Столичной 
платформы д-ра Мустафу Курта 
сопровождали председатель Платформы 
народного совета местных управлений 
проф.д-р Иса Элири и генеральный 
секретарь Столичной платформы Латиф 
Янмаз.

Делегация, нанесшая визит председателю 
партии "Анаватан" Ибрагиму Челеби, 
обсудила деятельность в сфере 
гражданского общества в Турции и новую 
Конституцию. 

В ходе встречи, прошедшей в головном 
офисе партии "Анаватан", д-р Мустафа 
Курт сказал: "Создавая новую 
Конституцию, необходимо прислушиваться 
ко всем слоям общества и принимать их 
идеи и мысли, а также разрабатывать ее 
ради будущего на основе концепции 
"Создай условия для людей, пусть 
государство процветает", что является 
кратким изложением нашей светлой и 
вдохновляющей миссии, основанной на 
нашем историческом наследии.

Как Столичная платформа, мы ожидаем, 
что если будет достигнут общественный 
консенсус, новая Конституция, возможно, 
будет принята в 2023 году. В этом процессе 
организации гражданского общества также 
должны участвовать в обсуждениях 
Конституции. 

В 2011 году парламент Турции призвал 
политические партии, университеты, 
неправительственные организации призвал 
внести свой вклад в установление новой 
Конституции и президентской системы.

Столичная платформа в рамках своей 
миссии в соответствии с пониманием 
«Создай условия для людей, пусть 
государство процветает» в 2011-2012 годах 
организовала информационные и 
осведомительные встречи по новой 
Конституции и президентской системе с 
руководителями неправительственных 
организаций. Кроме того, подготовленный 
нашими юристами проект отчета на 
основании проведенных нами на тот 
момент опросов был передан ВНСТ. 

13 января 2012 года по приглашению 
Великого Национального Собрания 
Турции (A.01.1.AUK.0.00.00.130.02/41773) 
мы представили наш проект отчета. Мы с 
радостью выполнили взятые на себя 
обязательства, представив перед членами 
комиссии из AK Parti, CHP, MHP, HDP в 
парламенте свои мнения и идеи. 

Как известно, государственная система 
была одобрена на референдуме 16 апреля 
2017 года. Изменения были внесены 
Законом о внесении изменений в 
Конституцию № 6771 от 21 января 2017 г. 
Таким образом, 9 июля 2018 года вступила 
в силу президентская система правления 
со всеми ее положениями.

Практически весь проект Столичной 
платформы в качестве рекомендации в 
2018 году был узаконен. Как 
неправительственная организация, мы 
считаем, что в то время мы должным 
образом выполнили свой долг.

В соответствии с призывом нашего 
президента Реджепа Тайипа Эрдогана 
касательно новой Конституции, мы в 
качестве Столичной платформы и 
Платформы народного совета местных 
управлений хотим внести свой вклад в 
этот процесс, как это требует гражданская 
организация, гражданская демократия.

Если в этом контексте будет достигнут 
социальный консенсус, мы полагаем, что 
как Столичная платформа мы примем 
участие в работе над новой Конституцией,  
так же как мы внесли свой вклад в 
президентскую систему в 2012 году. Мы 
верим, что внесем больший вклад в наше 
государство и на благо нации, синтезируя 
силу гражданской инициативы с 
сознанием государства».

Председатель партии «Анаватан» Ибрагим 
Челеби выразил удовлетворенность 
визитом и сказал: 

«Как партия «Анаватан» мы всегда считали 
своим долгом стоять на стороне правых, 
когда речь идет об интересах нашей 
страны, благополучии нашей нации и 
честной политике. Действующая 
Конституция не обладает теми 
демократическими качествами, которые 
должны были быть с точки зрения идей, 
мнений и принципов. Следовательно, пока 
вопрос все еще стоит в повестке дня, 
следует сосредоточиться на нем и принять 
меры, не теряя слишком много времени на 
обсуждения. Статус-кво нынешней 
Конституции, сформированный в 
результате чрезвычайных условий, должен 
уже закончиться.

Партия «Анаватан» поддерживает призыв 
президента Реджепа Тайипа Эрдогана 
касательно новой Конституции. Турция 
должна избавиться от следов сильной 
военной опеки. Способ сделать это - 
полное принятие новой Конституции.

Вместо Конституции 1982 года, 
утвержденной в период военной хунты 
Турции, нужно разработать более 
гражданскую, либеральную, прозрачную и 
краткую Конституцию. Способ сделать это 
- полное принятие новой Конституции.

В Турции такие национальные и местные 
неправительственные организации, как 
Столичная платформа, осуществляют 
деятельность на добровольной основе. 
Неправительственные организации, 
подобные вам, выявляют недостатки в 
обществе, ищут решения проблем и 
устанавливают мосты между поставщиком 
услуг и пользователем.

Невозможно не гордиться работой 
Столичной платформы. Включение 
Столичной платформы в обсуждения по 
Конституии  является требованием 
гражданской демократии. То, что вы 
подаете пример турецким организациям 
гражданского общества, в значительной 
степени радуют меня лично и мою 
партию».
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AB liderleri, Türkiye'ye ticari 
müzakereleri ilerletme mesajı verecek

Avrupa Birliği (AB) üyesi ülke liderleri, 
Türkiye ile ticari bağları derinleştirmeye hazır 
olunduğu mesajı vermeye hazırlanıyor.

Reuters haber ajansının, bu hafta yapılacak 
AB Liderler Zirvesi sonuç bildirgesi taslağına 
dayandırarak verdiği habere göre, liderler, AB 
Komisyonu'na Türkiye ile "Gümrük Birliği 
güncellenmesi müzakere yetkisinin" verilmesi 
için çalışacak.

Böylece Gümrük Birliği, hizmetler, kamu 
alımları ve tarım ürünlerini de kapsayacak 
biçimde genişletilebilecek.

Liderler, Suriyelilere ev sahipliği yaptığı için 
Türkiye'ye daha fazla mali destek verilmesine 
de vurgu yapacak.

Ayrıca Türkiye ve AB arasında yüksek seviyeli 
toplantılar ve diplomatik temaslar 
yoğunlaştırılacak.

Söz konusu alanlarda ilerleme, insan 
haklarına saygılı olunması, Kıbrıs ve Doğu 
Akdeniz konularında Türkiye'nin "daha 
esnek" davranması ile sağlanacak.

"Tek taraflı eylemeler ve yeni provokasyonlar" 
yaşanması halinde ise kısıtlayıcı tedbirler söz 
konusu olabilecek.

AB Komisyonu, AB Konseyinden Türkiye ile 
Gümrük Birliği'ni güncelleme konusunda 
müzakerelere başlama yetkisini Aralık 2016'da 
istemişti. Fakat bazı üye ülkelerle yaşanan 
sıkıntılar ve gerginlikler nedeniyle Gümrük 
Birliği güncellenmesi müzakere yetkisi 
verilmiyor.

Yeni tip koronavirüs (Kovid-19) nedeniyle 
video konferans yöntemiyle 25-26 Mart'ta 
yapılacak AB Liderler Zirvesi'nde, Doğu 
Akdeniz ve Türkiye ile ilişkilerin yanı sıra 
Rusya, Kovid-19 salgını ve aşılamalar, 
ekonomi politikaları gibi konular ele alınacak.

KAYNAK : AA

Лидеры ЕС намерены продвигать торговые 
переговоры с Турцией

Лидеры стран-членов Европейского союза 
(ЕС) - сигнал о том, что Турция готовится к 
углублению торговых связей.

Информационное агентство Reuters, 
согласно новостям, опубликованным на 
этой неделе, основывая выводы саммита 
лидеров ЕС в проекте, который предстоит 
сделать, лидеры, Комиссия ЕС и Турция, 
«Таможенный союз будет обновлен 
переговорный мандат», попытаются сделать 
это.

Таким образом, Таможенный союз будет 
расширен за счет услуг, государственных 
закупок и сельскохозяйственной продукции.

Лидеры также подчеркнули, что сирийцы 
получат больше финансовой поддержки 
Турции для его дома.

Также будут активизированы 
дипломатические встречи на высоком 
уровне и контакты между Турцией и ЕС.

прогресс в этих областях, чтобы уважать 
вопросы прав человека в Турции, на Кипре 
и в Восточном Средиземноморье "более 
гибкими", которые должны быть 
обеспечены законом.

В случае «односторонних действий и новых 
провокаций» может идти речь об 
ограничительных мерах.

Комиссия ЕС и Совет Таможенного союза 
ЕС-Турция с обновлением попросили власти 
начать переговоры в декабре 2016 года.

Однако из-за трудностей и напряженности с 
некоторыми странами-членами 
Таможенный союз не уполномочен вести 
переговоры.

Новый тип коронавируса (Ковид-19), 
потому что видеоконференция будет 
проводиться 25-26 марта на Саммите 
лидеров ЕС, Восточное Средиземноморье и 
сторона отношений с Турцией, как Россия, 
вспышка Ковид-19 и вакцинация, такие 
вопросы, как экономические политика будет 
обсуждаться.

Nijer'in kuzeybatısındaki saldırılar: 30 
sivil öldürüldü
Kimliği belirsiz saldırganlar Tahua bölgesindeki köylere saldırdı
Mali sınırındaki Nijer köylerine düzenlenen saldırılarda en az 30 sivil hayatını kaybetti.
Anadolu ajansı bu konuda Nijer güvenlik güçlerinden kaynaklardan haberdar edildi.
Bilgiye göre, kimliği belirsiz kişilerin arifesinde ülkenin kuzeybatısındaki Tahua bölgesindeki 
köylere saldırılar düzenlendi. Sonuç olarak, en az 30 kişi öldü.
Saldırıların sorumluluğunu henüz hiçbir kuruluş üstlenmedi.
Geçen hafta Mali sınırındaki Tillaberi bölgesinde bir otobüse düzenlenen saldırı Nijer'de 58 
kişiyi öldürdü ve üç gün yas ilan etti. KAYNAK: AA

Атаки на северо-западе Нигера: погибли 30 
мирных жителей
Неизвестные организовали атаки на деревни в регионе Тахуа
По крайней мере 30 мирных жителей погибли в результате атак на приграничные с Мали деревни 
Нигера. Об этом агентству «Анадолу» сообщили источники в силах безопасности Нигера.
Согласно информации, накануне неизвестные организовали атаки на деревни в регионе Тахуа на 
северо-западе страны. В результате погибли не менее 30 человек.
Ни одна организация пока не взяла на себя ответственность за атаки.
На минувшей неделе в результате атаки на автобус в регионе Тиллабери на границе с Мали 
погибли 58 человек, в Нигере был объявлен трехдневный траур.

DSÖ, Tacikistan'da çocuk felci salgını ilan etti
Dünya Sağlık Örgütü Tacikistan'da dolaşımda olan aşı kaynaklı poliovirüs tip 2'yi duyurdu, CentralAsia 
(TJ) raporları.

18 Mart itibariyle, dolaşımdaki aşı kaynaklı poliovirüs tip 2 (cVDPV2) ile enfekte olan çocuklarda 
cumhuriyette dört felç vakası kaydedilirken, hastaların uzak ve yakın çevresinde birkaç vaka tespit edildi.

Akut sarkık felç (AFP) başlangıcının eşlik ettiği ilk cVDPV2 vakası, 22 Kasım 2020'de Khatlon bölgesinde 
kaydedildi. Şu anda Pakistan'da dolaşan virüsün bir türüne bağlanmıştır. Khatlon bölgesinde AFP 
semptomları olan bir çocukta Şubat 2021'de ikinci bir cVDPV2 vakası doğrulandı. 8 Mart'ta, Hissar şehri 
bölgesinde AFP'nin eşlik ettiği iki cVDPV2 vakası daha doğrulandı. Ek olarak, DSÖ, Duşanbe'de yeni 
kurulan bir gözetim sahasında alınan üç çevresel numunede de cVDPV2 tespit edildiğini söyledi.

Hastane ziyaretleri, temas takibi ve alt ulusal düzeylerden aşı kapsamı verilerinin gözden geçirilmesi dahil 
olmak üzere salgının kapsamlı bir araştırması devam etmektedir. KAYNAK:AA

ВОЗ заявила о вспышке полиомиелита в Таджикистане
Всемирная организация здравоохранения объявила о циркулирующем полиовирусе вакцинного происхождения 2-го типа 
в Таджикистане, сообщает CentralAsia (TJ).

По состоянию на 18 марта в республике было зарегистрировано четыре случая паралича у детей, инфицированных 
циркулирующим полиовирусом вакцинного происхождения 2-го типа (цПВВП2), при этом несколько случаев были 
выявлены среди дальнего и ближайшего окружения заболевших.

Первый случай цПВВП2, сопровождавшийся наступлением острого вялого паралича (ОВП), был зарегистрирован 22 
ноября 2020 года в Хатлонской области. Он был связан со штаммом вируса, который в настоящее время циркулирует в 
Пакистане. Второй случай цПВВП2 был подтвержден в феврале 2021 года у ребенка с симптомами ОВП в Хатлонской 
области. Восьмого марта еще два случая цПВВП2, сопровождавшиеся ОВП, были подтверждены в районе города Гиссар. 
Кроме того, в трех пробах обследования объектов окружающей среды, отобранных на недавно созданном пункте 
эпиднадзора в Душанбе, также был обнаружен цПВВП2, говорится в сообщении ВОЗ.

В настоящее время проводится тщательное расследование вспышки, включающее визиты специалистов в больницы, 
отслеживание контактов и обзор данных об охвате вакцинацией, поступающих с субнационального уровня.
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DIŞİŞLERİ BAKANI MEVLÜT ÇAVUŞOĞLU'NUN KIRGIZİSTAN'A RESMİ ZİYARETİ
"Türk ve Kırgız Dünyası" programımızın bu 
bölümünde Türkiye Cumhuriyeti Dışişleri 
Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu'nun Kırgızistan'a 
yaptığı resmi ziyarete yer verdik.

10 Mart 2021 tarihinde Dışişleri Bakanı 
Mevlüt Çavuşoğlu, Kırgızistan’daki 
programında ilk olarak Bişkek'teki Ata-Beyit 
Anıt Mezarlığı’nı ziyaret etti ve çelenk 
koyarak Kuran okuttuktan sonra Kırgız 
mevkidaşı Ruslan Kazakbaev ile dar ve geniş 
bir formatta görüşmeler yaptı.

Görüşmlerin ardından iki bakan ortak basın 
toplantısında ikili ilişkileri ayrıntılı olarak ele 
aldıklarını bildirmişlerdir.

Mevlüt Çavuşoğlu, Kırgızistan-Türkiye 
Manas Üniversitesi'nin iki ülke arasındaki 
tartışmasız kardeşliğin sembolü olduğunu 
vurgulamıştır.

Dışişleri Bakanı Çavuşoğlu, eğitim ve diğer 
alanlarda FETÖ gibi kurumlara ihtiyaç 
olmadığını belirterek, ‘FETÖ’nün, sadece 
Türkiye için değil Kırgızistan için de bir 
tehdit olduğunu belirtti. Çavuşoğlu, bunu 
hep söylediklerini belirterek, bu tür terör ve 
suç örgütlerinden tamamen kurtulacaklarını 
ifade etti.

İki ülke arasında eğitim ve bilim alanlarında 
işbirliğinin gelişmekte olduğunu vurgulayan 
Çavuşoğlu Kırgızistan'da, eğitim kalitesini 
arttırmak adına okul öncesinden liseye kadar 
Maarif Vakfı okulları açılacağını belirtmiştir.

Çavuşoğlu, "Maarif okulları, Maarif Vakfı'nın 
Orta Asya'da açılacak ilk okullar olacaktır. Bu 
aynı zamanda Kırgızistan'a verilen önemin 
de bir göstergesidir. " dedi.

Kırgız Cumhuriyeti Dışişleri Bakanı 
Kazakbaev de şunları söyledi: "Kırgızistan ve 
Türkiye aynı dil ve dine sahip iki kardeş 
ülkedir. İki ülke arasında siyasi bir mesele söz 
konusu değildir. "

Kazakbaev, "Maarif Vakfı'nın Kırgızistan'a 
gelmesini, okullar açmasını ve eğitime katkı 
sağlamasını bekliyoruz." şeklinde ifade etti.

Dışişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu 
Cumhurbaşkanı Sadır Caparov tarafından 
kabul edildi.

10 Mart 2021 tarihinde Kırgızistan'a resmi 
ziyarette bulunan Türkiye Dışişleri Bakanı 
Mevlüt Çavuşoğlu Kırgızistan 
Cumhurbaşkanı Sadır Caparov tarafından 
kabul edildi.

Taraflar, siyasi, ticari, ekonomik, kültürel ve 
insani alanlarda işbirliği yapmanın güncel 
konuları ile ilgili  görüş, fikir alışverişinde 
bulundu.

Cumhurbaşkanı, bu sene dahil 30 yıldır 
devam eden Kırgız-Türk diplomatik 
ilişkilerinin yüksek düzeyini memnuniyetle 
belirtti.

Cumhurbaşkanı, son aylarda iki ülke arasında bir 
dizi önemli sorunun çözüldüğünü kaydederek, 
koronavirüs salgınıyla mücadelede Kırgızistan'a 
yardımlarından dolayı Türkiye Cumhuriyeti’ne 
teşekkür etti.
Sadır Caparov, endüstriyel işbirliğini 
genişletmenin, ortak girişimlerin kurulmasının, 
tarımda ve tekstil, madencilik, hidroelektrik ve 
diğer sektörlerde iş ilişkilerinin geliştirilmesinin 
önemini vurguladı.
Buna ek olarak, Sadır Caparov yüksek düzeyde kültürel 
ve beşeri ilişkileri memnuniyetle belirterek, IV. Dünya 
Göçebe Oyunlarının düzenlenmesi ve organizasyonunda 
Kırgızistan tecrübesiyla paylaşmaya ve destek vermeye 
hazır olduğunu ifade etti.

Dışişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu da 
Türkiye Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan'ın selam ve en iyi dileklerini iletti.

İki ülkenin dışişleri bakanları düzeyinde 
yapıcı diyalogdan söz ederek, Türkiye’nin 
Kırgızistan ile yakın ilişkiler kurmak ve 
tüm işbirliği alanlarında sorunları teşvik 
etmekle ilgilendiğini belirtti.

Mevlüt Çavuşoğlu, Türkiye, ticari ve 
ekonomik işbirliğinin geliştirilmesine 
ayrıca önem vereceğini vurguladı.
Görüşmenin ardından taraflar, her alanda 
ikili işbirliğini daha da geliştirmeye hazır 
olduklarını ifade ettiler.

Taraflar ayrıca Türkiye-Kırgızistan Yüksek 
Düzeyli Stratejik Konsey (YDSK) 5. 
Toplantısını Türkiye’de yapma ve 
Cumhurbaşkanı Sadır Caparov 
liderliğindeki Kırgız heyetinin Türkiye'ye 
resmi ziyaretini gerçekleştirmesi 
konusunda anlaştılar.

Başbakan Ulukbek Maripov ve Türkiye 
Dışişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu 
arasında ikili işbirliği konularında görüşme 
yapıldı.

Kırgız Cumhuriyeti Başbakanı Ulukbek 
Maripov, resmi ziyaret ile Kırgızistan’a 
gelen Türkiye Cumhuriyeti Dışişleri 
Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu ile görüşme 
yaptı.

Görüşme sırasında taraflar, özellikle siyasi, 
ticari, ekonomik, kültürel ve insani 
alanlarda ikili işbirliğinin güncel konularını 
ele aldı.

Başbakan Ulukbek Maripov, Kırgız-Türk 
diplomatik ilişkilerinin bu yıl 30 yıla 
damgasını vuracağını belirtti.

Başbakan, "Kırgız Cumhuriyeti, ülkenin dış 
politikasının önceliklerinden biri 
olduğundan Kırgız-Türk ilişkilerine ve 
geliştirilmesine büyük önem veriyor.

Türkiye, ülkemizi her zaman 
desteklemiştir. İki ülke arasındaki 
dostluğun ve stratejik ortaklığın daha da 
güçlendirilmesine katkıda bulunmalıyız. 
Bu vesileyle, koronavirüs enfeksiyonuyla 
mücadeledeki yardımları ve yakında 
hizmete girecek olan Bişkek'te Kırgız-Türk 
Dostluk Hastanesi'nin açılması konusunda 
Türkiye’ye teşekkür etmek istiyorum " diye 
ifade etti.

Dışişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu ise ikili 
ilişkilerin yüksek seviyede olduğunu 
belirtti. Çavuşoğlu, Türkiye'nin ticari ve 
ekonomik işbirliği başta olmak üzere ikili 
ilişkileri geliştirmekle ilgilendiğini ve ikili 
ticaret hacmi hedefinin 1 milyar ABD 
Doları olduğunu  söyledi.

Görüşmenin ardından taraflar, iki ülke 
arasındaki kardeşlik ilişkilerini daha da 
güçlendirme konusunda hemfikir 
olduklarını belirtti.Kırgızistan-Türkiye 
Manas Üniversitesi’nde Sağlık Ocağı ve 
COVİD-19 Test Merkezi’nin açılışı 
gerçekleştirildi. Söz konusu etkinliğe T.C. 
Dışişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu, K.C. 
Dışişleri Bakanı Ruslan Kazakbaev ile K.C. 
Sağlık Bakanı Alımkadır Beyşenaliev, 
KTMU Rektörü Prof.Dr.Alpaslan Ceylan 
ve Rektör Yardımcısı Prof. Asılbek 
Kulmırzaev katıldı.
Geleneksel olarak kurdele kesildi ve heyet 
Sağlık Ocağı ve teşhis laboratuvarını 
gezerek günümüz şartlarına uygun olarak 
yapılmış somut bir çalışma için en iyi 
dileklerini dile getirdiler.

Rektör Prof.Dr.Alpaslan Ceylan, 
üniversitemizin çalışmalarına tanıklık 
ettikleri için iki ülke Dışişleri Bakanları 
Mevlüt Çavuşoğlu ve Ruslan Kazakbaev ile 
Sağlık ve Sosyal Kalkınma Bakanı 
Alımkadır Beişenaliev'e teşekkür etti.

 "Türkiye Cumhuriyeti Cumhurbaşkanlığı 
İletişim Daire Başkanı ve KTMU Mütevelli 
Heyeti Başkanı Fahrettin Altun'a Sağlık 
Ocağı ve COVİD-19 Test Merkezi’nin 
hizmete girmesine büyük katkılarından 
dolayı içtenlikle teşekkür ederiz. " diye ifade 
etti.

615 metrekarelik Şehit Eren Bülbül Sağlık 
Merkezi, Kırgız Cumhuriyeti Sağlık ve 
Sosyal Kalkınma Bakanlığı tarafından 
akredite edilmiş ve gerekli tüm tıbbi 
ekipmanlarla donatılmıştır. Günde yaklaşık 
700 test yapabilme kapasitesine sahiptir.

Mevlüt Çavuşoğlu Kırgızistan-Türkiye 
Manas Üniversitesi'nde öğrencilere hitap 
etti

Kırgizistan’a olan resmi ziyaret 
programında Dışişleri Bakanı Mevlüt 
Çavuşoğlu Kırgız mevkidaşı Ruslan 
Kazakbaev ile beraber, Kırgızistan-Türkiye 
Manas Üniversitesi'nde düzenlenen  
“Antalya Diplomasi Forumu”na katıldı.
Etkinliğe bakanlar, büyükelçiler, 
diplomatlar, sivil toplum kuruluşları ve 
medya temsilcileri, üniversitenin akademik 
ve idari personeli ile öğrenciler katıldı.

Antalya Diplomasi Forumu'nun ardından 
devam eden Manas Forumu ‘Media 
Manas’'tan canlı olarak yayınlandı.
Kırgızistan-Türkiye Manas Üniversitesi'nde 
düzenlenen  “Antalya Diplomasi 
Forumu”na katılan Çavuşoğlu, 
"İnovasyonun yeni yüzü ve iş birliği 
vizyonu" hakkında konuştu.  Dışişleri 
Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu, "Türkiye, 
Azerbaycan ve Gürcistan'ın ortak 
projelerine diğer Orta Asya ülkelerini de 
katmayı hedefliyoruz.Bunlar, üç ülkeye 
yaptığım ziyaret sırasında tartışılan ilk 
konulardı. " dedi. 

Bakan Mevlüt Çavuşoğlu, konuşmasına, 
“Kardeş Kırgızistan ile özel ilişkilere sahibiz. 
Kardeşlik bağlarımızı 2011 yılında stratejik 
ortaklık seviyesine yükselttik. Bugün 
ekonomiden kültüre, eğitimden sağlığa 
geniş bir yelpazede iş birliğimizi 
derinleştiriyoruz ve bağlarımızı 
güçlendiriyoruz. 

Tarihin her döneminde güçlü bir 
dayanışma sergiledik. Salgın döneminde de 
birlikte olduk.

Dayanışmamızı gösterdik. Tıbbi malzeme 
yardımlarımız oldu. Kırgız-Türk Dostluk 
Hastanesi karantina amaçlı kullanım için 
ilgili makamlara devredildi. İnşallah en kısa 
zamanda bu hastaneyi de tam fonksiyonlu 
bir şekilde hayata geçireceğiz. " sözleriyle 
devam etti. Dış politikada inovasyona 
ihtiyaç olduğunu söyleyen Çavuşoğlu, 
‘Herkesin gördüğü bir gerçek var, Asya 
gerçeği. 21. yüzyıl Asya'nın yüzyılı 
olacaktır. Asya'nın tarihi bir parçası olarak, 
bu yükselişte yerimizi almak için Yeni Asya 
Girişimi'ni başlattık. Girişimimizin amacı 
Asya ile yeniden birleşmek ve Avrupa'da - 
Atlantik ve Avrupa'da, dünyanın birinci ve 
ikinci ekonomik bölgelerinde bir avantaj 
elde etmektir. " dedi. Kırgız Cumhuriyeti 
Dışişleri Bakanı Ruslan Kazakbaev, aynı 
toplantıda bu konuya  yanıt olarak, şu anda 
Türkçe konuşan ülkeler arasında çok sayıda 
işbirlikleri yapılarak çalışmalara devam 
edildiğini belirtti. Özellikle bunlar; Türk 
Keneşi, TÜRKSOY, TÜRKPA, Türk 
Akademisi ve diğerleri. Türk Dünyası 
birliğinin ulaştığı düzeyin bir göstergesi 
olarak birçok ülkenin Türk Keneşi'ne tam 
hatta gözlemci üye olmaya çalıştığını 
kaydetti.

Kırgız Cumhuriyeti ile Türkiye 
Cumhuriyeti arasındaki diplomatik 
ilişkiler

Kırgız Cumhuriyeti ile Türkiye Cumhuriyeti 
arasındaki diplomatik ilişkiler 24 Aralık 1991 
tarihinde kurulmuştur. 2021, Kırgızistan-
Türkiye ikili ilişkilerinin 30. yıldönümüdür. 
Türkiye, Kırgızistan'ın bağımsızlığını tanıyan ilk 
ülkedir (18 Aralık 1992). Türkiye'nin 
Kırgızistan’daki Büyükelçiliği Nisan 1992'de, 
Türkiye'deki Kırgızistan Büyükelçiliği Ekim 
1992'de açılmıştır. 24 Ekim 1997'de Kırgız 
Cumhuriyeti ile Türkiye Cumhuriyeti arasında 
Ebedi Dostluk ve İşbirliği Anlaşması 
imzalanmıştır. 1 Temmuz 1999'da iki ülke 
liderleri "Kırgızistan ve Türkiye: Birlikte 
21.yüzyılda." bildirisini imzalamışlardır.
26 Nisan 2011 tarihinde Türkiye-Kırgızistan 
Yüksek Düzeyli Stratejik İşbirliği Konsey 
(YDSK) imzalanmıştır.

 Türkiye-Kırgızistan ilişkilerinin gelişmeye 
devam edeceği ve iki halk arasındaki kardeşlik 
ilişkilerinin güçleneceği ümidiyle "Türk ve Kırgız 
Dünyası" programımızın bugünkü bölümünü 
sonlandırıyoruz. KAYNAK: SİVİL İNİSİYATİF
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Тышкы иштер министри Мевл т Чавушоглунун Кыргызстанга болгон расмий сапары
«Түрк жана Кыргыз дүйнөсүнөн» аттуу 
уктуруубуздун бүгүнкү бөлүмүндө Түркия 
Респбликасынын Тышкы иштер министри 
Мевлүт Чавушоглунун Кыргызстанга жасаган 
расмий сапарына орун бердик.
2021-жылдын 10-мартында Бишкекте «Ата 
Бейит» мемориалдык комплекске барып 
гүлчамбар коюп, куран окуткан тышкы 
иштер министри Мевлүт Чавушоглу андан 
кийин кыргыз кесиптеши Руслан Казакбаев 
менен тар жана кеңири форматта 
жолугушууларды өткөрдү. Жолугушуудан 
кийин эки министр биргелешип өткөргөн 
маалымат жыйында  эки тараптуу карым  - 
катнаштарды кеңири карап чыгышкандарын 
билдиришти. 
Мевлүт Чавушоглу Кыргызстан  -  Түркия 
«Манас» университетинин эки өлкөнүн 
боордоштугунун айныксыз белгиси 
экендигин айтты.Тышкы иштер министри 
Чавушоглу билим берүү же башка 
тармактарда ФЕТӨ сыяктуу уюмдарга 
муктаждыктын жок экендигине көңүлдөрдү 
буруп : «ФЕТӨ бир гана биз үчүн эле эмес 
Кыргызстан үчүн да коркунуч»,- деди. Муну 
ар дайым айтышкандарын баса белгилеген 
Чавушоглу : «Буюрса мындай террордук 
уюмдардан да, кылмыш уюмдарынан да 
толугу менен кутулабыз»,- деди.
Эки өлкөнүн билим берүү жана илим 
тармагында да кызматташуунун 
өнүктүрүлгөндүгүнө көңүлдөрдү бурган 
Чавушоглу, Маариф фондунун Кыргызстанда 
билим берүү сапаты мыкты боло тургандай 
түрдө мектепке чейинки билим берүүдөн 
жогорку класттарга чейин мектептерди 
ачарын айтты.
Чавушоглу : «Маариф мектептери Орто 
Азияда ачыла турган алгачкы Маариф 
фондунун мектептери болот. Бул да 
Кыргызстанга берген маанинин 
көрсөткүчү»,- деди. Кыргыз 
Республикасынын Тышкы иштер министри 
Казакбаев да : «Кыргызстан менен Түркия 
тили бир, дини бир эки бир тууган өлкө. Эки 
өлкөнүн ортосунда эч бир саясий маселе 
жок»,- деди.
Казакбаев : «Кыргызстанга Маариф 
фондунун келишин, мектеп ачышын жана 
билим берүүгө салым кошушун күтөбүз»,- 
деп айтты. Президент Садыр Жапаров 
Түркиянын тышкы иштер министри Мевлүт 
Чавушоглуну кабыл алды
Кыргыз Республикасынын Президенти 
Садыр Жапаров  10-мартта, өлкөгө расмий 
иш сапары менен келген Түркия 
Республикасынын тышкы иштер министри 
Мевлүт Чавушоглуну кабыл алды.
Саясий, соода-экономикалык жана маданий-
гуманитардык чөйрөлөрдөгү 
кызматташуунун актуалдуу багыттары 
боюнча пикир алмашуу болду.
Мамлекет башчысы быйыл отуз жыл толо 
турган кыргыз-түрк дипломатиялык 
мамилелеринин жогорку деңгээлин 
канааттануу менен белгиледи.

Президент акыркы айларда эки лк ортосунда бир 
катар маанил маселелер чечилгендигин баса 
белгилеп, ошондой эле коронавирус инфекциясы 
пандемиясына каршы күрөшүүдө Кыргызстанга 
көрсөткөн жардамы үчүн Түркия тарапка 
ыраазычылыгын айтты. Садыр Жапаров өнөр жай 
кызматташтыгын кеңейтүүнүн, биргелешкен 
ишканаларды түзүүнүн, айыл чарба тармагында, 
ошондой эле текстиль, тоо-кен, гидроэнергетика 
жана башка тармактарда ишкер мамилелерди 
өнүктүрүүнүн маанилүүлүгүн билдирди.
Мындан тышкары, Садыр Жапаров маданий-
гуманитардык өз ара байланыштардын жогорку 
деңгээлин канааттануу менен белгилеп, кыргыз 
тараптын IV Дүйнөлүк көчмөндөр оюндарын 
уюштурууда тажрыйбасы менен бөлүшүүгө жана 
көмөктөшүүгө даяр экендигин кошумчалады. Өз 
кезегинде тышкы иштер министри Мевлүт 
Чавушоглу Түркиянын президенти Режеп Таййип 
Эрдогандын саламын жана каалоо-тилектерин 
жеткирди.
Ал эки өлкөнүн тышкы иштер министрлеринин 
деңгээлиндеги конструктивдүү диалог тууралуу 
айтып, түрк тараптын Кыргызстан менен тыгыз 
мамилелерди түзүүгө, биргелешкен 
кызматташуунун бардык багыттарындагы 
маселелерди илгерилетүүгө кызыкдар экендигине 
токтолду.
Мевлүт Чавушоглу түрк тарап соода-
экономикалык кызматташтыкты өнүктүрүүгө 
өзгөчө көңүл бурарын дагы баса белгиледи. 
Жолугушуунун жыйынтыгында тараптар бардык 
багыттар боюнча эки тараптуу кызматташууну 
мындан ары да өнүктүрүүгө даярдыгын 
билдиришти.
Ошондой эле тараптар Кыргыз Республикасы 
менен Түркия Республикасынын Стратегиялык 
кызматташтык боюнча Жогорку Кеңешинин 
кезектеги жыйынын Түркияда өткөрүү жана 
Кыргыз Республикасынын Президенти Садыр 
Жапаров баштаган кыргыз делегациясынын 
Түркияга расмий сапар менен келүүсү боюнча 
макулдашышты. Премьер-министр Улукбек 
Марипов жана Түркиянын тышкы иштер 
министри Мевлүт Чавушоглу эки тараптуу 
кызматташтыктын маселелерин талкуулады 
Кыргыз Республикасынын Премьер-министри 
Улукбек Марипов өлкөгө расмий сапары менен 
келген Түркия Республикасынын тышкы иштер 
министри Мевлүт Чавушоглу менен жолугушту.
Жолугушуунун жүрүшүндө тараптар эки тараптуу 
кызматташтыктын, атап айтканда, саясий, соода-
экономикалык жана маданий-гуманитардык 
тармактардагы кызматташтыктын актуалдуу 
маселелерин талкуулады. Премьер-министр 
Улукбек Марипов үстүбүздөгү жылы 30 жыл толо 
турган кыргыз-түрк дипломатиялык 
мамилелеринин жогорку деңгээлин белгиледи. 
«Кыргыз Республикасы кыргыз-түрк 
мамилелерине, анын өнүгүүсүнө өзгөчө маани 
берет, анткени бул – өлкөнүн тышкы 
саясатындагы артыкчылыктуу багыттардын бири. 
Түркия тарап бизге үзгүлтүксүз негизде колдоо 
көрсөтүп келет. 

Биз эки республика ортосундагы достуктун жана 
стратегиялык өнөктөштүктүн мындан ары карай 
чыңдалышына өбөлгө түзүүбүз керек. Мүмкүнчүлүктөн 
пайдалануу менен түрк тарапка коронавирус 
инфекциясына каршы күрөштө көрсөткөн көмөгү жана 
жакын арада ачыла турган Бишкектеги кыргыз-түрк 
достугу ооруканасынын курулушу үчүн ыраазычылык 
билдирип кетким келет», - деди Өкмөт башчы. 
з кезегинде Түркия републикасынын Тышкы иштер 
министри Мевлүт Чавушоглу, эки жактуу мамилелер 
жогорку деңгээлде экендигин белгиледи. Чавушоглу 
ошондой эле, Түркия эки тараптуу мамилелерди, атап 
айтканда, соода-экономикалык кызматташтыкты 
өнүктүрүүгө кызыкдар экендигин айтып, соода көлөмүн 
эң кыска убакта 1 миллиард долларга жеткирүүнү 
көздөгөндөрүн билдирди. 
Жолугушуунун жыйынтыгы боюнча тараптар келечекте 
эки өлкө ортосундагы бир туугандык мамилелерди 
чыңдоо тууралуу макулдашты.ә
Кыргыз-Түрк “Манас” университетинде Ден-соолук 
борбору жана COVID-19 вирусун аныктоочу (ПЦР) 
лабораториясынын ачылыш аземи болуп ѳттү. Аталган 
иш-чарага Түркия Республикасынын Тышкы иштер 
министри Мевлүт Чавушоглу, Кыргыз Республикасынын 
Тышкы иштер министри Руслан Казакбаев жана Кыргыз 
Республикасынын Саламаттыкты сактоо жана социалдык 
өнүгүү министри Алымкадыр Бейшеналиев, КТМУнун 
ректору, профессор Алпаслан Жейлан жана биринчи 
проректор, профессор Асылбек Кулмырзаев катышты.
Салтттуу түрдѳ лента кесилип, делегация мүчѳлѳрү Ден 
соолук борбору жана дарт аныктоочу лаборатория менен 
толук таанышып чыгышты. Учурдун талабына жооп 
берген конкреттүү жасалган эмгек үчүн жылуу каалоо-
тилектерин билдиришти.
Ректор, профессор Алпаслан Жейлан өз сөзүндө эки 
өлкөнүн тышкы иштер министрлеринин Мевлүт 
Чавушоглу менен Руслан Казакбаевдин жана Саламаттык 
сактоо жана социалдык өнүгүү министри Алымкадыр 
Бейшеналиевдин окуу жайыбыздын болгон аракеттерине 
күбө болгондуктарына университеттин атынан 
ыраазычылык билдирди. Ага улай, “Ден соолук борбору 
менен COVID-19 (ПЦР) лабораториясын ишке 
киргизүүгө кошкон эбегейсиз салымы үчүн Түркия 
Республикасынын Президентинин Аппаратынын 
Коммуникация бөлүмүнүн башчысы жана КТМУнун 
Камкорчулар кеңешинин төрагасы Фахреттин Алтунга 
чын ыкласыбыздан ыраазычылык билдиребиз”, - деди.
615м2 аянтты ээлеген Шейит Эрен Бүлбүл атындагы Ден 
соолук борбору Кыргыз Республикасынын Саламаттык 
сактоо жана соңиалдык ѳнүгүү министрлиги тарабынан 
аккредитацияланып, бардык керектүү медициналык 
жабдыктар менен жабдылган. Болжол менен күнүнѳ 
700гѳ жакын тест жүргүзүү мүмкүнчүлүгүнѳ ээ.
Мевлүт Чавушоглу Кыргыз - Түрк "Манас" 
университетинде студенттерге кайрылды
Тышкы иштер министри Мевлүт Чавушоглу 
Кыргызстандагы жолугушууларынын негизинде  Кыргыз  
- Түрк «Манас» университетинде өткөрүлгөн «Анталия 
дипломатиялык форуму» иш чарасына Кыргызстандын 
тышкы иштер министри Руслан Казакбаев менен бирге 
катышып, студенттерге кайрылды.
Иш-чарага министрлер, элчилер, дипломаттар, бейѳкмѳт 
уюмдарынын жана массалык маалымат каражаттарынын 
ѳкүлдѳрү, университеттин академиялык жана 
административдик кызматкерлери, студенттер катышты.

“Анталия дипломатиялык форуму” андан 
ары “Манас форуму” менен уланып, иш-
чара “Медиа Манас” тарабынан түз 
эфирде кѳрсѳтүлдү. Кыргыз -  Түрк 
«Манас» университетинде өткөрүлгөн 
«Анталия дипломатиялык форуму» иш 
чарасына катышкан Чавушоглу : 
«Инновациянын жаңы жүзү жана  
кызматташуунун көз карашы» деген 
темада сөз сүйлөдү. Тышкы иштер 
министри Мевлүт Чавушоглу : «Биз 
Түркия, Азербайжан жана Грузия 
биргеликте ишке ашырган долбоорлорго 
башка Орто Азия өлкөлөрүн кошууну 
максат кылуудабыз. Үч өлкөгө жасаган 
сапарымда сүйлөшүлгөн темалардын эң 
башында да булар орун алды»,- деди. 
Түркия  -  Кыргызстан карым  - 
катнаштарынын 2011 – жылы 
стратегиялык өнөктөштүк деңгээлине 
жеткирүү менен дагы да күчтөнгөндүгүн 
айткан Чавушоглу : «Бүгүн экономикадан 
маданиятка, билим берүүдөн 
саламаттыктык сактоого чейинки бардык 
тармактарда кызматташуубузду 
тереңдетип жатабыз. Тарыхтын ар бир 
мезгилинде күчтүү тилектештикти 
көрсөттүк. Ковид  - 19  эпидемиясы 
күчөгөн мезгилинде да бирге болдук. 
Медициналык каражаттар боюнча жардам 
бердик. Кыргыз  -  Түрк достук 
ооруканасы карантин максатында 
колдонуу үчүн тийиштүү мекемелерге 
өткөрүлүп берилди»,- деди. Чавушоглу 
тышкы саясатта жаңычылдыкка 
муктаждыктын бар экендигин белгилеп : 
«Баары көргөн бир чындык бар, Азия 
чындыгы. 21 -  кылым Азия кылымы 
болот. Биз да Азиянын тарыхый бир 
бөлүгү катары бул жогорулоодо 
ордубузду алуу үчүн Жаңы Азия 
демилгебизди баштадык. Демилгебиздин 
максаты Азия менен кайрадан, дагы 
күчтүү биригүү жана Европа  -  Атлантика 
менен Европа, тактап айтканда дүйнөнүн 
биринчи жана экинчи экономикалык 
аймактарында артыкчылкка ээ болуу»,- 
деди. Ошол эле жыйында орун алган 
Кыргыз Республикасынын тышкы иштер 
министри Руслан Казакбаев  бир суроого 
жооп берип жатып учурда Түрк тилдүү 
мамлекеттердин ортосунда абдан көп 
кызматташтыктар түзүлүп жигердүү 
иштеп жаткандыгын айтты. Атап айтсак 
алар; Түрк Кеңеши, Түрксой, ТүркПа, 
Түрк Академиясы жана башкалар. Анын 
ичинен Түрк Кеңешине учурда көптөгөн 
өлкө толук мүчө тургай байкоочу мүчө 
боло алыш үчүн далалат кылып 
жатканын, бул болсо Түрк дүйнөсүнүн 
уюму Түрк Кеңешинин кандай деңгээлге 
жеткенинин көрсөткүчү экендигин 
белгилеп өттү. Кыргыз Республикасы 
менен Түркия Республикасынын ортосундагы 
дипломатиялык мамилелер
Кыргыз Республикасы менен Түркия 
Республикасынын ортосундагы 
дипломатиялык мамилелер 1991-жылы 24-
декабрда түзүлгөн. 2021-жыл кыргыз-түрк эки 
тараптуу мамилелеринин 30 жылдыгы менен 
белгиленет. Түркия Кыргызстандын 
эгемендүүлүгүн тааныган биринчи өлкө 
(18.12.1992). 1992-жылы апрелде Түркиянын 
Кыргыз Республикасындагы элчилиги, 1992-
жылы октябрда Кыргызстандын Түркиядагы 
Элчилиги ачылган. 1997-жылы 24-октябрда 
Кыргыз Республикасы менен Түркия 
Республикасынын ортосунда Түбөлүк достук 
жана кызматташтык келишимине кол 
коюлган. 1999-жылы 1-июлда эки 
мамлекеттин башчыларынын биргелешкен 
«Кыргызстан жана Түркия: XXI кылымда 
бирге» билдирүүсүнө кол коюлган.
2011-жылдын 26-апрелинде Кыргыз 
Республикасы менен Түркия 
Республикасынын Стратегиялык 
кызматташтык боюнча Жогорку Кеңешин 
түзүү жөнүндө Биргелешкен Билдирүүгө кол 
коюлду.«Түрк жана Кыргыз дүйнөсүнөн» 
аттуу программабыздын бүгүнкү бөлүмүн 
ушуну менен жыйынтыктайбыз, Түркия менен 
Кыргызстандын карым-катнаштары мындан 
ары дагы өнүгүп, эки элдин ортосундагы бир 
туугандык мамилелер чыңдала беришине 
тилектешпиз.
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KIRGIZİSTAN’A YATIRIM YAPMAK 
200 MİLYON NÜFUSLU PAZARA 
SAHİP OLMAK DEMEKTİR
ANKARA (Sivil İnisiyatif) Zeliha 
Sorkunlu / OSTİM Ortadoğu Sanayi ve 
Ticaret Merkezi Dış İlişkiler 
Koordinatörü Hamza AKCA,  Başkent 
Platformu Genel Başkanı Aynı Zamanda 
Kırgızistan Fahri Konsolosu Dr. Mustafa 
Kurt’a Ziyaret.

İkili Görüşmede Sivil Anayasa ve Sivil 
Toplum Çalışmalarından, Sanayi 
Odalarına, Siyasetten Sanata, Türk 
Dünyasından Ekonomiye Kadar Bir Çok 
Konu Ele Alındı. 

Başkent Platformu Genel Başkanı Aynı 
Zamanda Kırgızistan Fahri Konsolosu 
Dr. Mustafa Kurt Ziyaretten Duyduğu 
Memnuniyeti Dile Getirdi ve Şöyle Dedi;
Kırgızistan hepimizin ata yurdudur, 
Kırgızlar ise Türk dünyasının kalbidir. 
Türk dünyası ile bizler arasında şartlara 
göre değişmeyecek değerler söz 
konusudur.   Bu inanç etrafında kol kola 
girmiş yüz yıllarca geçmişini unutmayan 
ve hep beraber dünyayı aydınlatacak bir 
milletiz. 

Kardeş İki ülke insanları olarak; devlet 
adamlarımızla, sanatçılarımızla, 
diplomatlarımızla, iş insanlarımızla yerel 
yöneticilerimizle samimi bir şekilde  
çalışıyoruz. kültürde sanatta olduğu gibi 
iki ülke arasında ticari ilişkilerinde üst 
seviyede olması için Hep beraber çaba 
gösteriyoruz.

Kırgızistan önemli yeraltı kaynaklarına 
sahip. Yatırım yapılması durumunda 
güzel bir gelir elde edilecek bir ülkedir. 
Kırgızistan Avrasya Ekonomik Birliği’nin 
üye ülkesidir. Dolayısıyla 200 milyonluk 
nüfusa hitap etmektedir. Avrasya 
Ekonomik Birliği üye ülkelerle hiçbir 
sorunu yoktur. Kırgızistan’a yatırım 
yapmak 200 milyon nüfuslu pazara da 
sahip olmak demektir. Kırgız devletinin 
dolayısıyla Kırgız halkının Türk iş 
adamlarına kapısı sonuna kadar her 
zaman açık. Ben  inanıyorum ki 
Kırgızistan sadece Avrasya’nın parlayan 
yıldızı değil bölgesinin ve tüm dünyanın 
parlayan yıldızı olacaktır. ifadesini 
kullandı.

Dış İlişkiler Koordinatörü Hamza AKÇA 
OSTİM Organize Sanayi Bölgesi 
Hakkında Başkent Platformu Genel 
Başkanı Aynı Zamanda Kırgızistan Fahri 
Konsolosu Dr. Mustafa KURT’a Bilgi 
Verdi.
1967 yılında küçük sanayi sitesi yapı 
kooperatifi olarak 1.748 üye ile faaliyete 
başlayan OSTİM; bugün 17 ana sektör ve 
139 iş kolunda faaliyet gösteren 6.200 
işletme ve 60.000 çalışanı ile Ankara ve 
Türkiye sanayisinde önemli ve öncü bir 
rol oynayan organize sanayi bölgesidir.
OSTİM ekosistemi özgün ve örnek bir 
sanayi bölgesi yönetim modelidir. Bu 
ekosistem içinde faaliyet gösteren işletme 
ve çalışanların yaşam boyu eğitimine ve 
mesleki eğitimine özel önem 
verilmektedir. 

İşletmelerin teknoloji geliştirme, tanıtım, 
pazarlama, teknoloji transferi, insan 
kaynakları ve istihdam gibi ihtiyaçlarına 
yönelik bütüncül ve sürdürülebilir hizmetler 
sağlanmaktadır.
OSTİM ekosistemi içinde yer alan tüm 
kurum, kuruluş ve işletmeler yerli ve milli 
sanayinin gelişmesi için etkili ve örnek 
çalışmalar yapmaktadırlar. Bu kapsamda 
ülkemizin ilk ve başarılı kümelenme 
örnekleri hayata geçirilmişti
Savunma ve Havacılık, Medikal Sanayi, 
Yenilenebilir Enerji ve Çevre Teknolojileri, 
İş ve İnşaat Makineleri, Raylı Ulaşım 
Sistemleri, Kauçuk Teknolojileri ve 
Haberleşme Teknolojileri adı altında 
kurulmuş 7 ayrı küme çatısı altında yüzlerce 
firma bir araya gelerek sektörlerinde 
ülkemizin geleceği için ortak projeler 
geliştirmektedirler. 

Diğer yandan OSTİM Vakfı, OSTİM 
Endüstriyel Yatırımlar İşletme A.Ş., ODF 
Fuarcılık A.Ş., OSTİM Teknopark A.Ş., 
OSTİM Proje Gelişim A.Ş., OSTİM 
Teknoloji Araştırma ve Geliştirme Merkezi 
A.Ş., OSTİM Gazetesi ve OSTİM Spare Parts
Inc. gibi kuruluşlar bölgedeki işletmelerin
gelişmesi, rekabetçi bir yapıya kavuşması,
verimliliğini artırması, ortak ve yenilikçi
projeler gerçekleştirmesi, yurt dışına
açılması ve finansman ihtiyacının
giderilmesi gibi amaçlara yönelik önemli
çalışmalar yapmaktadırlar.

OSTİM, üniversite-sanayi işbirliğinin 
gelişmesi ve birçok projenin hayata 
geçirilmesi için Ankara’da bulunan 
üniversitelerle her zaman yakın işbirliği 
içinde olmuştur. OSTİM Teknik 
Üniversitesi’nin kurulması ile OSTİM 
ekosistemi içindeki en önemli eksiklik de 
tamamlanmıştır. Türkiye’de bir sanayi 
bölgesi içinde yer alan ilk üniversite olma 
özelliğine sahip olan OSTİM Teknik 
Üniversitesi’nin, OSTİM ekosisteminin tüm 
birikimini en iyi şekilde değerlendirerek 
ülkemizde üniversite-sanayi işbirliğinin 
öncüsü ve güzel bir örneği olması 
hedeflenmektedir.
Üretim tecrübesi ve yeteneği; bütünlükçü, 
yenilikçi ve sürdürülebilir çalışmalarıyla 
uluslararası bir örnek ve ilham kaynağı 
OSTİM, ülke sanayinin rekabet gücüne 
hizmet vermeye devam ediyor.

OSTİM başkanımız Orhan aydın beyin 
başkanlığında Kırgız iş insanları için 
yapabileceğimiz bir şey varsa can-ı gönülden 
yapmaya hazırız. 
Başkanımız Orhan aydın önderliğinde 
yönetim kurulu üyelerimizle birlikte Türk ve 
İslam dünyasından, Afrika ülkelerine hatta 
tüm gönül coğrafyamıza OSTİM olarak her 
türlü desteği, bilgiyi ve birikimimizi 
aktarmaya çalışıyoruz. Dedi.

Toplantı sonrası OSTİM Dış İlişkiler 
Koordinatörü Hamza Akca Başkent 
Platformu Genel Başkanı Aynı Zamanda 
Kırgızistan Fahri Konsolosu Dr. Mustafa 
Kurt’a hediye taktim ederek ziyaret son 
buldu.

ИНВЕСТИЦИИ В КЫРГЫЗСТАН - 
ЭТО ВЫХОД НА РЫНОК С 
НАСЕЛЕНИЕМ В 200 МИЛЛИОНОВ.
АНКАРА (Гражданская инициатива) Зелиха 
Соркунлу/ Координатор по международным 
отношениям Ближневосточного промышленного 
и торгового центра OSTIM Хамза АКЧА нанес 
визит председателю Столичной платформы и 
почетному консулу Кыргызстана в Турции д-ру 
Мустафе Курту.

Во время двусторонней встречи были обсуждены 
многие темы от Гражданского кодекса и работ в 
сфере гражданского общества до промышленных 
палат, от политики до искусства, от тюркского 
мира до экономики.
Председатель Столичной платформы и почетный 
консул Кыргызстана в Турции д-р Мустафа Курт 
выразил признательность за оказанный визит и 
сказал:
“Кыргызстан является нашей общей 
прародиной, а кыргызы – сердце тюркского 
мира. Между тюркским миром и нами 
существуют ценности, которые не изменятся ни 
при каких обстоятельствах. Мы - нация, которая 
идет рука об руку с этой верой, не забывает свое 
прошлое на протяжении веков и будет в 
единстве просвещать весь мир. 
Как народы двух братских стран, мы искренне и 
тесно сотрудничаем с нашими государственными 
деятелями, артистами, дипломатами, 
бизнесменами и местными управлениями. Мы 
вместе стремимся развить торговые отношения 
двух стран до высшего уровня, как в сфере 
культуры и искусства.
Кыргызстан обладает важными подземными 
ресурсами. В случае инвестиций эта страна имеет 
потенциал приносить хороший доход. 
Кыргызстан является членом Евразийского 
экономического союза, поэтому охватывает 
сегмент в 200 миллионов человек. У него нет 
проблем со странами-членами Евразийского 
экономического союза. Таким образом, 
инвестирование в Кыргызстан – это выход на 
рынок с населением в 200 миллионов человек. 
Двери кыргызского государства и, 
следовательно, кыргызского народа всегда 
открыты для турецких бизнесменов.
Я верю, что Кыргызстан будет не только яркой 
звездой Евразии, но и своего региона и всего 
мира”.
Координатор по международным отношениям 
Хамза АКЧА рассказал председателю Столичной 
платформы и почетному консулу Кыргызстана в 
Турции д-ру Мустафе Курту о Ближневосточном 
промышленном и торговом центре OSTIM.

“OSTIM, который начал свою деятельность в 
1967 году как небольшой кооператив по 
строительству промышленных площадок c 1748 
членами, сегодня является промышленной 
зоной, охватывающей 6 200 предприятий в 17 
основных секторах и 139 направлениях и 60 000 
сотрудников и играющей важную и ведущую 
роль в индустриальной отрасли Анкары и 
Турции.

Экосистема OSTIM - это оригинальная и 
образцовая модель управления промышленной 
зоной. Особое внимание уделяется 
непрерывному образованию и 
профессиональному обучению предприятий и 
сотрудников, работающих в этой экосистеме. 
Предприятиям предоставляются комплексные и 
устойчивые услуги для удовлетворения таких 
потребностей предприятий, как разработка, 
продвижение, маркетинг, передача технологий, 
человеческие ресурсы и занятость.

Все учреждения, организации и предприятия, 
входящие в экосистему OSTIM, проводят 
эффективную и образцовую работу по 
развитию отечественной и национальной 
промышленности. В этом контексте 
реализованы первые и успешные примеры 
кластеризации. Сотни компаний объединены 
под крышей 7 различных кластеров, таких как 
оборона и авиация, медицинская 
промышленность, возобновляемые источники 
энергии и экологические технологии, рабочая и 
строительная техника, системы 
железнодорожного транспорта, каучуковые 
технологии, коммуникационные технологии, и 
разрабатывают в своих отраслях совместные 
проекты ради будущего нашей страны. Кроме 
того,  такие предприятия, как Вакыф OSTIM, 
OSTIM Endüstriyel Yatırımlar İşletme A.Ş. (АО 
“Промышленный инвестиционный бизнес 
OSTIM”), ODF Fuarcılık A.Ş. (AO “Ярмарка 
ODF”), OSTIM Teknopark A.Ş. (АО “Технопарк 
OSTIM”), OSTIM Proje Gelişim A.Ş. (AO 
“Разработка проектов OSTIM”), OSTİM 
Teknoloji Araştırma ve Geliştirme Merkezi A.Ş. 
(AO “Центр технологических исследований и 
разработок OSTIM”), газета OSTIM и OSTIM 
Spare Parts Inc., осуществляют важную 
деятельность для таких целей, как развитие 
бизнеса в регионе, достижение 
конкурентоспособной структуры, повышение 
своей производительности, реализация 
совместных и инновационных проектов, 
открытие зарубежных рынков и 
удовлетворение потребности в 
финансировании.

OSTIM всегда был в тесном сотрудничестве с 
университетами Анкары для развития 
сотрудничества между университетами и 
промышленностью и реализации множества 
проектов. После создания Технического 
университета OSTIM был устранен важнейший 
недостаток нашей экосистемы. Технический 
университет OSTIM, являющийся первым в 
Турции университетом, расположенным в 
промышленной зоне, наилучшим образом 
использует все, что накоплено экосистемой 
OSTIM, и нацелен стать передовым и отличным 
примером сотрудничества между 
университетом и промышленной отраслью. 
OSTIM, который с его целостными, 
инновационными и устойчивыми проектами, 
производственным опытом и способностями 
является международным примером и 
источником вдохновения, продолжает служить 
конкурентоспособности промышленности 
нашей страны.

Если мы можем что-то сделать для кыргызских 
бизнесменов под лидерством главы OSTIM 
Орхана Айдына, мы готовы сделать это от всего 
сердца. Сейчас мы вместе с членами нашего 
правления под руководством нашего 
президента Орхана Айдына пытаемся передать 
всевозможную поддержку, знания и опыт 
тюркского и исламского мира африканским 
странам и всей нашей географии”, - сказал 
Хамза АКЧА.

После встречи координатор по 
международным отношениям Хамза АКЧА 
вручил подарок председателю Столичной 
платформы и почетному консулу Кыргызстана 
в Турции д-ру Мустафе Курту.
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Kuzey Kore Malezya'daki 
büyükçeliliğini kapattı

Kuzey Kore diplomatik misyonunun 
kapatılmasının nedeni, Malezya'nın bir 
DPRK vatandaşını ABD'ye iade etme 
kararıydı.
Kuzey Kore, Malezya ile diplomatik ilişkileri 
kopardıktan sonra Kuala Lumpur'daki 
büyükelçiliğini kapattı. Kuzey Kore 
diplomatik misyonunun kapatılmasının 
nedeni, Malezya'nın bir Kuzey Kore 
vatandaşını ABD'ye iade etme kararıydı.
Yerel saatle 9:00 civarında, elçilik 
personelini indirmek için bir otobüs elçilik 
binasına yanaştı. Medya personelinin 
yaklaşmasını engellemek için büyü-kelçiliğin 
etraf Saat 11: 00'de büyükçelilikten ayrılan 
otobüs, Kuala Lumpur Uluslararası 
Havalananına gitti. bir polis kordonu 
oluşturuldu.

Северная Корея закрыла 
посольство в Малайзии

Daha önce, Malezya Yüksek Mahkemesi, 
Kuzey Kore vatandaşı Moon Chol 
Myung'un kara para aklama 
suçlamalarıyla yargılanmak üzere 
Amerika Birleşik Devletleri'ne iade 
edilebileceğine karar verdi.

19 Mart'ta DPRK Dışişleri Bakanlığı 
Malezya mahkemesinin kararını kınadı 
ve bu ülkeyle diplomatik ilişkilerin 
kesildiğini açıkladı.

Aynı gün Malezya Dışişleri Bakanlığı 
Kuzey Kore açıklamasını kınadı ve 
büyükelçilik personeli ve ailelerinden 48 
saat içinde ülkeyi terk etmelerini istedi.
KAYNAK : AA

Поводом для закрытия северокорейского 
диппредставительства послужило решение 
Малайзии об экстрадиции в США 
гражданина КНДР

Северная Корея закрыла свое посольство в 
Куала-Лумпуре после разрыва 
дипломатические отношений с Малайзией. 
Поводом для закрытия северокорейского 
диппредставительства послужило решение 
Малайзии об экстрадиции в США гражданина 
КНДР.

Около 9:00 по местному времени к зданию 
посольства подъехал автобус для того, чтобы 
вывезти сотрудников дипмиссии. Вокруг 
посольства был выстроен полицейский кордон, 
чтобы препятствовать приближению 
сотрудников СМИ.

Автобус, отъехавший от здания посольства 
в 11:00, направился в международный 
аэропорт Куала-Лумпура.

Ранее Верховный суд Малайзии 
постановил, что гражданин Северной 
Кореи Мун Чхоль Мён может быть 
экстрадирован в США для передачи под суд 
по обвинению в отмывании денег.

19 марта МИД КНДР осудил решение суда 
Малайзии и объявил о разрыве 
дипломатических отношений с этой 
страной.

В тот же день МИД Малайзии осудил 
заявление Северной Кореи и попросил 
сотрудников посольства и их семьи 
покинуть страну в течение 48 часов.

AB, COVID-19 aşılarını fakir 
ülkelerle paylaşmaya hazır değil

Avrupa Birliği (AB), yeni 
koronavirüs (COVID-19) aşısını 
fakir ülkelere göndermeyecektir. 

Avrupa Komisyonu başkanı Ursula 
von der Leyen, bunu Alman medya 
grubu Funke'nin gazetelerine 
verdiği röportajda duyurdu.

Avrupa Komisyonu başkanı, "AB 
üye ülkeleri aşıyı kendileri 
yaptırabilmek için zorlukların 
üstesinden gelmek zorundadır" 
dedi.

AB, Dünya Sağlık Örgütü'nün 
yoksul ülkelere aşı sağlayan 
COVAX (COVID-19 Aşı Erişimi 
için Küresel Fon) girişimini 
desteklemeye devam edeceğini 
söyledi.

Ursula von der Leyen, "Diğer 
ülkelerle doğrudan aşı alışverişi için 
AB mekanizması, ancak AB'deki 
üretimiyle ilgili durum iyileştiğinde 
etkinleştirilecektir" dedi.

AB, şu ana kadar önde gelen 
COVID-19 aşı üreticilerinden 
yaklaşık 2,6 milyar doz sipariş etti, 
ancak Mart ortası itibarıyla 27 AB 
üye devletinin tamamına yaklaşık 
70 milyon doz aşı teslim edildi. 
KAYNAK: AA

ЕС не готов делиться вакцинами 
от COVID-19 с бедными странами

Европейский союз (ЕС) не будет 
отправлять вакцину против 
коронавируса нового типа 
(COVID-19) в бедные страны. 

Об этом глава Еврокомиссии Урсула 
фон дер Ляйен сообщила в интервью 
газетам немецкой медиагруппы 
Funke.

«Странам-членам ЕС приходится 
преодолевать сложности, чтобы 
самим получить вакцину», - сказала 
глава Еврокомисии.

По ее словам, ЕС продолжит 
поддерживать инициативу 
Всемирной организации 
здравоохранения COVAX 
(Глобальный фонд доступа к 
вакцинам против COVID-19), 
обеспечивающую бедные страны 
вакцинами.

«Механизм ЕС по прямому обмену 
вакциной с другими странами будет 
задействован только тогда, когда в 
ЕС улучшится ситуация с ее 
производством», - отметила Урсула 
фон дер Ляйен.

На данный момент ЕС заказал у 
ведущих производителей вакцины от 
COVID-19 около 2,6 миллиарда доз, 
но по состоянию на середину марта 
во все 27 стран-членов Евросоюза 
было доставлено около 70 
миллионов доз вакцины.

Rusya Dışişleri Bakanlığı: 
Washington, Putin'in Biden ile 
görüşme teklifini desteklemedi

Rusya Dışişleri Bakanlığı, ABD'nin Rusya 
ve ABD cumhurbaşkanları arasında 
Vladimir Putin'in başlattığı bir konuşma 
düzenlemeyi reddettiğini söyledi.

Rusya Dışişleri Bakanlığı'nın internet 
sitesinde yapılan açıklamada, "Amerikan 
tarafının Rusya Devlet Başkanı Vladimir 
Putin'in ABD Başkanı Joe Biden ile 
görüşme önerisini desteklemediğini 
üzülerek ifade ediyoruz" denildi.

Dışişleri Bakanlığı, "Washington'un 
hatasıyla şekillenen Rus-Amerikan 
ilişkilerindeki çıkmazdan bir çıkış yolu 
bulmak için bir fırsat daha kaçırıldı" dedi. 
Bakanlık, bunun sorumluluğunun 
tamamen Amerika Birleşik Devletleri'nde 
olduğunu belirtti.

Daha önce, Rusya cumhurbaşkanı Dmitry 
Peskov'un basın sekreteri, iki lider 
arasındaki müzakerelerin henüz 
planlanmadığını söyledi.

"Anladığım kadarıyla Amerikan tarafı hazır 
değildi" dedi.KAYNAK:AA

МИД РФ: Вашингтон не поддержал 
предложение Путина о разговоре с 
Байденом

МИД России заявил, что США 
отказались от организации разговора 
президентов России и США, 
инициатором которого выступил 
Владимир Путин.

«С сожалением констатируем, что 
американская сторона не поддержала 
предложение президента России 
Владимира Путина о проведении 
разговора с президентом США Джо 
Байденом», - сказано в заявлении на 
сайте МИД РФ.

В МИД заявили, что «упущена еще 
одна возможность для поиска выхода 
из образовавшегося по вине 
Вашингтона тупика в российско-
американских отношениях».

 Ответственность за это целиком на 
США, отметили в ведомстве.

Ранее пресс-секретарь президента 
России Дмитрий Песков заявил, что 
переговоры между двумя лидерами 
пока не планируются
«Насколько я понимаю, не было 
готовности американской стороны», - 
сказал он. ИСТОЧНИК:AA
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